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Ptuj, torek, 4. decembra 2018

Foto: Črtomir Goznik
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Spodnje Podravje � Praznični mesec trka na vrata

Čarobni veseli december
V petek so v več slovenskih mestih, tudi na Ptuju, slavnostno prižgali lučke, ki krasijo ulice in trge. Okrašena mesta 
bodo z drsališči, ponudbo na stojnicah in prazničnimi vsebinami vabila vse do konca meseca. December je tudi čas 
obdarovanj. Že jutri, v sredo, bo otroke obiskal sv. Miklavž, prvi od treh decembrskih mož.

 Letnik LXXI � št. 94 � Odgovorna urednica: Simona Meznarič � ISSN 1581-6257 � Cena: 1,20 EUR 70 let

Gospodarstvo �
Glaser: »Za Ukrajinca
je Perutnina kot 
žlahtni dragulj«

� Stran 9

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA!
Ob sklenitvi naročniškega razmerja vas tokrat čakajo lepe nagrade, 
ki vam bodo polepšale prihajajoče jesensko-zimske dni.
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Vodstvo banke je svojo poslovno 
odločitev pojasnilo, razlog za nezado-
voljstvo nekaterih komitentov med 
drugim pripisujejo napačnim informa-
cijam, ki naj bi se pojavljale v predvo-
lilnem času.

7. decembra bo poslovalnica Nove 
KBM v Rabelčji vasi na Ptuju (Ulica 
25. maja) zaprla svoja vrata. „V novi 
KBM si prizadevamo za učinkovitejše 
in racionalnejše poslovanje. Po pre-
učitvi vseh okoliščin smo sprejeli od-
ločitev, da bližnje enote združimo,“ 
je odločitev pojasnila Katarina Grgič, 
direktorica podružnice Vzhodna Slo-
venija. Komitente so preusmerili v 
poslovalnico, ki je v centru mesta, 
a so pripisali, da lahko izberejo tudi 
katero izmed preostalih dveh; torej 
na Bregu ali Rogoznici. V Rabelčji 
vasi tako čez nekaj dni ostaja le še 
bankomat. „Poslovalnica je zelo po-
gosto obiskana in večkrat pretesna. 
Opravlja usluge za 5.000 krajanov ČS 
Ljudski vrt. Vodstvo banke pa usmer-
ja te uporabnike in svoje komitente v 
druge poslovalnice. Svojo odločitev 
utemeljujejo z racionalnejšim poslo-
vanjem na račun krajanov in komiten-
tov in z združitvijo enot, kar prinaša 
veliko nezadovoljstva pri opravljanju 
bančnih storitev občanov v dolgih 

vrstah. Ali je osnovni cilj NKBM profi t 
ali kakovostno, ažurno in drago pla-
čano opravljanje bančnih storitev v 
poslovalnicah za občane, posebej ČS 
Ljudski vrt in MO Ptuj? Sam banko-
mat, sodobne elektronske in mobilne 
storitve ter poštne storitve ne more-
jo nadomestiti neposrednih bančnih 
storitev v poslovalnicah,“ meni Mar-
jan Lenartič, ki je komitent Nove KBM 
od leta 1968.

Na banki sicer svojo odločitev za 
zaprtje poslovalnice utemeljujejo z 

Ptuj � Kaj je razlog za zaprtje poslovalnice Nove 

Odločitev razburila 
Ena izmed štirih poslovalnic Nove KBM na Ptuju naslednji 
tente iz Rabelčje vasi so preusmerili v poslovalnico Novi trg, kar 

Tokratne volitve so nanizale 
številna presenečenja: od slovesa 
dolgoletnih županov, ki so dajali 
vtis, da so nepremagljivi, do pri-
hoda novih, ki so v prostor vnašali 
optimizem, pozitivizem in pogled 
usmerjali predvsem v prihodnost. 
Ker se dosedanji župan MO Ptuj 
Miran Senčar ni odločil za vnovič-
no kandidaturo, je bilo jasno, da 
bo zgodovinsko mesto ob Dravi 
dobilo novega župana ali županjo. 
V tekmo za župansko funkcijo se je 
podalo sedem kandidatov, zmago 
je v drugem krogu slavila edina 
ženska med njimi, 37-letna Nuška 
Gajšek (SD). Gajškova, po poklicu 
diplomirana politologinja, smer 
obramboslovje, je v politiki deset 
let. Zaposlena je v državnem zbo-
ru kot strokovna sodelavka v pos-
lanski skupini SD. Vsakodnevno je 
iz Ptuja odhajala na delo v Ljublja-
no. Zadnja štiri leta je bila vodja 
svetniške skupine SD v ptujskem 
mestnem svetu. Zmago je slavila 
že v prvem krogu, ko je premaga-
la vseh šest tekmecev. V drugem 
krogu se je pomerila z nekdanjim 
ptujskim županom Štefanom Čela-
nom in ga premagala kot za šalo. 
Zbrala je dve tretjini glasov volivk 
in volivcev (66 odstotkov), Čelan 
pa 34 odstotkov. Gajškova je do-
bila 6.159 glasov, Čelan 3.130. Vo-
lilna udeležba je bila 48-odstotna. 
Pred štirimi leti, ko sta se v drugem 
krogu pomerila Čelan in Senčar, je 
bila volilna udeležba višja (53-od-
stotna), Senčar je prejel 5.776 in 
Čelan 4.699 glasov. Iz podatkov 
je razvidno, da je tokrat za Čelana 
glasovalo 1.500 ljudi manj kot pred 
štirimi leti. Čelan je postal župan 
mesta Ptuj leta 2002. Na funkciji je 
ostal do jeseni 2014, ko ga je pre-
magal Miran Senčar. Tokrat se je 
odločil za vnovično kandidaturo in 
že druge volitve zapored pogorel. 
Podobno kot Čelan se poraza na 
volitvah verjetno tudi niso nade-
jali župani občin Ormož, Videm in 
Dornava. Vsi so bili na funkciji več 
mandatov. Alojz Sok je občino Or-
mož vodil tri mandate. V nedeljo 
mu je po 12 letih župansko funkcijo 
s 600 glasovi prednosti spodnesel 
35-letni Daniel Vrbnjak (SDS), ki je 
doslej deloval v gospodarstvu. V 
Talumu je zaposlen na vodilnih in 
odgovornih delovnih mestih. De-
loval je v ormoškem občinskem 
svetu, bil je svetnik stranke SDS. 
V Ormožu je bila volilna udeležba 
52-odstotna. Za Vrbnjaka je glaso-
valo 2.965 (56 odstotkov) in Soka 
2.358 (44 odstotkov) volivcev. V 
primerjavi z volitvami 2014, ko je 
Sok zmago slavil v prvem krogu, 
je izgubil skoraj 900 glasov. Takrat 
je bil tudi skoraj popolnoma brez 
konkurence, saj je drugouvršče-
nemu kandidatu uspelo zbrati le 
dobrih 500 glasov, tretje- in četr-
touvrščena pa še manj. S porazom 
se je v nedeljo srečal tudi dosedanji 
župan Vidma Friderik Bračič. Obči-
no je vodil 16 let oz. štiri mandate. 
Zmago mu je tokrat prepričljivo 

spodnesel Branko Marinič (SDS). 
Volilna udeležba v občini Videm 
je bila 52,5-odstotna. Marinič je 
prejel 1.485 (60 odstotkov), Bračič 
988 (40 odstotkov) glasov. Tudi 
Bračiču je podpora pri volivcih 
v primerjavi z letom 2014 padla. 
Tokrat ga je volilo 360 ljudi manj. 
V Dornavi se po treh mandatih, od 
leta 2006, poslavlja župan Rajko 
Janžekovič. V nedeljo ga je za 29 
glasov premagal neodvisni kandi-
dat Janko Merc. Volilna udeležba 
je bila 57-odstotna. Merc je prejel 
650 (51 odstotkov) in Janžekovič 
621 (49 odstotkov) glasov. Tudi 
Janžekovič je pred štirimi leti med 
volivci užival večjo podporo. Tak-
rat je zanj glasovalo 72 odstotkov 
volivcev, zbral je 844 glasov.

Ptuj, edina mestna 
občina z županjo

Nova županja Ptuja Nuška Gaj-
šek je po izvolitvi poudarila: „Do-
bila sem podporo ljudi in ta šteje. 
Nisem pričakovala tako velike raz-
like v rezultatu, izid me je seveda 
pozitivno presenetil. Verjamem, da 
je k zmagi pripomogla predvolilna 
kampanja, ki smo jo peljali zelo po-
vezovalno in konstruktivno. V eki-
pi sta prevladovala pozitiven duh 
in pripravljenost za sodelovanje. 
Menim, da so se Ptujčani naveličali 
delitev. Pred nami je priložnost, ko 
res lahko stopimo skupaj, se poe-
notimo in delamo dobro za Ptuj. 
Hvaležna sem predhodnikom, ki 
so gradili temelje mesta. Ne bomo 
gledali v preteklost, zanima nas 
prihodnost. Jutri je nov dan, treba 
bo zavihati rokave in začeti delati s 
polno paro. Z mestnimi svetniki si 
želim tvornega sodelovanja, da se 
poenotimo in povezani delamo v 
dobro Ptuja. Prizadevala si bom za 
razvoj mesta in podeželskega dela 
občine.“ Na očitek, da je na politič-
nem področju še premalo izkuše-
na, Gajškova odgovarja: „Vsak, ki 
stopa v politiko, je do neke mere 
neizkušen. Deset let delujem v na-
cionalni politiki, štiri leta v lokalni. 
Povsod, kamor prideš, se je treba 
učiti. Moja prednost je, da se zelo 
hitro učim, sem se pripravljena uči-
ti in sprejemati nasvete. Ne delam 
se vsevedneža, ampak dovolim, da 
mi tudi kdo, ki je pametnejši ali iz-
kušenejši od mene, kdaj kaj pove in 
svetuje.“ Zadnji teden volilne kam-
panje so šli udarci, podobno kot 
pred štirimi leti, ponovno pod pas. 
Gajškova je bila deležna kar nekaj 
diskreditacij. „Od tega smo se di-
stancirali. Mi smo peljali pozitivno 
naravnano in korektno kampanjo. 
Zato lahko danes tukaj stojim s po-
končno držo, vsakemu pogledam 
v oči, nikomur nisem nič dolžna, 
nikomur nič ne očitam in z nikomer 
nisem sprta. Menim, da je to dobra 
popotnica za nadaljevanje dela v 
mestnem svetu.“

Novi ptujski županji je prišel za 
zmago na Ptuj čestitat predsednik 

Spodnje Podravje � Drugi krog lokalnih volitev prinesel še štiri nove župane

Na Ptuju Gajškova, v Vidmu Marinič, 
Letošnje lokalne volitve so v občine Spodnjega Podravja prinesle nemalo sprememb. Že prvi krog je dal štiri nove župane, 
menjala samo dva župana. Volivci v mestni občini (MO) Ptuj so takrat mandat zaupali Miranu Senčarju, volivci v občini 

Osem od 19 občin ptujsko-ormoškega območja je na volitvah dobilo nove župane. 
od šestih haloških občin (Zavrč, Cirkulane, Videm, Podlehnik), ena na Ptujskem 
(Destrnik).

Foto: Črtomir Goznik

Nuška Gajšek je na Ptuju prepričljivo zmagala.

Foto: osebni arhiv

Janko Merc je dosedanjega dornavskega župana premagal za 29 glasov.

Foto: osebni arhiv

Danijelu Vrbnjaku je s 600 glasovi razlike v Ormožu uspelo premagati 
Alojza Soka.

Foto: Rado Škrjanec

Branko Marinič se vrača v politiko. Postal je novi župan občine Videm. 
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državnega zbora in stranke SD De-
jan Židan. „Tukaj sem, ker sem v 
Nuško Gajšek ves čas verjel. Vesel 
in zadovoljen sem, da ji je uspelo 
zmagati. Seveda bomo s tem v 
državnem zboru izgubili dragoce-
no sodelavko. Ima izjemno veliko 
znanja, je zelo samozavestna in 
študiozna. To, kar želi narediti, tudi 
izpelje. V državnem zboru jo bom 
pogrešal. Ampak privoščim Ptuju, 
da ima tako dobro županjo.“

Čelan: „Nimam 
namena rušiti 
mesta“

Štefan Čelan, ki je po štirih letih 
poskušal ponovno osvojiti funkci-

jo prvega v mestu, je povedal, da 
tako velike razlike v rezultatu ni 
pričakoval. „Računal sem na bolj 
tesen izid. Veselim se mladih poli-
tičnih moči. Pripravljeni smo sode-
lovati, če bodo za to izpolnjeni po-
goji. S svetniško skupino SD smo v 
minulih štirih letih izjemno dobro 
sodelovali, Gajškova je bila zmeraj 
korektna sogovornica. Meni na 
dan zmanjka ur, da bi to mesto gra-
dil. Kaj šele, da bi ga rušil. Po tem 
nimam nobene potrebe. Upam, da 
se ne bomo šli ponovno politike iz-
ločanja, kot se je to dogajalo v mi-
nulih štirih letih.“ Čelan je z neka-
terimi političnimi podporniki pred 
drugim krogom sklenil program-
sko koalicijo, ki pa ni dala želenega 
rezultata. Če bi ga, bi bil danes žu-

pan on. Napovedal je, da ga čez šti-
ri leta v županski tekmi zagotovo 
več ne bo. In kaj bi Čelan Gajškovi 
ob začetku županske poti položil 
na srce? „Ko vem, kaj jo čaka, me 
boli srce. Ne želim ji nagajati, tem-
več prvenstveno pomagati. Zago-
tovo pa bo sila, sila težko. Izpolniti 
vse želje je nemogoče.“

Vrbnjak, Ormož: 
„Zmaga rezultat 
napornega dela“

Tudi novi ormoški župan Danijel 
Vrbnjak ni skrival navdušenja nad 
rezultatom. „Za nami je naporno 
delo. Zadovoljni smo, da se je obre-
stovalo. Po prevzemu funkcije se 
bomo z uslužbenci občinske upra-
ve, svetniki in drugimi pogovorili o 
nadaljnjem delu, vse s ciljem dose-
ganja razvoja. Treba se bo povezo-
vati, sestaviti čim bolj operativno 
ekipo. Želim, da Ormož postane 
prepoznavna občina, s posluhom 
za ljudi in mlade družine, novimi 
delovnimi mesti. Cilj je, da bodo 
ljudje v tem okolju ostajali, se po-
čutili dobro. Seveda bi bilo tudi 
dobrodošlo, da bi k nam prihajali 
tudi ljudje od drugod in iskali svoje 
priložnosti.“
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KBM v Rabelčji vasi

krajane
teden zapira svoja vrata. Komi-
pa je nekatere močno razjezilo. 

Foto: Črtomir Goznik

Ormožu Vrbnjak in Dornavi Merc 
enako tudi drugi, ki je bil prvo nedeljo v decembru. Pred štirimi leti sta se v 19 občinah na ptujsko-ormoškem območju za-
Sv. Andraž pa Darji Vudler.

Foto: Črtomir Goznik

Med njimi obe mesti (Ptuj in Ormož), štiri 
polju (Dornava) in ena v Slovenskih goricah 

Največ nestrankarskih 
županov, sledijo SDS-ovi

Šest izmed 19 županov v občinah Spodnjega Podravja je 
nestrankarskih (Merc, Žumbar, Pukšič, Toplak, Vudler, Butolen), 
pet jih zastopa barve SDS (Marinič, Vrbnjak, Leskovar, Borko in 
Glažar), štirje SLS (Kaučič, Kokot, Fakin, Benko), dva NSi (Cvetko, 
Pravdič) in ena SD (Gajšek). Župan Markovcev Gabrovec je na 
volitvah nastopil kot kandidat LDS in SD, župan Hajdine Glažar pa 
poleg SDS še s podporo SD in SLS.

V petih občinah so dosedanji župani 
na volitvah izgubili mandat

Občina Dosedanji župan Novi(a) županja
Ormož Alojz Sok Danijel Vrbnjak
Dornava Rajko Janžekovič Janko Merc
Cirkulane Janez Jurgec Antonija Žumbar
Videm Friderik Bračič Branko Marinič
Destrnik Vladimir Vindiš Franc Pukšič

V treh občinah dosedanji župani 
niso kandidirali

Občina Novi(a) župan(ja)
Ptuj Nuška Gajšek
Podlehnik Sebastian Toplak
Zavrč Slavko Pravdič

V sedmih občinah so dosedanji župani 
ponovno zmagali

Občina Stari / novi župan
Kidričevo Anton Leskovar
Juršinci Alojz Kaučič
Sv. Andraž Darja Vudler
Markovci Milan Gabrovec
Gorišnica Jože Kokot
Središče ob Dravi Jurij Borko
Sv. Tomaž Mirko Cvetko

V štirih občinah dosedanji župani 
niso imeli protikandidata

Občina Stari / novi župan
Hajdina Stanislav Glažar
Žetale Anton Butolen
Majšperk Darinka Fakin
Trnovska vas Alojz Benko

Vir: DVK

argumenti, da so še vedno najdosto-
pnejša banka v Sloveniji, saj imajo 50 
lastnih poslovalnic, večino njihovih 
storitev pa da že opravlja tudi Pošta 
Slovenije v kar 500 poslovalnicah. 
„Celo zahtevo za potrošniški kredit 
je možno oddati v Poslovalnicah Po-
šte. Naše stranke lahko praktično 
vse osnovne bančne storitve uredijo 
tam,“ pojasnjujejo v Novi KBM. „Za-
vedamo se kritik, ki se sprožijo ob 
zaprtju poslovalnice, a dejstvo je, da 
hkrati tudi odpiramo nove poslovalni-

ce, le da to ni tako odmevno. Treba je 
razumeti, da se sodobno bančništvo 
spreminja in večina poslov poteka 
digitalno. Kljub vsemu smo najdo-
stopnejša banka v Sloveniji. Kar tri 
poslovalnice v razdalji 2–5 kilometrov 
na Ptuju ostajajo. V tednih pred volit-
vami so se pojavljale številne napač-
ne informacije. Poslovna odločitev 
banke se je zlorabljala v predvolilne 
namene. Dejansko število strank v 
omenjeni poslovalnici je bilo bistveno 
nižje od številk, s katerimi so nekate-
ri razpolagali,“ so odgovorili iz Nove 
KBM. 

Ker je to poslovna skrivnost, nam 
podatkov o številu komitentov po-
slovalnice Rabelčja vas, niso posre-
dovali. Neuradna, a zelo zanesljiva 
informacija pa je, da je tam bančne 
storitve opravljalo okrog 1.500 komi-
tentov. Očitno premalo, da bi bilo to 
fi nančno znosno tudi za samo banko.

Razlog za sprejetje poslovne od-
ločitve o zaprtju poslovalnice naj bi 
bil tudi v stroških infrastrukture in ne 
kadrov. Kot so pojasnili, nobena od 
zaposlenih ne bo zaradi zaprtja brez 
službe. Dve delavki sta izbrali poslo-
valnico, kjer želita v prihodnje delati, 
tretja se bo upokojila. Dodatnih ukre-
pov na našem območju, v smislu zapi-
ranja poslovalnic, v banki z najdaljšo 
tradicijo bančništva v Sloveniji, ne na-
črtujejo. „Dva ključna cilja, ki sta pred 
nami, sta modernizacija in digitaliza-
cija. Marsikaj se s tem poenostavlja, 
dejstvo pa je, da moramo vsi skupaj v 
korak s časom,“ so prepričani v Novi 
KBM. Ob tem dodajajo, da je uporab-
nikom na razpolago tudi okrog 250 
bankomatov. Med drugim tisti v Ra-
belčji vasi.

V dvotedenski kampanji, ki bo vo-
dila do fi nalnega dvodnevnega do-
godka, bomo vse podredili temu, da 
omogočimo in približamo čar božiča 
vsaki družini v Spodnjem Podravju. 
Tako želimo s pomočjo SMS-centra, 
s poslanim sporočilom: DARUJEMO 
ali DARUJEMO5 na številko 1919, 14 
dni pomagati pri zbiranju fi nančnih 
sredstev. V dvodnevnem dogodku, 
ki ga predstavljamo v nadaljevanju, 
pa računamo še na dodatno pomoč 
dobrotnikov, ki se nam bodo pridru-
žili v programu Radia Ptuj.

V petek, 14., in v soboto, 15. de-
cembra, pripravljamo poseben do-

godek pred ptujskim nakupovalnim 
centrom Qlandia. Skupaj s partnerji 
bomo pripravili lično urejen radij-
sko-terenski studio, v katerega 
bodo lahko pokukali vsi mimoidoči. 
Postavili bomo številne stojnice, 
pri katerih bodo sodelovali tudi va-
rovanci različnih organizacij, delili 
bomo dobrodelne obroke juh, čaj, 
kuhano vino, zbirali prostovoljne 
prispevke, skratka počeli vse tisto, 
kar v veseli december tudi sicer 
sodi. 

Člani Rotary cluba Ptuj in so-
delavci družbe Radio-Tednik Ptuj 
bomo zelo aktivno sodelovali pri 

pripravi dobrodelnega programa. 
V njem bomo vabili vse, ki nam 
lahko pomagajo izboljšati jutrišnje 
Spodnje Podravje. Dva dni bomo 
na terenu v živo ustvarjali najbolj 
prisrčen, zabaven in dobrodelen 
program. V soboto, 15. decembra, 
točno ob 20.00, ko zaključimo ak-
cijo „Božično darilo na vsaki dlani“, 
želimo v živo razglasiti znesek zbra-
nih sredstev, ki bo s skupno akcijo 
božič zares približal tistim, ki si ga 
sami ne morejo pričarati.

Osnovni cilj akcije je donacija 
sredstev za darila in ostalo pomoč 
otrokom in mladostnikom socialno 

ogroženih družin Spodnjega Pod-
ravja. Pomagate lahko tudi vi. Vsak 
dar šteje.

Pošljite SMS z besedo DARU-
JEMO ali DARUJEMO5 na 1919 in 
darovali boste en ali pet evrov za 
darila in pomoč najbolj potrebnim v 
Spodnjem Podravju. Hvala!

Verjamemo, da projekt predsta-
vlja eno lepših zgodb o vlogi in pos-
lanstvu Rotarijanstva in družbe Ra-
dio-Tednik Ptuj ne samo v Podravju, 
ampak tudi širše, in da bo vloga, ki 
jo imamo v družbi, izpostavljena v 
najbolj pozitivni luči. 

Spodnje Podravje � Velika božična dobrodelna akcija

»Božično darilo na vsaki dlani«
Prvi teden decembra tudi Spodnje Podravje vstopa v enega najbolj čarobnih delov leta. Postali bomo del največje 
priložnostne, plemenite in humanitarne družine.

 
 ali 191999
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Kar trije člani prejšnjega občinske-
ga sveta bodo svoje delo nadaljevali 
tudi v tem mandatu; to so neodvisni 
kandidati Tomaž Toš, Jani Druzovič 
in Andrej Vršič. Nov občinski svet 
poleg njih sestavljajo še: neodvisna 
kandidata Vilma Firbas in Vida Štu-
hec Kuri ter Stanko Fras in Mateja 
Šamprl z liste Nove Slovenije.

Na dnevnem redu seje je bilo 
sedem točk, vse so bile povezane 
z lokalnimi volitvami. Predsednica 
andraške občinske volilne komisije 

Marta Kokol je predstavila poročilo 
občinske volilne komisije: »V volilni 
imenik so bili vpisani 1.003 voliv-
ci. Glasovalo je 833 volivcev, kar 
predstavlja 83,05-odstotno volilno 
udeležbo.« Za primerjavo: volilna 
udeležba za celotno Slovenijo je po 
podatkih Državne volilne komisije 
znašala 51,18 %.

Županja občine Sveti Andraž v 
Slovenskih goricah Darja Vudler se 
je ob slovesni prisegi oz. začetku 
svojega drugega mandata zahvalila 

dosedanjemu občinskemu svetu, 
odborom in komisijam ter čestitala 
novoizvoljenim občinskim svetni-
kom. Poudarila je, da si morajo vsi 
prizadevati za skupno dobro: »Želim, 
da presežemo kakršnokoli politično 
ali osebno obremenjenost; izvolili so 
nas občanke in občani, dali so nam 
zaupanje oz. mandate.« Sklenila je 
z besedami: »Zavedati se moramo, 
da bo vsak od nas kreiral zgodovino 
naše občine.«

Sveti Andraž � Konstitutivna seja občinskega sveta

Zamenjali so se samo štirje svetniki
Le deset dni po lokalnih volitvah se je novoizvoljeni svet Občine Sveti Andraž v Sloven-
skih goricah sestal na prvi redni oz. konstitutivni seji.

Foto: EM

Nov andraški občinski svet se bo znova sestal predvidoma pred božičem, da bo potrdil rebalans letošnjega občin-
skega proračuna.

Cirkulansko občino je vse od 
ustanovitve samostojne občine 
leta 2006 vodil Janez Jurgec (SDS), 
minule lokalne volitve pa so pri-
nesle preobrat. Dosedanji župan je 
prejel 42,05 % glasov, zmagala pa 
je neodvisna kandidatka Antonija 
Žumbar. Na volišča cirkulanske ob-
čine se je podalo 1.148 ljudi, volilna 
udeležba je znašala 56,08 % in tako 
občutno presegla slovensko pov-
prečje (51,18 %).

Nov cirkulanski občinski svet 
sestavljajo: Mitja Arbeiter, Herman 
Krajnc, Franc Milošič, Simon Milošič 

in Roman Pešec (SDS); Ivan Heme-
tek in Danica Ranfl  (SLS); Ivan Gla-
vica (SD) in Mira Petrovič (SMC). 
Zamenjali oz. poslovili so se torej le 
štirje občinski svetniki iz preteklega 
mandata: Anton Bratušek, Estera 
Črnivec, Renato Grobenski in An-
ton Podhostnik (ni ponovno kan-
didiral). Ostali so: Arbeiter, Glavica, 
Hemetek, F. Milošič in Petrovič. V 
preteklem mandatu je imela stran-
ka SDS štiri občinske svetnike, v no-
vem je s petimi dobila večino.

Na prvi seji so občinski svet in 
nova županja slovesno prisegli, 

zahvalili so se prejšnjemu županu 
(ta se seje sicer ni udeležil) in ob-
činskemu svetu. Žumbarjeva je v 
nagovoru poudarila: »Kot županja 
si bom prizadevala, da bodo občani 
čim bolj vključeni v dogajanje obči-
ne. V prihodnje bomo v oblikovanje 
predloga občinskega proračuna 
vključili možnost širše razprave za-
interesiranih občanov.« Občinskim 
svetnikom je dejala: »Želim, da pri 
usmeritvah razvoja občine pre-
vladuje modrost in ne politične ali 
kakršne koli druge usmeritve.«

Cirkulane � S prve redne seje občinskega sveta

Proračun bodo sooblikovali občani
Le enajst dni po lokalnih volitvah se je novoizvoljeni cirkulanski občinski svet sestal 
na prvi, konstitutivni seji. Nova županja je že napovedala prvo novost.

Foto: EM

Nov cirkulanski občinski svet se bo znova sestal še letos.

Praznični december se je začel s 
spektakularnim prižigom luči, ki so 
ga popestrili mladi pevci zbor učen-
cev ptujskih osnovnih šol. Z melodi-
jami, posebej prikladnimi za ta letni 
čas, so napovedali pestro decembr-
sko dogajanje v najstarejšem mes-
tu, tako za odrasle kot najmlajše. S 
svojimi vragolijami sta dogajanje na 
Mestnem trgu v petek začinila tudi 
škrata Matjaž in Tomaž, ki bosta v 

prihodnjih dneh redna gosta dogaja-
nja na Mestnem trgu. Čez nekaj dni, 
14. decembra, na Slovenski trg priha-
ja najzabavnejša druščina, ki se je ot-
roci nadvse veselijo; dedek Mraz in 
teta Zima s spremstvom. Od srede, 
19. decembra, se bo praznična mrzli-
ca le še stopnjevala. Z raznolikimi 
nastopi se bodo predstavljali učenci 
vseh ptujskih osnovnih šol, odmeva-
le bodo praznične melodije, z otroki 

se bodo družili škrata Akrobata in 
brata Malek. Tako kot lani se tudi le-
tos obeta prava glasbena poslastica, 
v petek, 21. decembra, z glasbeno 
skupino Melos. Dan kasneje prihaja 
na Ptuj zasedba BQL, v sredo, 26. 12., 
Neisha, dan kasneje Ditka, v petek 
glasbena skupina Blasius, v soboto 
vokalna skupina Il Divji, v nedeljo pa 
bo na sporedu zabava z zasedbo Aba 
Mia. Z njihovimi skladbami se bodo 

Ptuj � Praznični prižig luči

Začel se je veseli december
S slavnostnim prižigom luči, prihodom Ledene kraljice in ognjenega spremstva so se 
tudi na Ptuju začeli dogodki, ki napovedujejo začetek najbolj prazničnega dela leta. 
Organizatorji obljubljajo izjemno pestro dogajanje ter raznoliko kulinarično ponud-
bo v devetih pravljičnih hiškah.

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek s petkove prireditve, ko so v mestu prižgali praznično razsvetljavo.

otroci poslovili od tete Zime, dedka 
Mraza in spremstva ter jih pospremi-
li novim dogodivščinam naproti. Ptu-
jska pravljica se bo končala s skokom 
v novo leto, Karneval band in Bomb 
shell bodo poskrbeli za to, da bo pre-
stop v novo leto čaroben. 

Unikatna okrasitev 
mesta

„Soju tisočerih luči, ki so osvetlile 
pročelja zgodovinskih hiš, in unikatni 
okrasitvi ptujske vizualne umetni-
ce Stanke Vauda so se pridružili še 
zvočni dražljaji. Ptujska okrasitev je 
posebna v simboličnem pomenu, 
saj govori o cikličnosti letnih časov, 
plapolajoči beli trakovi vzbujajo aso-
ciacije na kurenta, ki v zimsko belino 
prinese barvito pomlad. Poseben 
element krasitve so tudi aluminija-
ste rondelice, ki jih razžarijo sončni 
žarki, veter pa jih zaziba v prijetni 
žvenket,“ o letošnji praznični okra-

sitvi pravijo na Zavodu za turizem 
Ptuj. Letos se prazničnemu okras-
ju na dveh najlepših ptujskih trgih 
pridružujeta še dve zeleni smrečici. 
»Unikatna okrasitev zagotovo po-
membno prispeva k privlačni podobi 
starega mestnega jedra Ptuja. Spre-

hod po pravljično okrašenem mestu, 
uživanje v glasbenem programu in 
lokalnih dobrotah so doživetja za 
vse generacije obiskovalcev, ki bi se 
radi naužili prazničnega duha,« meni 
Monika Klinc.

Foto: Črtomir Goznik

Devet pravljičnih hišk; cena 
najema za mesec dni 780 evrov

Od 19. do 30. decembra bo na Mestnem trgu božično-
novoletni sejem z gostinsko ponudbo. Kot pojasnjuje Monika 
Klinc, v. d. direktorice Zavoda za turizem Ptuj, bodo v devetih 
hiškah ponujali tople napitke, hrano in izdelke lokalnih 
rokodelcev. Svoje izdelke bodo ponujali ves mesec, so pa 
organizatorji objavili dva ločena razpisa; enega, ki zajema 
ponudbo v času od 1. do 18. decembra, ter drugega za drugo 
polovico decembra. „Pri prvem razpisu gre za popestritev 
kulinarične in gostinske ponudbe v veselem decembru, pri 
drugem pa za ponudbo gostinskih storitev in darilnega 
programa v sklopu dogodkov Ptujska pravljica 2018,“ 
pojasnjuje Klinčeva.

Najem hiške z gostinsko dejavnostjo in izdelke domače obrti 
v času od 19. do 30. decembra stane 480 evrov, dodatnih 200 
evrov je za najem na zadnji dan leta, 31. december.

V drugem razpisu so izbirali ponudnike za najem hiške ali 
stojnice od sobote, 1. decembra, do 18. decembra, kar stane 
100 evrov. Ponudnik, ki bo torej najel hiško na Mestnem trgu 
za cel mesec, ga bo to stalo 780 evrov. Po podatkih Zavoda za 
turizem se interes ponudnikov za prodajo v hiškah iz leta v 
leto povečuje.
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»Boljša prometna povezanost bo nu-
dila številne nove možnosti za mobil-
nost in razvoj.« Spomnila je, da so v 
času načrtovanja in gradnje avtoce-
ste nekateri izrazili pomisleke, da 
je avtocesta namenjena predvsem 
tranzitnim turistom: »A ni samo to. 
Nasprotno; je velik korak naprej pri 
izgradnji manjkajočih avtocestnih 
povezav na območju države.«

Predsednik uprave DARS Tomaž 
Vidic je pojasnil, da je pri tako zah-
tevnih projektih nemogoče, da se 

ne bi dogajale tudi napake: »Toda 
ključno je, da se na napakah tudi kaj 
naučimo, predvsem pa, da jih ne po-
novimo.« Zahvalil se je vsem, ki so pri 
načrtovanju in gradnji avtoceste ka-
korkoli sodelovali, tudi potrpežljivim 
prebivalcem ob gradbišču.

Evropska komisarka za promet 
Violeta Bulc je zagotovila, da ima 
Evropska unija zelo jasno prometno 
strategijo: »Samo v treh letih in pol je 
bilo v Evropi za 220 milijard evrov in-
vesticij v infrastrukturo na področju 
prometa, zelo smeli so tudi načrti za 
naprej.«

Slovesnost so s kulturnim pro-
gramom obogatili Pihalni orkester 
Podlehnik, moški pevski sekstet Kul-
turnega društva Podlehnik in učenci 
Osnovne šole Podlehnik, prireditev 
je vodila Tatjana Mohorko.
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Sodobno štiripasovnico z avtoce-
stnimi priključki Lancova vas, Pod-
lehnik-sever, Podlehnik-jug in Zakl, je 
v prvem delu gradil konzorcij sloven-
skih podjetij s SGP Pomgrad na čelu, 
v drugem pa bosansko podjetje Eu-
ro-Asfalt. Še zadnje kilometre podra-
vske avtoceste so zgradili dober me-
sec dni pred pogodbenim rokom. Pa 
tudi občutno ceneje, kot je predvi-
deval investicijski program, je razkril 
vodja projekta pri družbi DARS Bog-
dan Vrezner: »Investicijski program 
je za ta avtocestni odsek predvideval 
okoli 240 milijonov evrov z DDV. Po 
trenutno znanih podatkih bo končna 
vrednost za približno 25 % nižja od 
predvidene, sami stroški gradnje pa 

bodo celo za okoli 30 % nižji od pred-
videnih.« 

Predsednik uprave družbe DARS 
Tomaž Vidic je pojasnil, da je gradnja 
kilometra dražensko-gruškovske-
ga avtocestnega odseka v povpre-
čju stala okoli 10 milijonov evrov: 
»Povprečen kilometer gradnje av-
toceste obstoječega avtocestnega 
omrežja pa je stal dobrih 11 milijonov 
evrov.« Vrezner je zagotovil, da se 
cena ni znižala na račun kakovosti: 
»Velika pocenitev je odraz takratnih 
razmer. Ko smo pridobivali izvajalca 
za gradnjo, je bilo dela zelo malo; 
tako je bila konkurenca med ponu-
dniki zelo visoka.« Nova avtocesta 
je investicija družbe DARS, a so dob-

rih 66 milijonov evrov predstavljala 
evropska kohezijska sredstva.

Pri tako zahtevnih pro-
jektih brez napak ne gre

Kot slavnostna govornica na otvo-
ritveni slovesnosti je nastopila pod-
predsednica vlade in ministrica za 
infrastrukturo Alenka Bratušek. Po-
udarila je, da bo življenje lokalnega 
prebivalstva ob trasi avtoceste bolj 
kakovostno in predvsem varnejše: 

Dravsko polje, Haloze � Dokončali so podravsko avtocesto

Dober mesec dni hitreje in za okoli četrtino ceneje
Prvih 20 kilometrov podravske avtoceste A4 so zgradili pred devetimi leti, lani so dokončali dobrih sedem kilometrov avtoceste med Draženci in Podlehnikom. V petek 
so prometu slovesno predali še zadnjih šest kilometrov podravske avtoceste, vse do mednarodnega mejnega prehoda Gruškovje. Prometnih zastojev, sploh v poletni 
turistični sezoni, zaradi mejnih kontrol s tem sicer ne bo konec, a veselja to ni skalilo.

Foto: Črtomir Goznik

Slavnostni trak zadnjega odseka podravske avtoceste so prerezali evropska komisarka Violeta Bulc, podpredse-
dnica vlade in ministrica za infrastrukturo Alenka Bratušek ter predsednik uprave družbe DARS Tomaž Vidic. 

Po avtocestah teče polovica 
vsega prometa

Po podatkih DARS imamo danes v naši državi 623 
kilometrov avtocest in hitrih cest, 330 nadvozov in prav 
toliko podvozov, 228 mostov, 193 viaduktov, 45 predorov ter 
35 galerij in pokritih vkopov. Čeprav avtoceste v Sloveniji 
predstavljajo le okoli 9 % celotne cestne mreže, po njih teče 
kar polovica vsega cestnega prometa v državi.

Šviga švaga, ringa raja …

V QCENTER PTUJ  

Miklavž prihaja!

SREDA, 5. 12., od 10:30 dalje

 •  UPRIZORITEV ZABAVNE PREDSTAVE ŽALOSTNI KLOVN

•  PRIHOD MIKLAVŽA V SPREMSTVU ANGELCEV IN PARKELJNOV

• OBDARITEV OTROK

Podlehniška odskočna deska
Podlehniški župan Marko Maučič je povedal, da je ob 

dograditvi avtoceste občanom odleglo: »Končno se lahko varno 
prepeljemo z ene na drugo stran doline. Veseli smo, da ljudje 
ne bodo več čakali, predvsem pa, da ne bo več prihajalo do 
tragičnih dogodkov (kot ob prečkanju nekdanje glavne ceste).« 
Poudaril je, da je avtocesta obenem velika razvoja priložnost 
– sploh zato, ker je Podlehnik dobil kar dva avtocestna 
priključka: »To je naša odskočna deska.« Maučičev naslednik, 
novoizvoljeni župan Sebastian Toplak, je dodal: »Avtocesta 
seveda prinaša koristi, predstavlja pa morda tudi grožnjo 
za dodaten odliv prebivalcev. Upam, da bomo v našo občino 
uspeli privabiti tako prebivalce od drugod kot investitorje.«
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Posamezniki, ki se iz različnih ra-
zlogov znajdejo na robu družbe, vča-
sih za preobrat na bolje potrebujejo 
le spodbudo, občutek sprejetosti in 
nekoga, ki mu lahko zaupajo. Tudi 
tej vrsti pomoči je med drugim na-
menjena Kamra, program za celovito 
podporo brezdomnim osebam. Ta na 
Ptuju sicer deluje od lanskega leta, za-
vetišče pa je svoja vrata odprlo letos 
poleti. Gre za zavetišče odprtega tipa, 
saj se ukvarjajo tako z namestitvijo 
brezdomcev kot posamezniki, ki obi-
skujejo le dnevni center in potrebujejo 
občasno podporo na različnih življenj-
skih področjih.

Program sofi nancirata Mestna obči-
na Ptuj in Ministrstvo za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možnosti.

Kljub pomislekom, ki so se porodili 
predvsem zaradi skrivnostnega nači-
na urejanja in odprtja centra, doslej 
kakšnih večjih težav ni bilo. To potrju-
jejo tudi okoliški stanovalci, ki so imeli 
kar nekaj pomislekov, saj jim je bilo 
predstavljenih premalo informacij o 

samem projektu. Kakorkoli, zavetišče 
zdaj deluje polne tri mesece. Svoje 
prve vtise so zaposleni in uporabniki z 
veseljem predstavili tudi javnosti. 

Od odprtja do danes je pomoč 
potrebovalo 77 uporabnikov, od tega 
25 stalnih, preostali le občasno. Doslej 
je 15 oseb prenočilo v nastanitveni 
enoti v prostorih na Zadružnem trgu, 
kjer deluje Kamra, skupaj so imeli čez 
175 nočitev. Mesečni strošek bivanja 
znaša 80 evrov po osebi, gre prak-
tično za pokritje dela stroškov, do tri 
noči je nastanitev brezplačna. Kot je 
bilo pojasnjeno ob odprtju, naj bi tam 
bivali do tri mesece, v tem času pa bi 
se uredila glavnina njihovih težav. A 
praksa kaže drugače. Zaradi bolezni 
in drugih omejitev številni za urejanje 
pogojev za boljše življenje potrebu-
jejo več časa. Amadeja Kokot, vodja 
programa Kamra, pojasnjuje, da jim 
iz različnih razlogov po potrebi tudi 
podaljšajo bivanje. „Vsekakor pa jih 
spodbujamo, da varčujejo, da se po-
tem lažje znajdejo. Ni pa nujno, da bo 

vsak uspel v svojem namenu. To so 
težke življenjske zgodbe, ki po navadi 
izvirajo iz matičnih družin,“ ugotavlja 
Kokotova. 

20-letno dekle, ki je bilo 
dobesedno pod mostom

Od začetka delovanja centra do 
danes imajo sicer le enega uporabni-
ka, ki je vključen ves čas. V tem času 
so pri njih bivale tudi tri ženske, stare 
med 20 in 40 let. Mlado dekle, ki se je 
dobesedno znašlo pod mostom, pa ni 
želelo iskati pomoči drugih inštitucij, 
so sprejeli z odprtimi rokami. K sreči 
se je hitro postavila na noge. Ženske 
po navadi pridejo zaradi nasilja v dru-
žini, moške tja pripeljejo težave z 
odvisnostjo, prepovedi približevanja, 
invalidnost, nekateri pa tam najdejo 
rešitev za čas čakanja na upokojitev. 
„Vsakega, ki pride k nam, sprejmemo 
z vsem, kar imamo. Tu smo vsi ena-
kopravni. Nikogar ne obsojamo, ob-
čutek varnosti, topline in prijaznosti 
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Ptuj � Kamra – podpora brezdomnim osebam

Zgodbe brezdomnih oseb, ki jih piše 
V sklopu programa Kamra je letos poleti na Ptuju vrata odprlo zavetišče za brezdomne osebe. To je očitno ne le mestu, ampak celotni 
njimi ima svojo težko življenjsko zgodbo, vse pa povezuje želja po boljšem življenju. Najti svoj košček pod soncem je osnovni namen vseh 
predstavili življenjske okoliščine, ki so jih pripeljale do brezdomstva.

Te dni v Kamri nastaja prav poseben projekt, ptičje hišice, ki bodo krasile mestni park.

Z letom 2017 je država odprla trg 
za dimnikarske storitve. Z novim 
zakonom je odpravila koncesije, la-
stniki kurilnih naprav lahko sami izbi-
rajo med licenciranimi dimnikarji. Pri 
dimnikarskih podjetjih, predstavni-
kih države in drugih smo preverjali, 
kakšna je situacija na tem področju 
po novi ureditvi. Odzivi uporabni-
kov dimnikarskih storitev so različni. 
Na ministrstvu za okolje in prostor 
med drugim opažajo, da so uporab-
niki, ki niso imeli najboljše izkušnje 
z dimnikarji, zadovoljni, saj ga sedaj 
lahko izberejo sami. Večinoma so za-
dovoljni tudi s ceno. Se pa kažejo že 
nekatere slabosti, kar priznavajo tudi 
sami. Tako med drugim opažajo, da 
uporabniki neupravičeno zamenja-
jo dimnikarsko družbo, če dimnikar 
ugotovi pomanjkljivosti, ter da neka-
tere dimnikarske družbe ne opravlja-
jo vseh storitev. Pri večstanovanjskih 
stavbah ugotavljajo, da ponekod 
namesto večine lastnikov izvajalca 
izberejo upravniki ter da še vedno 

prihaja do zapletov, ker je izbrana di-
mnikarska družba pri uporabniku in 
na skupnih napravah druga in je težje 
ugotavljati dejansko stanje vgraje-
nih naprav. Hkrati pa so zaskrbljeni 
zaradi informacij, da ljudje zavračajo 
storitve, ker imajo izbranega druge-
ga dimnikarja, česar pa, kot pravijo, 
ni mogoče preveriti. A takšna praksa 
lahko pomeni povečano tveganje za 
požar ali zastrupitev.

Sekcija dimnikarjev: 
"Na trgu dimnikarskih 
storitev vlada kaos"

Sekcija dimnikarjev pri Obrtno 
podjetniški zbornici Slovenije (OZS) 
opozarja, da kakovost in rednost di-
mnikarskih storitev upadata ter da ni 
nadzora, kar lahko pomeni tudi več 
dimniških požarov in drugih nesreč: 
»Dimnikarske storitve se danes ne 
opravljajo sistematično, novo vgraje-
ne peči se ne prijavljajo dimnikarskim 
družbam, številni dimnikarji names-

to vseh predpisanih storitev izvajajo 
samo čiščenje kurilnih in dimovodnih 
naprav, številni uporabniki pa celo 
zmotno mislijo, da bodo z izogiba-
njem dimnikarskim storitvam prih-
ranili. Državljani tudi lahkomiselno 
v nasprotju s predpisom menjavajo 
dimnikarske družbe, v cilju, da tudi za 
neustrezno peč pridobijo pozitivno 
mnenje. Iz kratkega opisa jasno izha-
ja, da na trgu dimnikarskih storitev 
trenutno vlada zmeda, uporabniki so 
tarče številnih zavajanj in nepoštenih 
poslovnih praks, vgrajujejo se peči, ki 
so brez ustreznih dokazil (certifi ka-
tov) ali pa presegajo dovoljene emi-
sije, prav tako se vgrajujejo dimniki 
brez dokazil (jih sploh nimajo ali pa 
so jim certifi kati potekli), ki ogrožajo 
varnost stavbe. Vse navedeno pomeni 
manjšo varnost in ogrožanje javnega 
interesa, kamor spadajo požarna var-
nost, varstvo zdravja, varstvo okolja, 
učinkovita raba energije in kakovost 
zraka.« 

Boj za stranke
V boju za stranke se po trditvah 

zbornice tako dogaja, da nekateri 
dimnikarji oz. dimnikarske družbe 
za neustrezne vgrajene kurilne na-
prave sploh ne izdajo negativnega 
zapisnika, na drugi strani pa dosledni 
dimnikarji izgubljajo stranke. »Sistem 
dejansko ne deluje, kot bi moral, saj bi 
za tako utopičen ekonomski eksperi-
ment potrebovali močno in strokov-

no usposobljeno inšpekcijsko službo 
za okolje.« Prav pomanjkanje nadzora 
predstavlja veliko težavo, še trdijo: 
»Inšpektorat za okolje in prostor ne 
zmore opravljati nadzora niti nad upo-
rabniki niti nad dimnikarskimi druž-
bami, saj se sooča s kadrovskimi in 
strokovnimi težavami. Inšpektorat za 
okolje ne izvaja nadzora nad strokov-

nostjo delovanja dimnikarjev in dimni-
karskih družb, ne preverja pravilnosti 
izdanih zapisnikov pri uporabnikih, 
niti ustrezno ne obravnava negativ-
nih zapisnikov, zaradi česar posredno 
zanemarja varnost državljanov in jav-
ni interes. Na tak način se posredno 
podpira nestrokovno izvajanje stori-
tev posameznih dimnikarjev, kar vodi 

v ogrožanje varnosti državljanov in 
onesnaževanje okolja. Izpostaviti ve-
lja centralne kurilne naprave na trdno 
gorivo, ki nimajo dokazil o ustreznosti 
ali pa že iz dokumentacije izhaja, da 
presegajo dovoljene emisije. S števil-
nimi tovrstni primeri je Inšpektorat za 
okolje že seznanjen, državljanom in 
dimnikarskih družbam pa kljub temu 

Slovenija, Podravje � Kaj je prinesla nova dimnikarska ureditev

Bo zaradi neočiščenih dimnikov več dimniških  
V polnem teku je druga kurilna sezona, odkar je v veljavo stopila nova dimnikarska ureditev. Nov sistem je prinesel nekatere prednosti, hkrati pa tudi 
zbornici opozarja, da kakovost in rednost opravljanja dimnikarskih storitev upadata.

Foto: Črtomir Goznik

V državi imamo okoli pol milijona kurilnih naprav, za nadzor nad dimnikarsko dejavnostjo pa skrbi le pet inšpektor-
jev. »V evidenci izvedenih dimnikarskih storitev, kamor se vpisujejo male kurilne naprave in na njih opravljene stori-
tve, so vpisane vse izvedene storitve, tudi čiščenje dimnikov. Trenutno na voljo ni pregleda za vse naprave, razvidno 
pa je, če je bila in kdaj je bila storitev za vpisano kurilno napravo opravljena,« pojasnjujejo na okoljskem ministrstvu.

Dvakrat več dimnikarskih podjetij
Po podatkih ministrstva za okolje in prostor je število dimnikarskih 

podjetij in dimnikarjev po sprostitvi trga izrazito naraslo. Medtem ko je 
ob koncu koncesijskega sistema 63 dimnikarskih podjetij s 348 dimnikarji 
skrbelo za okoli pol milijona kurilnih naprav po državi, danes lahko 
izbirate med 115 dimnikarskimi družbami in 426 dimnikarji z licenco.
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»Na teh progah smo v preteklih 
dneh ob nizkih temperaturah iz-
delali dovolj snega, da smo ju lah-
ko pripravili in odprli za smučarje. 
Vlečnici Areh in Cojzerica bosta 
obratovali med 9. in 16. uro, sprva 
bodo veljale promocijske cene 
dnevnih smučarskih vozovnic: za 
odrasle bodo stale 17 evrov, za 
mladino 14 in otroke 10 evrov. Prav 
tako so 1. decembra začele veljati 
sezonske smučarske vozovnice za 
sezono 2018 / 2019. Uradno odprtje 
smučarske sezone (Visit Pohorje 
Ski opening) oziroma otvoritveni 
dnevi bodo potekali od 14. do 16. 
decembra. V teh dneh bodo še ve-
ljale omenjene promocijske cene 
dnevnih vozovnic, za smučarje in 
ostale obiskovalce pa 14. decem-
bra pripravljamo tudi velik koncert 
na Snežnem stadionu,« so sporočili 
iz mariborskega javnega podjetja 
Marprom, ki upravlja smučišča.

Smučišče Mariborsko Pohorje 
je največji smučarski center v Slo-
veniji. Ljubitelji belih strmin lahko 
uživajo na več kot 40 kilometrih 

smučarskih prog, primernih za smu-
čanje vseh težavnostnih stopenj. 
S ponudbo lahkih in zahtevnejših 
prog je Pohorje primerno za vse 

smučarje, še zlasti se je uveljavilo 
kot priljubljeno družinsko smučišče. 
Pozimi se ponaša z več kot sedmimi 
kilometri osvetljenih prog za nočno 

smuko, poleg smučanja in deskanja 
obiskovalcem ponuja še vrsto dru-
gih zimskih dejavnosti.

Pohorje � Prva smuka v tej sezoni

Otvoritveni dnevi od 14. do 16. decembra
Na mariborskem Pohorju so minuli konec tedna omogočili prvo smuko v sezoni 2018 / 2019. V soboto so zagnali 
vlečnici Areh in Cojzerica.

Foto: Črtomir Goznik

Minulo soboto so na Pohorju odprli letošnjo sezono smuke.

neizprosno življenje ...
regiji še kako potrebno. Skupaj imajo kar 77 uporabnikov, od tega 25 stalnih. Vsak med 
naših sogovornikov, ki so za javnost odprli vrata svojega trenutnega domovanja in iskreno 

Foto: DK

je tisto, kar potrebuje vsak posame-
znik. Po navadi je to tisto, kar jim 
manjka. Menim, da jasna pravila in 
prav ta naš odnos prispevajo k temu, 
da doslej nismo imeli težav ne z na-
siljem ne s prekomernim pitjem v 
zavetišču,“ pravi Kokotova.

Dober odnos, ki ga imajo med 
seboj, pa tudi z delavci in prosto-
voljci, izpostavljajo tudi uporabniki 
oz. brezdomne osebe. Kokotova 
poudarja, da ne želijo kaj preveč ko-
pati po preteklosti uporabnikov, da 
pa ti sami pogosto čutijo potrebo, 
da se nekomu odprejo in izpovedo. 
„Naša posebnost je tudi v tem, da 
smo hkrati zavetišče za brezdomne 
in dnevni center, kjer imajo uporab-
niki možnost prenočevanja, čez dan 
pa možnost vključevanja v dnevne 
aktivnosti (individualni pogovori, 
družabna druženja, skrb za osebno 
higieno), ki posameznike opolnomo-
čijo in jim dajejo možnost ohranjanja 
dostojanstva. Nekateri uporabniki 
so z izkazano pripravljenostjo sode-
lovati postali sodelavci v programu, 
prostovoljci, nekateri pišejo pesmi in 
misli, ki jih objavimo v časopisu Kralji 
ulice, drugi so se našli v izdelovanju 
ptičjih hišic, s katerimi bomo ponu-
dili varnost in zavetje pticam v ptu-
jskem mestnem parku. 

Velikokrat so to 
„institucionalni“ otroci

Lokacija na Zadružnem trgu se je 
izkazala za primerno. Za možnost za 
nov začetek, ki jim je dana v sklopu 

tega programa, se bodo uporabni-
ki zahvalili s posebnim projektom. 
Ustvarjajo ptičje hiške, ki so zahvala 
za vse donacije. Večina uporabnikov 
prihaja iz Ptuja in okolice, občasno 
tudi iz Maribora, Murske Sobote, 
Radencev, Ormoža in drugih bližnjih 
krajev, kjer nimajo takšnih centrov. 
„Tu jim damo občutek domačnosti, 
želimo jim ponuditi priložnost, da 
si ob naši pomoči uredijo dostojno 
življenje. Velikokrat so to 'instituci-
onalni' otroci, ki težko uidejo prete-
klosti in zgodbi, zaradi katere so bili 
na robu,“ meni vodja Kamre. Zraven 
nje sta zaposlena še dva javna delav-
ca in okrog 15 prostovoljcev. Brez 
njih, pravijo, ne bi zmogli in v veliko 
pomoč bi jim prišel dodaten strokov-
ni kader. „Pomemben je pozitiven 
nazor. Včasih se kdo enostavno ne 
zmore sam pobrati. Je pa to po na-
vadi lažje mladim, ki so zdravi, najtež-
je je starejšim, invalidnim osebam. 
Nekaj naših uporabnikov je bilo na 
cesti, nekateri so spali v avtomobilih, 
zapuščenih starih hišah. Številni ima-
jo fi nančne težave, so zdravstveno 
omejeni. Prav vsak ima svojo zgodbo. 
Brezdomstvo kot pojav ni nekaj, če-
sar bi se morali bati, a ga kljub temu 
moramo kritično sprejeti kot odraz 
sistemskega 'reševanja' konkretnih 
problemov posameznikov v stiski. 
Vsak med nami se lahko znajde v 
tem položaju, saj nikoli ne veš, kaj ti 
prinese življenje,“ še pove Kokotova 
in doda, da program Kamra kot tak 
krpa sistemske pomanjkljivosti.

požarov?
pasti. Sekcija dimnikarjev pri Obrtno-podjetniški 

še vedno ni bilo podano pojasnilo, kako 
bo inšpektorat zaščitil zavedene potro-
šnike, ki so v dobri veri vgradili neustre-
zne kurilne naprave. Trenutno so upo-
rabniki na milost in nemilost prepuščeni 
sami sebi, namesto da bi jim inšpektorat 

pomagal urediti neustrezno stanje, ki 
ga povzročajo neodgovorni prodajalci, 
dobavitelji in neodgovorni inštalaterji, ki 
na račun vgradnje neustreznih kurilnih 
naprav celo služijo,« še opozarjajo.

Nekateri dimnikarja odpošljejo, 
čiščenja in pregleda ne dovolijo

Da se je zmanjšalo število strank, ki dopustijo izvajanje dimnikarskih 
storitev v predpisanem obsegu, ter da je tako vse več kandidatov za dim-
niški požar, prikimajo v dimnikarstvu Kamin: »Nov Zakon o dimnikarskih 
storitvah ne doseže uporabnikov, ki nimajo izbrane dimnikarske družbe in 
posledično ne omogočajo izvajanja dimnikarskih storitev. Slednjih okoljski 
inšpektorat s svojimi petimi inšpektorji ne doseže. Trenutni sistem jim na-
mreč ne omogoča nadzora nad tistimi, ki nimajo vpisanih kurilnih naprav 
in posledično neizvedenih dimnikarskih storitev. Število slednjih se je v zad-
njih dveh letih povečalo za trideset odstotkov. Na tem področju čaka vse 
deležnike še precej prizadevanj in vloženega truda, da bo nov zakon služil 
svojemu namenu.« Kot pravijo v mariborski družbi, so odslovili vse tiste 
uporabnike, ki že pred sprejemom novega zakona o dimnikarskih storitvah 
niso želeli spoštovati zakonodaje in so poskušali sami določati roke ter obseg 
dimnikarskih storitev na svojih kurilnih napravah. »S tem smo dosegli, da 
lahko svojim zvestim uporabnikom ponudimo kakovostnejšo in dostopnejšo 
storitev po sprejemljivih cenah. Poteza se je izkazala za uspešno, saj bele-
žimo veliko novih uporabnikov, ki želijo, da naša družba skrbi za njihove 
kurilne naprave. Med njimi so tudi tisti, ki so v predhodnem obdobju, na 
podlagi proste izbire, izbrali drugega izvajalca dimnikarskih storitev in z 
njegovim odzivom, ažurnostjo, strokovnostjo in zanesljivostjo niso bili za-
dovoljni. Številčno gledano imamo v naši družbi v tem trenutku večje šte-
vilo uporabnikov dimnikarskih storitev, ki jim redno, v polnem obsegu in v 
predpisanih rokih, izvajamo dimnikarske storitve,« še povedo.

Kakšne so zgodbe brezdomcev, 
kako so se znašli v teh 
situacijah?

Uporabnik R., 44 let: ločitev staršev, bivanje v vzgoj-
nem domu, invalidnost ...

Pred uporabnika R., ki trenutno biva v Kamri, je življenje pos-
tavilo številne preizkušnje. Po ločitvi staršev je najprej živel z 
mamo, a je že pri devetih letih pristal v vzgojnem domu, kjer je bil 
do 14. leta. Nekaj časa je nato živel pri očetu, a ker se nista razu-
mela, je šel od doma. Bivanje si je v zameno za delo našel na dveh 
kmetijah. „Tam sem bil kot hlapec, garal od jutra do večera, zato 
sem si poiskal drugo delo in začel hoditi v službo,“ se spominja. 
Pri 37 letih se je ponesrečil, zaradi padca s strehe je invalid. Po re-
habilitaciji v Soči je stanje sicer boljše, a kaj dosti delati ne more. 
Sedem let je stanoval v domu upokojencev, od tam je šel v dijaški 
dom, a ker se ni dobro počutil, je iskal boljšo priložnost. Pred ne-
kaj dnevi je iz Radencev prispel na Ptuj, kjer se, kot pravi, počuti 
odlično. „Moja želja je enostavna. Želim si samostojnosti, svojega 
stanovanja in enostavno možnost zaživeti na novo,“ pravi R., ki 
je prav to željo napisal tudi skritemu Božičku, ki mu že nekaj let 
pišejo slovenski brezdomci. „Ne morem se dovolj zahvaliti vsem 
ljudem, ki mi v Kamri pomagajo. Z uporabniki se dobro razume-
mo, si skušamo pomagati, kolikor le lahko,“ pravi.

Uporabnik B., 62 let: po 36 letih delovne dobe ostal na 
cesti, lačen, jedel ni tudi po 10 dni

Vse od odprtja naprej v Kamri biva uporabnik B. „Bil sem la-
čen, na cesti, tu pa mi je lepo. Želim si le majhno sobico, ki bo 
moja, takšno, za katero bom plačeval skromno najemnino. Prej 
po deset dni nisem jedel, bil sem brez dokumentov. Po 36 letih 
delovne dobe sem ostal brez vsega. 12 let sem bil tudi varnostnik, 
danes sem pač tu, ampak vem, da se bom postavil na noge,“ v 
solzah delček svoje težke življenjske preizkušnje predstavlja B. 
Prepričan je, da ljudje, ki imajo dovolj materialnih dobrin, ne 
razumejo takšnih, kot je on. „Poskušajte preživeti s 300 evri me-
sečno,“ še dodaja. Čaka pokojnino, takrat bo vsaj zanj življenje 
bistveno lažje.

Uporabnik V., 49 let: spil sem tudi do šest litrov vina 
dnevno

Za razliko od številnih drugih uporabnikov pa ima uporabnik 
V. svoje lastno stanovanje. Kljub temu je redno uporabnik centra 
Kamra, obiskuje ga skorajda vsakodnevno. Pogovor z zaposle-
nimi in uporabniki mu pomaga, da ga odvrne od alkoholizma, s 
katerim se bori že več let. Zaposleni v Kamri so ga usmerjali do 
odločitve za zdravljenja od alkohola, tudi spremljali so ga, a žal se 
doslej odvisnosti ni uspel upreti. „Veliko mi pomeni, da me tu ne 
obsojajo. Ker sem večino dneva sam, sem bil depresiven, zato sem 
spil tudi po šest litrov vina na dan. Zdaj sem si nabavil mačko, 
hodim na druženja in pogovore v Kamro in res se boljše počutim. 
Upam, da bo od zdaj naprej šlo le še na bolje,“ sklene.
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Milijon evrov za shemo 
kakovosti

Ministrstvo za kmetijstvo je objavilo javni razpis za sodelovanje 
v shemah kakovosti, ki potrošnikom jamči nadstandardno kakovost 
kmetijske proizvodnje ter kmetijskih proizvodov in živil. Pridelovalcem 
bodo razdelili milijon evrov nepovratnih sredstev, podpora je 
namenjena povrnitvi stroškov, ki jih imajo kmetijska gospodarstva in 
pravne osebe z vključitvijo v upravičeno shemo kakovosti. Nepovratna 
javna sredstva se v ta namen zagotavljajo iz Evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja in proračuna Republike Slovenije. V okviru 
razpisa bodo tokrat podprli kmete, ki pridelujejo izdelke z zaščiteno 
geografsko označbo, zaščiteno označbo porekla, ekološko pridelavo 
in registrirano shemo kakovosti vin. Pogoj je, da ima upravičenec 
veljaven certifikat, od prve pridobitve certifikata pa ne sme miniti več 
kot štiri leta. To pomeni, da želi ministrstvo predvsem spodbuditi nove 
pridelovalce izdelkov s certifikati, kot so označbe Bovški sir, Ekstra 
deviško oljčno olje slovenske Istre, Kakovostno vino ZGP, Slovenski 
med in Ptujski lük.

Pridelovalci, ki imajo certifikat manj kot štiri leta, se tako na razpis 
lahko prijavijo do 21. decembra. Sredstva se bodo upravičencem 
dodeljevala preko zaprtega javnega razpisa. Upravičenci prejmejo 
pavšalno plačilo na kmetijsko gospodarstvo, in sicer za koledarsko 
leto pridobitve certifikata in še naslednja štiri koledarska leta. Če 
upravičenec prvič pridobi certifikat pred koledarskim letom oddaje 
vloge na javni razpis, se petletno obdobje upravičenosti skrajša za 
koledarsko leto prve pridobitve certifikata in še toliko koledarskih let, 
kolikor jih je preteklo od koledarskega leta prve pridobitve certifikata 
do koledarskega leta oddaje vloge na javni razpis.

V skupini pridelovalcev ptujske-
ga lüka je zbranih pet kmetov in za 
pridelavo te čebule namenjajo prib-
ližno 10 hektarjev njivskih površin. 
»Letošnji pridelek bi lahko bil dober, 
vendar je v pozni vegetacijski dobi 
veliko nevšečnosti povzročilo vre-
me. Predvsem na našem območju 
je mesec pred koncem rasti opusto-
šilo neurje. Čebula je bila že velika, 
deževje pa je pustilo posledice. Ne-
kateri pridelovalci so pridelek pustili 
kar na njivi. Na primer na naši kmetiji 
pa je izpad prihodka iz čebule 50 %,« 
pojasni Anja Pignar, vodja skupine 
pridelovalcev čebule z geografsko 
označbo Ptujski lük. Pignarjeva še 
razlaga, da je ponekod ob spravilu 
na njivah ostalo približno polovica 
pridelka, ki je bil popolnoma uničen, 
nekaj pa so ga izločili tudi ob prebi-
ranju. Pričakovani pridelek se je tako 
letos zmanjšal za polovico, ponekod 
tudi za 70 %.

Država želi več 
pridelovalcev lüka

Z objavo javnega razpisa, preko 
katerega se dodeljuje podporo za 
povračilo stroškov certifi ciranja, se 

želi povečati interes kmetijskih go-
spodarstev za vključevanje v sheme 
kakovosti. Z vključevanjem v sheme 
kakovosti so kmetijska gospodar-

stva zavezana slediti višjim standar-
dom kakovosti hrane od običajnih z 
vidika specifi čnih lastnosti proizvo-
dov, zdravja potrošnikov, dobrobiti 

Spodnje Podravje � Slaba letina ptujskega lüka

Polovica pridelka uničenega
Ptujski lük s certifi cirano označbo zahteva posebno pridelavo in pobiranje. Letos je zaradi večjih nalivov pred 
pobiranjem pridelka kar polovico vsega lüka uničilo obilno deževje na območju, kjer to zelenjavo pridelujejo.

Foto: MZ

Ptujski lük je staro ime za čebulo, ki jo na Ptujskem polju pridelujejo že več kot 200 let. Za pridelavo je obvezen 
certifi kat ekološke ali integrirane pridelave. Spravilo je obvezno ročno. Prodaja se spleten v tradicionalnih vencih 
ali v manjših pakiranjih.

Zato je Ljudska univerza Ormož 
skupaj s tamkajšnjo občino in or-
moško enoto Kmetijsko-gozdar-
skega zavoda Ptuj preko projekta 
»Uspešno tržimo domače izdelke« 
v okviru LAS UE Ormož zainteresi-
ranim kmetom ponudila nekatere 
koristne vsebine. V sklopu 17.500 
evrov vrednega projekta (13.200 
evrov je bilo nepovratnih evropskih 
sredstev) so od marca do novem-

bra izvajali številne aktivnosti, ki so 
vključevale predavanja, delavnice 
in tečaje. »Izhajali smo iz razmisle-
ka, da je za zvišanje prihodka ob 
nespremenjeni površini možno 
narediti dve stvari: ali se odločiti 
za ekološko kmetovanje ali pa re-
gistrirati dopolnilne dejavnosti na 
kmetiji. Za vsako od teh možnosti 
smo pripravili 30-urne delavnice,« je 
ob koncu projekta povedala direk-

torica ljudske univerze Viki Ivanuša 
ter dodala, da se je deset eno- ali 
večdnevnih delavnic udeležilo sku-
paj 120 udeležencev. Hinka Hržič iz 
Kmetijske svetovalne službe Ormož 
je dodala, da so med praktičnimi de-
lavnicami največ zanimanja poželi 
prikazi predelave mleka v mlečne 
izdelke, kot so poltrdi in mehki sir, 
maslo, sirni namaz in jogurt.

Brezplačni tečaj sta v sodelovanju 
s Kmetijskim zavodom Ptuj organi-
zirala še Zavod za varstvo narave in 
skupina HALO. Usposabljanje je bilo 
namenjeno vsem, ki bi radi pridobili 
osnovno znanje o predelavi mleka v 
jogurte, kislo smetano, surovo mas-
lo, skuto in različne vrste sirov. Spoz-
nali so tudi pogoje za predelavo mle-
ka v okviru dopolnilne dejavnosti na 
kmetiji, dobili napotke pri preureditvi 
prostorov in spoznali osnove dobre 
higienske prakse. Prednost so imeli 
tečajniki iz haloškega območja, saj 
izobraževanje potekalo v okviru pro-
jekta Life, ki je namenjen izključno 
reševanju okolja in oživljanju travišč 
na hribovskih kmetijah.

»Skušali smo obravnavati vse po-
membne vsebine. Od fermentiranih 

mlečnih izdelkov, jogurtov, do skute 
ter trdih in mehkih sirov. Delavnice 
so predvsem praktične, saj se tako 
osnov najlažje naučimo,« je povedal 
mentor Stane Levart. Posvetili so se 
tudi higienskim standardom pri delu 
in spoznali vlogo posameznih bakte-
rij v mleku. Predavatelj je pri tečajni-
kih želel izničiti »ustvarjalni strah«. 
Tako namreč imenuje začetniško 
negotovost.

Vsi pa se s predelavo mleka vse-
eno niso srečali prvič. Med tečajniki 
je tako bil tudi Jože Polajžer, ki se z 
izdelavo mleka ukvarja že pet let: 
»Prišel sem, da bi vidim v katerih toč-
kah delam napake, da delim izkušnje 
z drugimi in se kaj naučim na novo.« 
Nekaj pa je bilo tudi takih, ki so prišli 
iz čiste radovednosti in želje po novih 

izzivih. Tako tudi Janja: »Želim si, da 
bi doma bolj zdravo jedli, da bi jedli 
lokalno. Imamo svoje mleko, tako da 
bi za lastne potrebe lahko naredila 
jogurte in sire.«

Zanimanja za predelavo mleka 
je vse več opaža Levart. »Kmetje, ki 
niso intenzivno usmerjeni v proizvo-
dnjo mleka iščejo dodaten zaslužek. 
Gre predvsem za manjše ali hri-
bovske kmetije. Imamo veliko dobrih 
sirarjev in kvalitetnih sirov, kar neka-
terim še manjka, je trženje. To mora 
biti družinski projekt. Nekdo skrbi za 
čredo in mleko kot osnovni produkt, 
drugi za sirarno, tretji za promocijo in 
trženje. To ne more biti domena ene-
ga človeka. Tisti, ki je v sirarni, je tam 
polno zaposlen,« je prepričan Levart.

Ptuj � Delavnice predelave mleka

Izdelovali jogurte in sire
Približno 15 udeležencev delavnic se je na posestvu kmetijske šole Turnišče tri dni 
učilo osnovnih postopkov predelave mleka. Nekateri so prišli z izkušnjami, drugi 
so se z izdelavo jogurtov in sirov srečali prvič.

FOTO: Vida Božičko

Tečajniki med izdelavo sirov

živali, varovanja okolja in številnih 
drugih nadstandardov. Preko poo-
blaščenih certifi kacijskih organov 
pa se nad izpolnjevanjem teh zahtev 

opravlja tudi neodvisni nadzor, ki po-
trošnikom jamči kakovost pridelave 
in kmetijskih proizvodov ter živil.

Tudi pridelovalci se zavedajo, da 
je ptujski lük pridelek z dodano vre-
dnostjo. Ima znano poreklo in popol-
no sledljivost, vendar pa po mnenju 
Pignarjeve trgovci v Sloveniji take 
izdelke premalo poudarjajo: »Le iz-

delki z označbami ZGO, ZOP in ZTP 
zagotovijo potrošniku zapisan izvor 
izdelka.« Lükarji si zato želijo več 
spodbud. Sicer pozdravljajo razpis 
ministrstva za kmetijstvo, ki spod-
buja predvsem nove pridelovalce, a 
si želijo tudi spodbudo za vse, ki se s 
pridelavo že ukvarjajo.

Ormož � Projekt Uspešno tržimo domače izdelke

Na desetih aktivnostih 
kar 120 udeležencev
Na številnih kmetijah znajo pridelati odlične pridelke, a se pri predelavi in trže-
nju običajno zatakne. 

Foto: Hinka Hržič

Največ zanimanja je bilo za praktične prikaze izdelave mlečnih izdelkov.
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Po dobrih dveh letih, odkar je za-
pustil podjetje in se upokojil, je dr. 
Glaser v ekskluzivnem pogovoru za 
Štajerski tednik prvič stopil pred me-
dije. Razgovoril se je o tem, kako so s 
sodelavci gradili današnjo Perutnino, 
zakaj so banke nerazumno zahtevale 
dokapitalizacijo in kako na podjetje 
gleda danes, ko po treh letih ponov-
no dobiva novega lastnika. Perutni-
na Ptuj je pod njegovim vodstvom v 
20 letih zrasla v pomembno prehran-
sko multinacionalko. Temeljni razvoj-
ni in investicijski ciklus, ki je podjetje 
postavil med največje pridelovalce 
in predelovalce belega mesa v tem 
delu Evrope, je potekal med letoma 
2002 in 2007. Danes ima poslovne 
obrate v štirih državah (Slovenija, 

Hrvaška, BiH in Srbija), podjetja pa 
v sedmih (poleg naštetih v Romuniji, 
Makedoniji in Avstriji). „Nikoli nismo 
tajili, da smo za rast podjetja potre-
bovali kreditna sredstva. Vsakič smo 
jih pri bankah tudi dobili. Na nivoju 
poslovne skupine smo bankam leta 
2015 dolgovali okrog sto milijonov 
evrov, pri 265 milijonih evrov letnih 
prihodkov. Dolgove smo nemoteno 
servisirali in pričakovali, da bodo 
banke poslovanje družbe še naprej 
podpirale. Žal se je dogodilo, da so 
se nekateri lobistični centri začeli 
konsolidirati ter napadati podjetje in 
upravo. Mobilizirali so tudi banke, ki 
so začele neracionalno pritiskati na 
podjetje. Že tako ali tako smo bili v si-
tuaciji, ko smo plačevali nadpovreč-

no visoke obrestne stopnje. In smo 
jih. Nato so banke prišle z zahtevo, 
da izdelamo petletni načrt razvoja. 
Bančniki so načrt, ki ga je pripravila 
uprava, ocenili kot preveč optimisti-
čen in enostranski. Želeli so mnenje 
tuje neodvisne referenčne analitične 
skupine. Ugriznili smo, izbrali Ernst 
& Young, ki je pripeljal strokovnjake 
iz Švice. Po petih mesecih spremlja-
nja družbe in pregledov so izdelali 
analizo, ki je bila približno podobna 
naši, s končno dikcijo, da je Perutni-
na dobra, uspešna, razvojno usmer-
jena, tržno naravnana družba, ki ne 
potrebuje zunanjih fi nančnih virov. 
Kljub temu so banke vztrajale pri 
dokapitalizaciji. Potem je hiša Ernst 
& Young s sodelavci iz Ljubljane ter 

podporo iz Beograda in Zagreba 
izvedla še eno revizijo ter še enkrat 
prišla do enakega zaključka: da Pe-
rutnina ima toliko in toliko dolgov, 
ki pa jih je sposobna sama servisira-
ti in dokapitalizacije ne potrebuje. 
Pri bankah je vnovič sledilo neza-
dovoljstvo. V dolžniško-upniškem 
razmerju smo sodelovali z osmimi 
bankami. Nekatere slovenske ban-
ke so postale silno agresivne in so 
na vsak način zahtevale mojo glavo. 
Kljub ocenam revizije so vztrajale 
pri dokapitalizaciji: do leta 2015 v 
višini najmanj 20 milijonov evrov. Če 
nam dokapitalizacija ne bi uspela, bi 
upravljanje družbe prevzele banke, 
kar pa bi bilo za vodenje podjetja iz-
jemno slabo. Seveda smo šli v inten-
zivno iskanje vlagatelja,“ je dogaja-
nje izpred petih let pojasnil nekdanji 
prvi mož podjetja.

Kdaj so se med 
Glaserjem in Rusi 
pojavila razhajanja

Za kapitalski vstop v podjetje so 
se po Glaserjevih besedah takrat 
zanimali investitorji iz celega sveta. 
Poleg Evropejcev tudi Američani, 
Arabci ... V sklepni fazi izbora se je 
francoski Paribas, ki ga je uprava 
pooblastila za iskanje kapitala, dogo-
varjal z dvema podjetjema: SIJ-em, ki 
je v lasti ruske družine Zubicki, in ro-
munskim holdingom MHP, katerega 
lastnik je Jurij Kosiuk. Prvi so ponu-
dili 40 milijonov evrov vložka, drugi 
18,5; oba sta za delnico ponujala po 
osem evrov. Kasneje je sicer Ukraji-
nec ponudbo zvišal na 8,25 evra za 
delnico, a le-ta ni bila zavezujoča in 
tudi ne pravno-formalno vzdržna. 
Skupščina delničarjev je tako odlo-
čila, da sprejme ponudbo SIJ-a. „Po 
vstopu v lastniško strukturo so novi 
lastniki predstavili poslovne ideje, s 
katerimi se sam nisem povsem stri-
njal. Jasno sem izrazil stališče, da za 

Kaj Ukrajinci s Perutnino Ptuj 
pridobijo?

„Francozi na evropskem trgu pomenijo bistveno več kot Ukrajinci. 
So izjemno močna družba. Ukrajinci na evropskem trgu ne pomenijo 
nič. Seveda vozijo v Evropo veliko količino mesa, kot blagovna 
znamka in izvornost pa ne pomenijo nič. V letih 2016 in 2017 so 
kupili dva manjša obrata na Slovaškem in Nizozemskem. V enega 
so vložili tri in v drugega 3,5 milijona evrov, kar je relativno malo. 
Njim je silno pomembno dobiti srednje velikega, dobrega, uglednega 
evropskega proizvajalca. V tem oziru in situaciji je Perutnina za njih 
kronski dragulj. Primernejšega podjetja, kot je Perutnina, ne bi mogli 
najti (zaradi geostrateške lege, močnih blagovnih znamk, znanja in 
tehnologije). Imeli so interes, da kupijo eno izmed francoskih družb, 
pa francoska vlada zaradi nacionalnega interesa tega ni dovolila,“ 
poudarja dr. Glaser.

Ptuj � Ob prodaji Perutnine Ptuj smo se pogovarjali z dolgoletnim šefom podjetja dr. Romanom Glaserjem

„Za Ukrajinca je Perutnina Ptuj kot žlahtni dragulj“
Dr. Roman Glaser je Perutnino Ptuj vodil 25 let. Iz lokalnega podjetja, ki je v času slovenske osamosvojitve zaradi izgube jugoslovanskega trga še komajda 
dihalo in se skoraj sesulo, je v dveh desetletjih ustvaril prepoznavno in močno mednarodno poslovno skupino.

Foto: Črtomir Goznik

Če bi dr. Roman Glaser imel danes možnost izbirati kupca za Perutnino Ptuj (ali Francoz ali Ukrajinec), bi se odločil takole: „Izjemno rad imam francoska 
vina in kulinariko. Tudi po fi lozofi ji delovanja branže so mi Francozi bližje.“ Odgovor je torej: izbral bi Francoze.

takšnimi idejami ne morem stati in 
jih tudi ne spraviti v življenje. Zaradi 
različnih pogledov so se naši odnosi 
nekoliko zaostrili, zato smo se razšli. 
Januarja 2016 sem odstopil s funkci-
je predsednika uprave in generalne-
ga direktorja. V podjetju sem ostal 
še nekaj mesecev, nato pa sem se s 
43 leti delovne dobe (z dokupljeni-
mi leti vojske in študija 49 let) upo-
kojil. Razumno sem sledil ženinemu 
nasvetu, naj ne hodim več domov 
iz službe ob večerih in naj začnem 
v življenju razmišljati še o čem dru-
gem,“ pravi dr. Glaser.

Kaj bi lahko SIJ gnalo k 
prodaji

Da SIJ danes, po treh letih od 
vstopa v lastništvo, Perutnino pro-
daja, je tudi za dr. Glaserja presene-
čenje. „Tega nisem pričakoval. SIJ 
je z nakupom ptujskega podjetja v 
začetku mislil zelo resno. Bil sem 
prepričan, da bo to njihova dolgo-
ročna naložba. Dogodilo se je sicer 
nekaj situacij, ki so dale slutiti, da pa 
morda na Ptuju več ne bodo dolgo 
prisotni. V družini Zubicki je med bra-
toma Andrejem in Evgenijem prišlo 
do razprtije. Razdelila sta si področja 
in delata vsak zase. Moram reči, da 
je bil Evgenij bistveno bolj naklonjen 
prehranski branži kot pa Andrej. 
Drugo je specifi ka dejavnosti. Zase 
priznam, da bi zaradi pomanjkanja 
panožnega znanja težko vodil avto-
mobilsko industrijo. Znašel bi se v 
pekarski, mlečni, mesni industriji, v 
avtomobilski ali kovinski pa zelo ver-
jetno ne. Temeljna dejavnost Rusov 
je metalurgija, zato se v prehrambni 
panogi zaradi kompleksnosti in spe-
cifi ke niso toliko našli ali znašli,“ o 
verjetnih razlogih za odhod skupine 
SIJ iz Ptuja meni sogovornik.

Ukrajinski holding z 
1,1 milijarde dolgov in 
1,1 milijarde letnimi 
prihodki

Za nakup Perutnine Ptuj sta se le-
tos potegovala dva velika evropska 
proizvajalca perutninskega mesa: 
francoski LDC in ukajinski MHP. Dr. 
Glaser oba zelo dobro pozna, saj sta 
bila kandidata za nakup podjetja že 
pred tremi leti. Poudarja, da se je v 
tokratnem prodajnem postopku iz-
kazalo, da je Perutnina v evropskem 
prostoru na področju pridelave in 
predelave belega mesa pomemben 
deležnik z močno blagovno znam-

ko. „Francozi poslujejo od leta 1968, 
Ukrajinci od 1998, Perutnina je danes 
stara 113 let. Francoski LDC je največ-
ji perutninar v Evropi s 3,5 milijarde 
evrov letnih prihodkov. Ukrajinski 
MHP je deseti največji evropski pe-
rutninar z letnimi prihodki okrog 1,1 
milijarde evrov. Je izredno propulzi-
ven in ima v primerjavi z evropskimi 
proizvajalci drugačno strukturo stro-
škov (dela, energije, surovine …). 
Obdeluje tudi 370.000 hektarjev 
kmetijskih površin. S Francozi si je 
fi zionomija Perutnine po strukturi 
delovanja, produkta, ideologije in 
fi lozofi je zelo blizu. Usmerjeni so v 
kakovostni produkt, disperzijo pro-
dukta. V proizvodnji so se iz področ-
ja celega piščanca v precejšnji meri 
preselili v predelavo – podobno kot 
Perutnina. Ne morem reči, da bo 
MHP slabo upravljal podjetje in da 
bo slab lastnik. Panogo pozna zelo 
dobro, je kapitalno močan in se res-
no ozira po velikem evropskem trgu. 
Zato verjamem, da bo tudi podjetje 
upravljal odgovorno. Zagotovo se 
zaveda, kako dobro in ugledno pod-
jetje kupuje, zato bo zanj ustrezno 
skrbel. Je pa res, da je njegov primar-
ni cilj čim več svojega blaga (svežega 
belega mesa) iz matičnih tovarn v 
Ukrajini pripeljati na evropski trg. Kr-
čenja prireje in proizvodnje v okviru 
Perutnine ne pričakujem. Prepričan 
sem, da so delovna mesta zaposle-
nih v Perutnini na Ptuju varna. Mož-
no je, da se kakšni premiki zgodijo na 
jugu. A glede na to, da je Perutnina 
v BiH in Srbiji številka ena, tudi za to 
ne vidim posebne verjetnosti,“ meni 
dr. Glaser in dodaja: „Če že govori-
mo o primerjavah, bom dodal še en 
podatek. Nam so pri 265 milijonih 
evrov letnih prihodkov in dolgu sto 
milijonov evrov očitali prezadolže-
nost. Ukrajinec ima pri 1,1 milijarde 
letnih prihodkov enak znesek dolga. 
Od tega 970 milijonov evrov v obve-
znicah, ki zapadejo leta 2024, in 175 
milijonov evrov kredita. Na tej osno-
vi lahko upravičeno sklepamo, da je 
šlo pred leti za neupravičen in neut-
emeljen agresiven pritisk politike in 
bančnikov na tedanjo upravo druž-
be. Če se ne bi konsolidirale skupine 
lobistov, ki so mobilizirale banke, te 
pa so pritisnile na podjetja in uprave, 
dokapitalizacija Perutnine Ptuj ne bi 
bila potrebna. Tako bi bila Perutnina 
še danes slovensko podjetje. Takšen 
scenarij se ni dogodil samo v Perut-
nini, ampak v večini slovenskih pre-
hranskih družb v Sloveniji, ki so šle v 
roke tujim lastnikom.“

Foto: Črtomir Goznik

Dr. Roman Glaser je do obljube, da bodo Ukrajinci v prihodnjih letih v Perutnino Ptuj vložili 200 milijo-
nov evrov, nekoliko zadržan. „O tem rahlo dvomim. Tudi zato, ker je njihova eksponiranost zadolženosti 
relativno zelo velika. Ne znam in ne morem razumeti, da bi lahko v tako kratkem času vsako leto v podjetje 
investiral po 50 milijonov evrov. Zaradi kompleksnosti vseh postopkov je skorajda celo nemogoče v enem 
letu investirati 50 ali 60 milijonov evrov. Če se bo to zgodilo, bom zadovoljen. A se sprašujem, ali je to 
realno in sploh smiselno.“
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„To šolsko leto poteka v duhu novih 
priložnosti in izzivov na področju učno-
-vzgojnega dela in drugih dejavnostih, 
ki vplivajo na življenje in delo šole. Za-
čeli smo z izvajanjem 3-letnega posku-
sa »Uvajanje prvega tujega jezika v 1. 
razredu in 2. tujega jezika v 7. razredu 
ter preizkušanjem koncepta kakovosti 
razširjenega programa v osnovni šoli. 
Učenci so se predstavili s številnimi 
dejavnostmi, od jezikovnih, glasbenih, 
plesnih, lutkovnih do področja ustvarja-
nja na tehničnem in likovnem področju, 
z aktivnostmi urjenja umskih sposob-
nosti, gibanja in zdravja. Naslov priredi-
tve je bil Re-kreativni, to smo mi, vanj pa 

smo zajeli vse dejavnosti, ki jih izvajamo 
na šoli,“ je ob 39. dnevu šole, ki so ga 
obeležili v torek, ob 17. uri, v šolski te-
lovadnici povedala ravnateljica Helena 
Ocvirk.

V sklopu razširjenega programa so 
dejavnosti razdeljene v tri skupine: gi-
banje in zdravje za dobro telesno in 
duševno počutje, drugo področje je 
kultura in tradicija ter tretje področje 
so vsebine iz življenja in dela šole. V pro-
gram so vključeni vsi učenci, od prvega 
do devetega razreda, po svojih zmožno-
stih in interesih. Ena izmed prednosti, ki 
jo izpostavlja Ocvirkova, so tudi hete-
rogene skupine, s čemer spodbujajo 

medvrstniško sodelovanje.  V treh letih 
naj bi ugotovili, katere stvari so dobro 
zastavljene in katere bo morda smisel-
no spremeniti. „Olgičarji“, kot se šolarji 
OŠ Olge Meglič imenujejo ljubkovalno, 
so v torek pokazali, da radi ustvarjajo in 
pridobivajo nova znanja. Nabito polno 
dvorano staršev in preostalih sorodni-
kov so več kot navdušili. Vidno zado-
voljni so bili tudi preostali gostje, med 
drugim predstavniki pobratene šole 
Djuro Ester iz Koprivnice, ki so se prav 
od te ptujske osnovne šole prišli učiti in 
bodo morda tudi na Hrvaškem vpeljali 
koncept razširjenega programa.

Ptuj � Na Olgici proslavili 39. dan šole

Šola, ki je v marsičem posebna
Osnovna šola Olge Meglič je med 19 šolami, ki od septembra naprej sodelujejo v preizkusnem triletnem 
projektu uvajanja razširjenega programa (RAP). Predstavitvi dejavnosti, ki jih v sklopu tega izvajajo, 
so namenili letošnji 39. dan šole. Šolarji so dokazali, da je to odličen način, da predstavijo svojo ustvar-
jalnost, aktivnost in domišljiji pustijo prosto pot.

Foto: DK

Šolarji so pokazali, da so izjemni planinci, plesalci, igralci, raziskovalci in predvsem, da se dobro počutijo na  šoli.

Pred 125 leti je bilo ustanovljeno 
Muzejsko društvo, ki si je v prvi vrsti 
prizadevalo za to, da bi ptujska arhe-
ološka dediščina ostala doma, da je 
ne bi odnašali v Gradec in na Dunaj. 
To so zgledi, ki s svojo sporočilnostjo 
zavezujejo tudi današnje generacije, 
saj so se že takrat zavedali pomena 
svoje zgodovine. Ptujska arheologija 
je tako bogata, da nujno potrebuje 
ustrezna razstavišča, a je že sedem 
let obglavljena. Prav tako vsi oddelki 
muzeja. Tudi to je sporočilo, ki ga v 
jubilejnem letu vseskozi ponavljajo v 
ptujskem muzeju.

22. novembra so v muzeju odprli 
razstavo Svet krašenja, Nakit – sta-
tusni simbol ali izziv. Gre za razstavo, 
ki po besedah direktorja Lorenčiča 
predstavlja in približa manj znano 
muzeološko temo, čeprav sta tako 
krašenje kot nakit prisotna tako re-
koč od nastanka človeštva. Na njej 
je predstavljen nakit od antike do 

današnjih dni, ki ga hranijo v fundu-
sih PMPO, Dolenjskem muzeju Novo 
mesto, Muzeju novejše zgodovine 
Celje, Pokrajinskem muzeju Celje, 
Univerzalnem muzeju Joanneum 
Gradec oz. so njegovi lastniki zaseb-
niki. Avtorici razstave sta Nataša Ko-
lar in Mojca Vomer Gojkovič. „Nakit 
sam po sebi ne izraža le celovitosti 
predmeta, krašenje, s čimer človek 
izraža svoj okus za lepo, ampak po-
udarja tudi uporabnost predmeta iz 
različnih materialov in za različne na-
mene. Hkrati postaja pestrost upo-
rabe različnih materialov in različnih 
tehnik izziv za oblikovalce, modne 
ustvarjalce in ne nazadnje tudi upo-
rabnike. Na razstavi predstavljamo 
izbor osebnega, oblačilnega, spo-
minskega, položajnega, sodobnega 
in umetniškega nakita ter povezavo 
različnih materialov: kovine, stekla, 
draguljev, kosti, roževine in drugo, 
v nakitnih predmetih, ki ponazarjajo 

okras v vseh človekovih življenjskih 
obdobjih v razponu od antike do 21. 
stoletja. Izbrani, reprezentativni pri-
merki osebnega in oblačilnega nakita 
so predstavljeni na klasičen način, v 
vitrinah, postavitev smo popestrili s 
ponazoritvami na panojih in s slikov-
nimi upodobitvami kulture bivanja, 
oblačilne kulture in nakita z risbami 
historičnih oblek in rekonstrukcijo 
načina uporabe,“ je o razstavi, ki jo 
spremlja tudi ličen katalog, povedala 
Nataša Kolar.

Razstavo je odprla Ksenja Kovačec 
Naglič, generalna direktorica direkto-
rata za kulturno dediščino na Ministr-
stvu za kulturo RS. Ptuj je po njenih 
besedah dragulj, ki ga na vsakem ko-
raku spremljata bogata snovna in ne-
snovna kulturna dediščina. Z dobro-
tami na druženju po odprtju razstave 
so se izkazale članice Društva žena in 
deklet občine Hajdina.

Ptuj � Razstava Svet krašenja, Nakit – statusni simbol ali izziv

Okrasje kot vez preteklosti s prihodnostjo
Leto 2018 je praznično leto za ptujski muzej, praznuje 125-letnico delovanja. »Spodbujamo k temu, da v kar največji meri predstavimo arheološko dediščino,« poudarja direktor Po-
krajinskega muzeja Ptuj-Ormož (PMPO) Aleksander Lorenčič. Na neki način se je namreč zgodba ptujskega muzeja začela oz. ima svoj vzor prav v arheologiji.

Foto: Črtomir Goznik

Razstava bo na ogled do 15. septembra 2019.

Dejavnosti, ki smo jih ob tej pri-
ložnosti organizirali in izpeljali, je 
bilo toliko, da je bilo na naši šoli ve-
selo kar dva dni zapored. V četrtek 
je bil organiziran naravoslovni dan, 
posvečen zdravi prehrani. Za izved-
bo naravoslovnega dne so na ravni 
celotne šole poskrbeli: Društvo go-
spodinj občine Gorišnica, Čebelarsko 
društvo Gorišnica, lutkovna sekcija 
PD Ruda Sever Gorišnica, družba So-
dexo, Maja Šmigoc (ZD Ptuj), dijaki 
in profesorji Biotehniške šole Ptuj 
ter Srednje šole za živilstvo in pre-
hrano Maribor. Naslednji dan smo 
aktivnosti na to temo nadaljevali – 
še pred začetkom pouka, med 7.15 in 

8. uro, smo učencem postregli zanje 
brezplačen slovenski tradicionalni 
zajtrk, katerega pomen smo pouda-
rili in počastili z izvedbo kulturnega 
programa: zapeli so pevci Mladin-
skega pevskega zbora OŠ Gorišnica, 
ob harmonikarski spremljavi Žige 
Vozliča so zaplesali člani Otroške 
folklorne skupine OŠ Gorišnica, de-
klamacijo Ciciban in čebela so pre-
stavili učenci 6. b, vse zbrane pa sta 
s svojim nagovorom počastila tudi 
člana Čebelarskega društva Gorišni-
ca. To priložnost smo izkoristili tudi 
za razglasitev novega logotipa in slo-
gana Šolske sheme ter podelitev pri-
znanja in nagrad kuharski ekipi naše 
šole, ki je letos na državnem kuhar-
skem tekmovanju dosegla izvrsten 
rezultat.

Mladi Gorišničan 
drugi na državnem 
tekmovanju Zlata 
kuhalnica

S to kulturno prireditvijo smo 
sklenili dvodnevne aktivnosti na 
področju zdrave prehrane, to pa 
nikakor ne pomeni, da bomo v pri-

hodnje na vse, kar smo se naučili 
in ustvarili, pozabili. Učencev, ki so 
dejavni na kuharskem področju, 
je iz leta v leto več, zato se že več 
let zapovrstjo vključujemo na vse 
projekte s tega področja. Da smo 
pri svojem delu zelo uspešni, priča 
tudi letošnji dosežek na državnem 
tekmovanju Zlata kuhalnica, ki ga 
organizira Turistična zveza Slovenije. 
V minulem mesecu so se Dora Šan-
dor, Maj Visenjak in Sven Hameršak 
na tekmovanje pridno pripravljali s 
pomočjo mentorjev Darka Marina in 
učiteljice Mateje Matjašič Pevec. Po 
receptu Darka Marina so pripravili 
rižoto s kozicami, mladimi koprivami 
in šparglji ter medeni mille feuille s 
kostanji in kostanjevo omako. Obe 
jedi so učenci pripravili in predstavili 
na tekmovanju, ki je potekalo v sklo-
pu 65. Gostinsko-turističnega zbora 
Slovenije v Portorožu. Za izvrstno 
pripravljeni jedi so si priborili zlato 
priznanje ter uvrstitev na častitljivo 
2. mesto v državi. Vsi, od najmlajšega 
do najstarejšega učenca in celoten 
kolektiv šole z vodstvom na čelu, 
smo na ta dosežek izjemno ponosni. 

Gorišnica � Dan slovenske hrane v osnovni šoli

Učenci o pomenu zdrave prehrane
Tako kot lani smo tudi ob letošnjem dnevu slovenske hrane, ki ga po vsej Sloveniji obeležujemo s pripravo tradicionalne-
ga slovenskega zajtrka, na OŠ Gorišnica veliko pozornosti namenili zdravim prehranskim navadam otrok in mladostni-
kov ter kulturnemu odnosu do hrane in prehranjevanja s poudarkom na poznavanju in pomenu lokalno pridelane hrane.

Foto: MMP

Učenci OŠ Gorišnica so na na državnem tekmovanju Zlata kuhalnica, ki ga organizira Turistična zveza Slovenije, 
osvojili odlično drugo mesto.
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Nekatere so bile premierno izvedene, društvo jih je izdalo v zborniku pod 
naslovom Kitica mojih, ki jo je uredil Mitja Gobec. Predstavili so jih ženska 
vokalna skupina Cantilena iz Podlehnika, MoPZ Rogoznica, MoPZ Urban 
Maribor in mešani zbor Kor iz Markovcev. Koncert skladb na tekste Rudolfa 
Maistra je bil še en velik poklon slovenskemu junaku, dobremu poveljniku, 
generalu, pesniku in velikemu domoljubu, ki je skupaj s svojimi vojaki zaznal 
zgodovinski trenutek, ko je moral dvigniti sabljo za to, da je ohranil skoraj 
četrtino slovenskega ozemlja, je ob dnevu Rudolfa Maistra izpostavil Milan 
Lovrenčič, predsednik Zveze društev generala Maistra Slovenije. Maistrovo 
sporočilo je aktualno še danes, potrebovali ga bomo za izhod iz krize. Za-
nemarjeno je tudi domoljubje; domoljub se namreč ne sprašuje, kaj mu bo 
država dala, ampak kaj bo sam koristnega naredil ali prispeval za svojo do-
movino. Letos je izšlo okrog 30 novih skladb na besedila Rudolfa Maistra 
Vojanovega in Ivana Cankarja, ki je podobno kot Maister napisal okrog sto 
pesmi. Slavnostni govornik predsednik Društva generala Maistra Ptuj Štefan 
Čelan je spomnil na prelomne trenutke v novembru 1918. „Ko se spominjamo 
Maistra in njegovih borcev, ne govorimo le o zgodovinskih dejanjih, kakršna 
se zgodijo redko v prelomnih trenutkih zgodovine, govorimo tudi o trajnih 
vrednotah, zlasti o domoljubju, kot osrednji vrednoti, ki mora dobiti ustrezno 
veljavo, še zlasti pri tako majhnih narodih, kot smo Slovenci.“ Skladateljem, 
ki so zaznali pomen uglasbitve novih pesmi Rudolfa Maistra, se je urednik 
zbornika Mitja Gobec še posebej zahvalil in sporočil, da bo kmalu izšla tudi 
zgoščenka s posnetkom koncerta, tako da jim bodo lahko prisluhnili tudi tisti, 
ki sta jih ta spominski dan in dogodek obšla. Zborovodjem je poklonil katalog 
skladatelja Jakoba Ježa, ki je 23. novembra praznoval častitljivih 90 let. Pevci 
pa so prejeli državno himno in himno generala Maistra.

Ptuj � Ob dnevu Rudolfa Maistra

Za domoljubje kot 
vrednoto
V dominikanskem samostanu na Ptuju je bila novembra 
osrednja regijska slovesnost ob državnem prazniku, dne-
vu Rudolfa Maistra, in 100-letnici konca I. svetovne vojne. 
Društvo generala Maistra Ptuj je praznik počastilo s kon-
certom skladb na tekste Rudolfa Maistra. 

torek � 4. decembra 2018 Ljudje in dogodki   11

Foto: Črtomir Goznik

Moški pevski zbor KD Rogoznica je pod vodstvom zborovodje Gregorja 
Lačna premierno zapel uglasbeno Maistrovo pesem I, kajpada.

Obletnico praznujejo prav te dni, 
zato so še toliko bolj ponosni, da so 
jo začinili s tem izjemnim prebojem 
oz. dosežkom, da jih je k sodelova-
nju povabil vodilni spletni portal, ki 
zastopa vse znane vokalne skupine 
z vsega sveta. V projektu oz. oddaji 
sodelujejo: Highline Vocal Jazz (New 
York, ZDA), The Niskas (Minnesota, 
ZDA), Touche (Danska) The Com-
pany (Filipini), Accent (Švedska, 
Francija, Anglija, Kanada in ZDA), 
Sambaranda (Brazilija) Groove for 
Thought (Washinghton, ZDA) in Vox 
Arsana (Slovenija). V enournem pro-
gramu se najprej predstavlja vsaka 
skupina posebej, na vrhuncu veče-
ra se vsi pevci pridružijo voditeljici 
večera, sopranistki Cheryl Bentyne 
iz legendarne skupine Manhattan 

Fransfer (10 Grammy Awards) in sku-
paj zapojejo večno božično pesem 
Christmas Time Is Here. Od prvega 
decembra si ga je mogoče ogleda-
ti po vsem svetu na najbolj znanih 
spletnih portalih (facebook, youtu-
be).

Vokalna skupina Vox Arsana osva-
ja z modernim swingom, začinjenim 
z bogatimi harmonijami, virtuoznimi 
ritmi jazza ter dinamično barvitostjo 
večglasnega petja. Na svojih koncer-
tih gledalce popeljejo v svet vokalne 
ekstaze v stilu legendarnih zasedb 
Manhattan Transfer in New York 
Voices. V enajstih letih delovanja se 
je nadvse uspešno predstavila na 
številnih pomembnih festivalih v Slo-
veniji, Franciji, Italiji, Hrvaški, Srbiji in 
ZDA (Ohio, New York). Redno tudi 

Ptuj � Največji mednarodni preboj Vox Arsane

V mednarodnem projektu The Worldwide Holiday Special
Ptujsko vokalno skupino Vox Arsana, vodilni vokalni kvartet v jugovzhodni Evropi, je doletela izjemna čast: povabili so jo v mednarodni glasbeni projekt The Worldwide Holiday 
Special, v katerem skupaj s sedmini drugimi vokalni zasedbami iz osmih različnih držav nastopa s svojo praznično vokalno priredbo O Come, All Ye Faithful, je v imenu skupine te 
dni povedal Mladen Delin. Gre za največji mednarodni preboj skupine v enajstih letih delovanja.

Foto: zasebni arhiv

Vox Arsana na najbolj znanih spletnih portalih (facebook, youtube) po celem svetu

sodelujejo s priznanimi slovenskimi 
in tuji glasbeniki, prav tako so stalni 
gostje različnih big bandov (RTV Slo-
venija, HRT, Dom in Totega Maribor). 
Že od leta 2013 delujejo pod mentor-
stvom New York Voices, dvakratnih 
gramijevcev iz ZDA. Leta 2015 so 
skupaj z Big Bandom RTV Slovenija 
posneli studijski album Turn It Up z 
avtorskimi skladbami, lastnimi pri-
redbami največjih fi lmskih uspešnic 
in ameriškimi jazz standardi ter sve-
žimi priredbami slovenskih popevk, 
ki jo bogatita gostovanji izvrstne 
Nine Strnad in legendarne ameriške 
skupine New York Voices.

Ob 10-letnici delovanja jih je me-
stna občina Ptuj nagradila z veliko 
statuo.
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V tej haloški občini se že od 

nekdaj zavedajo pomena petja 

slovenskih pesmi, kulturnega 

udejstvovanja mladih in starejših 

ter odpiranja priložnosti mladim 

talentom z različnih področij: v 

projektu Otroci pojejo jo imajo 

pevski oz. glasbeni talenti. Nji-

hov letošnji nastop je spremljalo 

blizu 200 gledalcev, ki so zares 

uživali. V obeh kategorijah je sku-

paj nastopilo deset mladih pevk, 

med njimi je bil tudi pevski trio 

najboljših sošolk in prijateljic, ki 

se je že v prvem nastopu v mlaj-

ši kategoriji dobro odrezal in si 

prislužil polfinalni nastop. Larisa 

Kamenšek, Žana Polajžer in Zoja 

Travnikar, učenke 5. razreda OŠ 

Majšperk, kar niso mogle verjeti, 

da jim je uspelo s pesmijo Ta svet 

ne zna živet, ki jo sicer poje Nina 

Pušlar. V starejši kategoriji se je 

ponovno izkazala Ajda Bezjak, 

učenka 8. razreda OŠ Majšperk. 

Zapela je pesem Mesto sanj, ki 

jo v originalu prepeva Alenka 

Godec. 

Kot je povedala ravnateljica 

OŠ Majšperk Evelin Kočevar, so 

vsi, ki so prišli na še en lep večer 

slovenske pesmi, živ kazalnik, da 

verjamemo v slovensko pesem, 

naše pevce in v njihovo izročilo. 

Zmagovalke so vse, ki so zbrale 

toliko poguma, da so stopile na 

Majšperk � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo – 5. sezona

V polfinale so se uvrstile: Larisa, Žana in Zoja ter Ajda
V kulturno-poslovnem centru Majšperk je 29. novembra potekal predizbor projekta Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, ki je povezal družbo Radio-Te-
dnik Ptuj, nosilca projekta, z občino Majšperk in OŠ Majšperk.

Foto: Črtomir Goznik

Na majšperškem odru so pela sama dekleta.

Foto: Črtomir Goznik

Larisa Kamenšek, Žana Polajžer in Zoja Travnikar, zmagovalke v mlajši 
kategoriji, učenke 5. razreda OŠ Majšperk, pesem Ta svet ne zna živet 
(Nina Pušlar): „Smo najboljše prijateljice in sošolke. Zelo smo vesele, 
da smo se uvrstile v polfinale. Pridno smo vadile, že lani smo razmišlja-
le o tem, da bi se pokazale na odru projekta Otroci pojejo slovenske 
pesmi in se veselijo. Potrudile se bomo, da bomo tudi v polfinalu dobro 
zapele.“

Foto: Črtomir Goznik

Ajda Bezjak, zmagovalka v starejši 
kategoriji, učenka 8. razreda OŠ 
Majšperk, pesem Mesto sanj (Alen-
ka Godec): „V starejši kategoriji je 
bila zelo močna konkurenca, zato 
sem toliko bolj vesela, da mi je us-
pelo. Najraje pojem balade, ker jih 
najbolj čutim. Na najboljše upam 
tudi v polfinalu. Petju se zelo res-
no posvečam, obiskujem tudi solo 
petje.“  Sponzorji prireditve

Peli so: Valentina Potoč-
nik, Lina Novak, Larisa 
Kamenšek, Žana Polajžer 
in Zoja Travnikar v mlajši 
kategoriji ter Lana Zalo-
žnik, Tjaša Arnuš, Neli Ja-
vornik Visočnik, Ajda Bez-
jak in Silva Korez v starejši 
kategoriji.

Sponzorji so bili: DEM, 
d. o. o., Komunalno podjetje 
Ptuj, d. d., Talum, d. d., 
Kidričevo, EL Top Darjan 
Toplak, s. p.,Gradnje 
Lampret, Srečko Lampret, 
s. p., Marjan Purg, s. p. 
– Krovstvo in kleparstvo, 
Avtokleparstvo avto Roka, 
Rok Berden, s. p., Jožef 
Žolger, s. p. – Gradbene 
storitve, Avtoprevozništvo 
Žolger in SAZAS.

Kljub temu da je občina pred prib-
ližno štirimi leti zaradi neizpolnjeva-
nja obveznosti države ključe tam-
kajšnjega dvorca vrnila ministrstvu 
za kulturo in mu tako do preklica 
prepustila skrb za ta biser, številni 
Dornavčani niso izgubili upanja na 
svetlo prihodnost dvorca. Čez 100 
občanov pod okriljem društva Vitezi 
Pesničarji še naprej skrbi za ohranja-
nje naravne, kulturne in tehniške 
dediščine v Dornavi. Lepo število 
članov je tako pred dnevi pri tamkaj-
šnjem baročnem dvorcu v prosto-
voljni delovni akciji presadilo 53 mla-
dih češenj severneje od oranžerije, 

na mesto, kjer naj bi prav nekoč stal 
sadovnjak. »Češnje smo presadili na 
novo lokacijo, kjer bo čez hektar ve-
lik visokostebelni sadovnjak, ki bo 
dostopen vsem, tako obiskovalcem 
kot domačinom. V prihodnje bomo 
sadovnjak opremili s tablo ter posa-
dili še nekatera druga drevesa, ki jih 
načrtuje ministrstvo, in sicer stare 
sorte jablan. Že čez kako leto oziro-
ma dve bomo vabili na sladke češnje 
in s tem povezane prireditve, kot je 
denimo češnjev dan,« zadovoljno 
napoveduje predsednik Vitezov 
Pesničarjev Miroslav Slodnjak in se 
obenem zahvaljuje vsem članom in 

drugim za njihovo delo. Poudaril je 
še, da vse posege načrtujejo skupaj 
s strokovnjaki oziroma pristojnim 
ministrstvom.

Marljivi člani so sicer pred leti 
okolico skupaj s stavbo oranžerija, 
ki je bila v grajskih časih namenjena 
za prezimovanje južnih sadežev ozi-
roma citrusov, očistili in tako zava-
rovali pred propadanjem. Takrat so 
zasadili tudi teh 53 sadik češenj, ki 
imajo po tokratni delovni akciji novo 
mesto. Sicer pa je na ta dan zadišalo 
tudi po svinjski pečenki. Društvo je 
namreč pripravilo še koline.

Dornava � Vitezi Pesničarji presadili sadno drevje

Čez dve leti k dvorcu na 
češnjev dan
Okrog sto marljivih članov društva Vitezi Pesničarji Dornava s prostovolj-
nimi delovnimi akcijami varuje dornavski dvorec pred propadanjem ter si 
prizadeva, da bi ta baročni biser spet zaživel.

Foto: MH

Delovna akcija marljivih članov dornavskega društva Vitezi Pesničarji

oder in se predstavile s pesmijo. 

Zahvalila se je občini Majšperk in 

vsem, ki so omogočili, da mlade 

pevke iz občine Majšperk oz. OŠ 

Majšperk tudi letos sodelujejo 

v tem odmevnem projektu, ki 

slavi slovensko pesem. V imenu 

družbe Radio-Tednik Ptuj jih je 

pozdravil in se jim zahvalil za so-

delovanje direktor Drago Slamer-

šak. Dejal je, da je širitev projekta 

v druge dele Slovenije zagotovilo 

več, da slovenska pesem ne bo 

izumrla. Mladi z odra projekta 

Otroci pojejo slovenske pesmi in 

se veselijo pa bodo soustvarjali 

zgodovino prihodnjih rodov, je 

še poudaril. Mladim pevskim ta-

lentom je zaploskala tudi županja 

občine Majšperk Darinka Fakin.
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Nogomet
V Ljubljani povzročili potres 
6. stopnje ...

Stran 14
Odbojka
Triglav previsoka ovira za 
Ptujčanke

Stran 14

Tenis
Če se po jutru 
dan pozna ...

Stran 15
Futsal
Ptuj, Tomaž, 
pa znova Ptuj

Stran 26

E-mail: sport@radio-tednik.si

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

»Lomilci« tradicije
Kidričani so se v zadnjih krogih 

očitno specializirali za prekinitev 
najbolj neugodnih tradicij, ki jih 
imajo v 1. slovenski ligi. Najprej 
so v preteklem krogu sploh prvič 
slavili v Novi Gorici, tokrat pa so 
po šestih zaporednih medseboj-
nih prvenstvenih porazih (+ fi nale 
Pokala) ugnali Olimpijo. In to na 
kakšen način!

Olimpija je v Kidričevo prišla 
v vlogi popolnega favorita, v 
to jih je ob 2. mestu na lestvici 
postavljala tudi serija šestih za-
porednih zmag v gosteh. Trener 
Olimpije Zoran Barišić v vseh 12 
tekmah, odkar vodi zmajčke, ni 
doživel še nobenega poraza … 
Do sobote …

Nekaj je k temu nakazal že 
sam začetek tekme, ko je vztrajni 
Horvat ujel žogo na robu 16-metr-
skega prostora, nato pa po nekaj 
korakih streljal ter ob slabem po-
sredovanju Ivačiča zadel v polno 
– 1:0. Goste je to takoj napeljalo k 
zaporednim napadom in Janžeko-
vič je bil pod stalnim pritiskom. Iz-
kazal se je z obrambo v 9. minuti, 
ko je izjemno ubranil strel Vom-
bergarja z glavo. Nekoliko slabše 
je posredoval po podaji Štigleca v 
15. minuti, ko je odbil žogo le do 
Putinčanina, ta pa je zadel v pol-
no – 1:1. 

Kljub premoči gostov so nas-
lednji znova zadeli domačini: to se 
je zgodilo v 23. minuti, ko so Hor-
vat, Tahiraj in Jakšić izpeljali šol-
ski protinapad, podajo slednjega 
pred gol pa je z levico prefi njeno 
izkoristil Nikola Leko – 2:1. 

Ključno obdobje tekme
Sledilo je ključno obdobje tek-

me, ko so zmajčki silovito pritiska-
li in predvsem s sijajnimi podajami 
Štigleca s strani nizali priložnosti. 
»Pri rezultatu 2:1 smo imeli pobu-
do, zadeli smo vratnico in stativo 
(obakrat Vombergar, v 32. in 36. 
minuti, op. a.), sodnik nam je raz-
veljavil gol (prekršek Suljića nad 
Gliho v 38. minuti, op. a.), nato pa 
smo mi prejeli gol …,« je to ob-
dobje opisal trener Olimpije Zoran 
Barišić.

Kot se v nogometu rado zgodi, 
je Aluminij na drugi strani izkori-
stil prvo priložnost: v 41. minuti je 
Horvat izvajal kot, strel Martino-
vića je Ivačič še odbil v prečko, od-
bitek pa je iz bližine v gol pospra-
vil Leko – 3:1. 

Dokončno se je barka Olimpije 
začela potapljati že po zaključ-
nem žvižgu sodnika Vinčiča, ko se 
je Macky Bagnac odzval izjemno 
nespametno in s komolcem udaril 
Kidriča ter zasluženo prejel rdeči 
karton.

Opozorilo in sijajen 
odgovor

Gostje so kljub igralcu manj 
silovito začeli drugi del, Boakye 

je že v 46. minuti pošteno ogrel 
dlani Janžekoviča. V 52. minuti je 
prodorni Štiglec podal s strani, 
Stefan Savić pa je akcijo zaključil z 
natančnim strelom – 3:2. 

To je bilo dovolj veliko opozo-
rilo za domačine, da so odločno 
reagirali. Nasprotni napad sta 
zelo lepo izpeljala Gliha in Tahi-
raj, slednji ga je zaključil z izjem-
nim golom s strani – 4:2. V nada-
ljevanju je Bogatinov v 62. minuti 
v igro poslal Alena Krajnca, ta pa 

se mu je ob prvem stiku z žogo 
oddolžil z zadetkom za 5:2. S si-
jajno podajo mu je strel omogo-
čil Dejan Petrovič, ki je najprej 
odvzel žogo gostujočim branil-
cem, nato pa še sijajno asistiral. 
Izjemni Petrovič je bil tudi tisti, 
ki je postavil piko na i res odlični 
predstavi Šumarjev: v 73. minuti 
je po samostojnem prodoru in 
odbiti žogi sam zaključil akcijo s 
strelom »iz koraka« in zadel za 
končnih 6:2!

Pripeli so si velik obliž
Pol ducata zadetkov v mreži 

Olimpije in tretja zaporedna zma-
ga sta za samozavest Aluminija 
nekaj sijajnega, nekateri so v zve-
zi s tem dosežkom omenjali tudi 
besedo zgodovinskega … Dva za-
detka sta bila doslej največ, kar so 
rdeče-beli zmogli proti zelenim. 
To je obenem velik obliž za aprilski 
poraz v fi nalu Pokala Slovenije, ko 
je bilo 6:1 za Olimpijo.

»Verjetno je bilo malo tistih, 
ki so pričakovali takšen rezultat. 
Fantje si za prikazano igro zaslu-
žijo vse čestitke. Zmaga je zaslu-
žena, 'revanša' za fi nalni pokalni 
poraz v lanski sezoni je uspela,« je 
o tem dejal Oliver Bogatinov.

Aluminij bo v zadnjem krogu 
jesenskega dela sezone v nedeljo 
ob 15.00 na svojem stadionu go-
stil ekipo Celja. 

Jože Mohorič

Horvat: »Potrebovali smo 
zmago proti enemu močnemu 
tekmecu«

Nikola Leko, Aluminij: »Proti res težkemu 
tekmecu smo bili zelo motivirani, tudi rezul-
tat je tokrat v res ogromni meri potrdil našo 
dobro igro. Vesel sem zmage ekipe in obe-
nem tudi tega, da sem z dvema zadetkoma 
upravičil zaupanje trenerja.«

Oliver Bogatinov, trener Aluminija: »Tek-
ma se je lomila v prvih 30 minutah, ko smo 
izkoristili naše protinapade, z igro pa nisem 
bil povsem zadovoljen. Igra je bila od same-
ga začetka odprta z obeh strani in po našem 
vodstvu so gostje kar močno pritisnili. Dvak-

rat smo 'pičili' iz protinapadov, nato je sledila 
še izključitev in drugi polčas je bil posledično 
poglavje zase. Znižanje na 3:2 je bilo za nas 
zadostno opozorilo, da smo nato tekmo mir-
no zaključili. Sprostili smo se, igra je stekla … 
Najboljši pokazatelj sproščenosti je gol Pet-
roviča iz medkoraka.«

Mario Lucas Horvat, Aluminij: »Energija v 
ekipi je bila prava, vsi smo bili zelo koncen-
trirani in v takšnem vzdušju je težko izgubiti. 
Zmage proti ekipam iz spodnjega dela lestvi-
ce smo že nizali, potrebovali pa smo zmago 
proti eni od močnih ekip, mislim na Mari-
bor, Olimpijo ali Domžale – končno nam je 
uspelo! Prijatelj Andres (Vombergar, op. a.) 
je danes slabe volje, a tako je v nogometu. 

Želim mu srečo na naslednjih tekmah, samo 
ne proti nam (smeh).«

Zoran Barišić, trener Olimpije: »Poraz 
boli, z druge strani pa se je treba zavedati, 
da je bil to prvi poraz po 12 tekmah nepora-
ženosti. Nihče pa ne želi izgubiti ob šestih 
prejetih zadetkih. Zavedamo se, da igramo 
napadalno igro, kar je tvegano, a vseeno mo-
ramo pokazati več stabilnosti.

V tem tednu bom na treningih videl, ali 
se igralci ukvarjajo izključno z nogometom, 
ali morda s kakšnimi morebitnimi prestopi. 
Morda so si nekateri z igrami res zaslužil pre-
stop, a danes tega niso pokazali. Predvsem 
psihološko tokrat nismo bili pravi, kar se nam 
enostavno ne bi smelo zgoditi.«

Nogomet � 1. SNL, 18. krog

Aluminij z 
zgodovinsko 
zmago presežkov 
izdatno pomagal 
Mariboru

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so nogometašem Olimpije zadali enega največjih porazov v zadnjih petih letih. Nazadnje so Ljubljančani s štirimi 
zadetki razlike izgubili aprila 2014 z Rudarjem (4:0). 

Aluminij – Olimpija 
6:2 (3:1)

STRELCI: 1:0 Horvat (2.), 1:1 
Putinčanin (15.), 2:1 Leko (23.), 
3:1 Leko (42.), 3:2 Savić (52.), 4:2 
Tahiraj (54.), 5:2 Krajnc (63.), 6:2 
Petrovič (72.).

ALUMINIJ: Janžekovič, Jakšić, 
Gliha, Martinović, Kontek, Petro-
vič, Muminović, Horvat, Leko (od 
77. Grgić), Tahiraj (od 84. Trdina), 
Kidrič (od 62. Krajnc). Trener: Oli-
ver Bogatinov.

OLIMPIJA: Ivačič, Štiglec, Za-
rifović, Bagnack, Boakye, Tomić, 
Putinčanin (od 64. Kapun), Savić, 
Kronaveter (od 46. Maksimenko), 
Suljić (od 68. Lupeta), Vomber-
gar. Trener: Zoran Barišić.

RDEČI KARTON: Bagnack (45., 
Olimpija).

10 € popusta  
50-minutna masaža Valens Augusta v Grand Hotelu Primus je posebnost Medico-wellnessa  

Valens Augusta, ki vključuje ročno masažo celega telesa, anti-stres masažo glave in masažo stopal. 
Obvezna predhodna rezervacija termina: 02/ 74 94 150, E: wellness@terme-ptuj.si. Za uveljavljanje popusta predložite kupon.  

Kupon ne velja pri nakupu darilnih bonov ter se z drugimi popusti izključuje. Kupon velja za eno storitev in se lahko izkoristi do 20. 12. 2018.
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torek � 4. decembra 2018Šport14

1. B DOL (ž)
REZULTATI 8. KROGA: Preva-

lje – Swatycomet Zreče 1:3, ŽOK 
SETO Ptuj – ŽOK Triglav Kranj 2:3, 
ATK Grosuplje – Piran 3:0, Nova 
KBM Branik II – Vital Ljubljana 2:3, 
Mozirje – OD Krim 3:1.
1. ATK GROSUPLJE 8 8 0 24:0 24
2. SWATYCOMET ZREČE 8 7 1 21:9 20
3. ŽOK SETO PTUJ 8 6 2 21:8 18
4. ŽOK TRIGLAV KRANJ 8 6 2 20:11 18
5. MOZIRJE 8 4 4 14:15 13
6. OD KRIM 8 4 4 15:15 12
7. PREVALJE 8 3 5 12:17 9
8. VITAL LJUBLJANA 8 2 6 7:22 4
9. PIRAN 8 0 8 6:24 1
10. N. KBM BRANIK II  8 0 8 5:24 1

ŽOK SETO Ptuj – ŽOK 
Triglav Kranj 2:3 (25:17, 
22:25, 25:20, 20:25, 13:15)

ŽOK SETO PTUJ: Stavbar, Sa-
kovič, Gajser, Paternost, Oancea, 
Pignar, Milošič K., Horvat, Toma-
nič, Vedlin Gojčič, Milošič N. Puč-
nik. Trener: Bojan Novak.

Nekaj več kot dve uri je pote-
kal odbojkarski maraton na tekmi 
med ptujskimi in krajnskimi igral-
kami, ki so dale na parketu zares 
vse od sebe. Gledalci v športni 
dvorani Gimnazije Ptuj so lahko 
uživali v predstavi, čeprav so do-
mačini odšli domov nekoliko razo-
čarani zaradi poraza, saj je bil Tri-
glav previsoka ovira. Odločale so 
nianse in faktor sreče v zaključku, 
kjer je v glavnem mlada krajnska 
odbojkarska vrsta dobila nekaj 
odločilnih točk.

Pogled na lestvico 1. B-lige je na-
povedoval derbi kroga in izenače-
no tekmo. Prvih nekaj točk je bilo 
nervoznih na obeh straneh in uvod-
ne točke so pripadle Krajnčankam. 
Ta nalet je z minuto odmora takoj 
prekinil domači trener Bojan No-
vak in igra Ptujčank je stekla. Klara 
Milošič in Lena Pučnik sta naredili 
dober posel s servisom, bolje je ste-
kla igra v napadu, sledilo je nekaj 
blokov in boljša igra v polju, kar je 
iz zaostanka prineslo domačinkam 

lepo prednost 16:9 in mirno nada-
ljevanje do zmage 25:17. 

V drugem nizu so gostje dvig-
nile nivo igre, hkrati pa so imele 
precej sreče pri odbitih žogah. 
Ptujčanke so slabše sprejemale 
in tudi sama organizacija igre 
preko Urške Stavbar ni stekla. 
Vse to je imelo za posledico, da 
so bile Krajnčanke večino niza v 
rahli prednosti. Za to in osvojen 
niz 22:25 se lahko zahvalijo odlič-
ni in zelo delovni podajalki Naji 

Metelko, medtem ko sta bili sko-
zi celotno tekmo najučinkovitejši 
v napadu Jera Bohinc in Tinkara 
Kavčič. 

Tretji niz je bil rezultatsko ize-
načen do 20:20, spremljali smo 
številne lepe točke na obeh stra-
neh. Najučinkovitejša igralka do-
mače ekipe skozi celotno tekmo 
je bila ponovno Sara Sakovič, a v 
končnici sta zablesteli mladi Klara 
Milošič s servisom in Ana Horvat z 
blokom ter uspešno zaključenimi 

Maribor na +9, 
zanimivo tudi na sredini 
in pri dnu

Poraz Olimpije pa so izjemno 
izkoristili Mariborčani, ki so imeli 
v Domžalah vse prej kot lahkega 
tekmeca. A varovanci Darka Mila-
niča so pokazali zrelo predstavo 
in kljub zgodnjemu zaostanku hit-
ro prevzeli vajeti igre v svoje roke. 
Za popoln preobrat je znova uda-
rila naveza Dervišević-Ivković, ki 
je bila zelo uspešna predvsem na 
začetku sezone. Devet točk pred-
nosti je lepa, res lepa popotnica 
ob polovici sezone …

V boju na sredini lestvice sta 
pomembno tekmo odigrali ekipi 
Mure in Celja. Muraše je v Fazane-
riji znova podpiralo veliko glasnih 
navijačev, ki pa tokrat niso mogli 
pomagati svojim nogometašem. 
Prelomni trenutek tekme je bil rde-
či karton Žige Kousa, kar so Celjani 

v nadaljevanju znali unovčiti. Edini 
strelec na tekmi je bil Prekmurec, a 
v dresu Celjanov – Mitja Lotrič. 

Zelo zanimiv postaja tudi boj v 
spodnjem delu lestvice, kjer so se 
zadnje štiri ekipe merile v medse-
bojnih dvobojih – daljšo sta pote-
gnila Krško in Rudar. Krčani so z 
golom Daliborja Volaša v samem 
zaključku tekme prekinili niz treh 
zaporednih porazov in pod vod-
stvom začasnega trenerja Kara-
novića vpisali prvo zmago. Še nap-
rej pa poti iz krize ne najde strateg 
Gorice Miran Srebrnič (peti poraz 
na zadnjih šestih tekmah), njego-
va ekipa je iz 3. zdrsnila že na 7. 
mesto. 

Na zadnje mesto so s porazom 
v Velenju zdrsnili Gorenci, ki so 
Ob jezeru celo vodili, a Pušnik je 
znal iz svojih fantov v drugem 
polčasu iztisniti nekaj več, oz. tri 
zadetke …

Jože Mohorič

Največje presenečenje kroga 
– in tudi celotne sezone – je us-
pelo igralcem Aluminija, ki so v 
Ljubljani, z epicentrom v prosto-
rih NK Olimpija, povzročili pravi 
»potres«. Predsednik Olimpije Mi-
lan Mandarić je reagiran burno, v 
odprtem pismu na spletni strani 
kluba je napovedal kadrovske 
spremembe. Najodgovornejšim 
bo »prijazno ponudil možnost, da 
sami zapustijo klub«.

»Včeraj smo videli najslabšo 
predstavo Olimpije, odkar sem 
predsednik. Verjamem, da je bil 
to tudi eden večjih polomov v 
zgodovini kluba. Poraz v Kidriče-
vem je sramota za ime Olimpije, 
ponižanje za vse ljubitelje nogo-
meta v Ljubljani in razvrednote-
nje uspehov, ki smo si jih priborili 
v zadnjih treh letih. Ponižali smo 
naše gledalce, verne navijače, ki 
ves čas srčno podpirajo Olimpijo, 
tudi takrat, ko z igro nismo bili na 

šampionski ravni. Iskreno se jim 
opravičujem zaradi tega,« je za-
čel Mandarić in nanizal še nekaj 
ostrejših stavkov. Med drugim je 
zapisal, da so igralci Olimpije proti 
Aluminiju »spominjali na rekre-
ativce iz vaške lige, ki jim je pov-
sem vseeno za to, kar se dogaja 
na igrišču«.

Še nekaj misli je bilo nepos-
redno uperjenih proti akterjem 
na igrišču. »Če izvzamem nekaj 
častnih izjem, je bilo videti, da so 
misli nekaterih naših zvezdnikov 
daleč stran od igrišča v Kidriče-
vem. /…/ Prišel je torej čas, da 
nekateri zaključijo svojo bogato 
preplačano kariero v klubu, ki mu 
že dalj časa ne vračajo niti delčka 
tega, kar od njega dobijo. V nas-
lednjih mesecih bomo Olimpiji 
skušali dati drugačen, pomlajen 
videz in za nekatere to pomeni 
konec skupne poti,« je bil nepo-
sreden Mandarić. 

Nogomet � 1. SNL

Kidričani v Ljubljani povzročili potres 6. stopnje …

Foto: Črtomir Goznik

Veselje na eni, žalost na drugi strani ...

Nogomet � Žreb za kvalifi kacije za EP 2020

Kek: »Skupina je zanimiva …«
S temi besedami je novi-stari selektor nogometne reprezentance 

Matjaž Kek pospremil žreb za evropsko prvenstvo 2020. V skupini G bo 
namreč naša izbrana vrsta igrala skupaj s Poljsko, Avstrijo, Izraelom, 
Makedonijo in Latvijo. 

»Žreb kot žreb. Lahko bi bilo težje, ni pa lahko. Skupina je zanimiva, 
nosi ogromno vprašajev. Na prvi pogled po zadnjih rezultatih Poljska in 
Avstrija štrlita ven, ampak tu je tudi Izrael. Tudi reprezentanci za nami, 
Makedonija in Latvija, sta tekmici, na kateri se moraš pripraviti,« je žreb 
pokomentiral Kek in dodal: »Nikogar se ne smemo bati, ker sem prepri-
čan, da lahko Slovenija igra proti vsakomur. Če pa nisi pripravljen, osre-
dotočen, če ne igrajo najboljši, potem ima Slovenija lahko težave tudi z 
Makedonijo in Latvijo. Treba je biti objektiven glede cilja, predvsem pa 
je treba verjeti v svoje sposobnosti in sposobnosti igralcev, ki jih kažejo 
v klubih.«

Na EP 2020 se bodo uvrstile prvo- in drugouvrščene ekipe iz vsake 
skupine. Vse tekme bodo odigrane v letu 2019, prvi krog bo med 21. in 
23. marcem, zadnji pa med 17. in 19. novembrom.

EP bo med 12. junijem in 12. julijem 2020 potekalo v 12 mestih in 12 
evropskih državah. Tekme bodo v Londonu, kjer bo tudi fi nale, Münch-
nu, Rimu, Bakuju, St. Peterburgu, Bukarešti, Amsterdamu, Dublinu, Bil-
bau, Budimpešti, Glasgowu in Kopenhagnu. Naslov prvaka bo branila 
Portugalska.

Kvalifi kacijske skupine za EP 2020:
skupina A: Anglija, Češka, Bolgarija, Črna gora, Kosovo;
skupina B: Portugalska, Ukrajina, Srbija, Litva, Luksemburg;
skupina C: Nizozemska, Nemčija, Severna Irska, Estonija, Belorusija;
skupina D: Švica, Danska, Irska, Gruzija, Gibraltar;
skupina E: Hrvaška, Wales, Slovaška, Madžarska, Azerbajdžan;
skupina F: Španija, Švedska, Norveška, Romunija, Ferski otoki, Malta;
skupina G: Poljska, Avstrija, Izrael, Slovenija, Makedonija, Latvija;
skupina H: Francija, Islandija, Turčija, Albanija, Moldavija, Andora;
skupina I: Belgija, Rusija, Škotska, Ciper, Kazahstan, San Marino;
skupina J: Italija, BiH, Finska, Grčija, Armenija, Liechtenstein.

JM, sta

Odbojka � 1. B DOL (ž), 8. krog

Triglav previsoka ovira za Ptujčanke

Foto: Črtomir Goznik

Odbojkarice iz Kranja so ptujski vrsti postavile previsok blok.

Nogomet � Treninga v regijskem centru za 
igralce U-13 in U-12

MNZ Ptuj, program Grassroot, prireja v torek, 4. 12., trening 
za igralce U-13 (letniki 2006) v regijskem nogometnem centru v 
športnem parku Kidričevo. Zbor je ob 16.45, začetek treninga pa 
je ob 17.00 na igrišču z umetno travo.

Vsebina treninga je igra 11:11. Igrali bodo vsi prisotni igralci, od-
igrale se bodo tri tekme po 30 minut.

V četrtek, 6. 12., bo v Lendavi potekal še trening za igralce 
U-12 (letniki 2007). Odhod avtobusa izpred Mestnega stadiona 
je predviden ob 16.00. 

Vsebina treninga je igra 9:9 na igrišču z umetno travo proti vr-
stnikom iz MNZ Lendava. Tekma se bo pričela ob 18.00.  

Razpisa sta objavljena tudi na spletni strani MNZ Ptuj.

Športni napovednik

REZULTATI 18. KROGA: 
Aluminij – Olimpija 6:2 (3:1);
Domžale – Maribor 1:2 (1:1); strelci: 1:0 Gnezda Čerin (5.), 1:1 Mlakar 

(19.), 1:2 Ivković (73.);
Mura – Celje 0:1 (0:0); strelec: 0:1 Lotrič (75.). Rdeči karton: Kous (63., 

Mura);
Krško – Gorica 1:0 (0:0); strelec: 1:0 Volaš (89.);
Rudar Velenje – Triglav 3:1 (0:1); strelci: 0:1 Žurga (31.), 1:1 Hrubik 

(56.), 2:1 Radić (81.), 3:1 Tri� ović (87.).
1. MARIBOR 18 13 3 2 52:15 42
2. OLIMPIJA LJUBLJANA 18 9 6 3 38:27 33
3. ALUMINIJ 18 8 3 7 31:27 27
4. CELJE 18 6 8 4 21:24 26
5. DOMŽALE 18 6 6 6 33:27 24
6. MURA 18 6 5 7 26:25 23
7. GORICA 18 5 7 6 21:26 22
8. RUDAR VELENJE 18 5 3 10 19:38 18
9. KRŠKO 18 3 6 9 13:26 15
10. TRIGLAV KRANJ 18 4 3 11 24:43 15

akcijami skozi penale, kar je bilo 
dovolj za izid 25:20. 

Četrti niz je šel na stran Trigla-
va, ki je imel boljši servis in pred-
vsem napad. Ob tem so v odločil-
nih točkah imele še nekaj sreče, 
prav tako pa so članice ŽOK SETO 
naredile kakšno napako preveč za 
izenačenje v nizih na 2:2. 

Sledil je odločilni niz, v katerem 
je na začetku Urška Stavbar dob-
ro servirala, Sara Sakoviča pa za-
bijala žoge za 6:2. A nepopustlji-
ve Gorenjke so najprej izenačile 
na 7:7, po dveh blokih, odličnem 
napadu in napaki domačink pa 
so povedle 8:13. Ptujčanke so se 
še enkrat pobrale, a bližje kot do 

13:14 ni šlo in po napadu z blok 
outom je Triglav zmagal s 13:15. 

Po drugem zaporednem po-
razu so Ptujčanke zdrsnile na 3. 
mesto prvenstvene lestvice in jih 
v prihodnjem krogu čaka nova 
domača tekma, saj bodo v soboto 
ob 17.30 v športni dvorani Gimna-
zije Ptuj igrale proti vodilni ekipi 
lige Grosuplju.

Sara Sakovič, ŽOK SETO Ptuj: 
»To je bila super tekma, v kateri 
nam je malo zmanjkalo v zaključ-
ku. Mislim, da smo vseeno odigra-
le dobro tekmo, le tu in tam smo 
naredile kakšno napako preveč za 
končni uspeh.« 

David Breznik
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Alples Železniki – 
Moškanjci-Gorišnica 
23:36 (12:23)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Men-
daš, Ranfl ; Korez 2, Lorenčič 2, 
Šandor 5, Ozmec 3, Letonja, M. 
Geč 5, N. Geč, B. Geč 7(1), Sok 
8(2), Ivančič 1, Tement, Leben 3. 
Trener: Siniša Radujković.

SEDEMMETROVKE: Alples Že-
lezniki 2/3, Moškanjci-Gorišnica 
3/5.  IZKLJUČITVE: Alples Železniki 
12 minut, Moškanjci-Gorišnica 6 
minut. 

Glede na položaj na lestvici je 
bilo v Železnikih pričakovati ize-
načen obračun med domačim 
Alplesom (5.) in gosti iz Gorišnice 
(4.). Da ni bilo tako, je v prvi vrsti 
s kakovostno predstavo poskrbe-
la gostujoča vrsta trenerja Siniša 
Radujkovića. 

Srečanje je bilo izenačeno le 
do 11. minute, ko je bil rezultat še 
6:8. Sledila je serija 1:6, s katero so 
Gorišničani že nakazali, kakšna je 
njihova namera – zmaga. Temu so 
sledili tudi v nadaljevanju in od re-
zultata 10:16 je sledila še ena serija 

1:6 in odločitev o zmagovalcu. Kar 
23 zadetkov do odmora je izjemen 
strelski dosežek, pri čemer so bili 
strelci zelo enakomerno razpore-
jeni. Ob tem na drugi strani niso 
prejeli veliko zadetkov, obramba 
je bila skozi celotno tekmo trdna 

in brez velikih nihanj. Filip Ranfl  je 
zbral 10 obramb. 

Najboljši strelci pri gostih so bili 
Aljaž Sok, Blaž in Matic Geč ter 
Nejc Šandor, ki so vsi dosegli vsaj 
pet zadetkov, pri domačinih pa je 
izstopal Jan Korošec, ki je zabil 11 
zadetkov. 

V naslednjem krogu bodo Go-
rišničani v domači dvorani gostili 
ekipo iz Sevnice. 

JM

turnirja ni bila kos razigrani Sloven-
ki, ki v celotnem dvoboju ni oddala 
niti ene igre na svoj servis. Zaključno 

točko je dosegla na atraktiven na-
čin, z udarcem za hrbtom …

Tamara je nastopila tudi med 
dvojicami, kjer je bila njena par-
tnerka 26-letna Bolgarka Aleksan-
drina Najdenova (421.). Zabeležili 
sta tri zmage in se prebili vse do 
fi nala. Tam sta ju v izjemno zani-

mivem in izenačenem dvoboju 
ugnali domačinki, 1. nosilki Kar-
man Kaur Thandi in Ankita Ra-
ina. V odločilnem nizu sta Indijki 
v master tie-breaku slavili 9:11 …

Na turnirju je nastopila tudi Pia 
Čuk (473.), ki je po uspešno opra-
vljenih kvalifi kacijah obstala v 1. 

krogu glavnega turnirja. 
V tem tednu bo Zidanškova 

igrala na še enem podobnem tur-
nirju v Indiji v mestu Solapur, nato 
sledi selitev v Dubaj, kjer bo turnir 
višjega ranga, z nagradnim skla-
dom 100.000 dolarjev (+H). 

JM

Gorenje – Jeruzalem 
32:22 (17:13)

JERUZALEM: M. Šulek (1 
obramba), T. Balent (8 obramb); 
D. Bogadi 2, A. Šoštarič, B. Čudič, 
U. Horvat, T. Hebar, T. Šulek 1, J. 
Kocbek 2, J. Lukman, T. Kosi 8 (4), 
D. Ozmec 6, D. Mesarić 1, Ž. Top-
lak, Ž. Ciglar, D. Škrinjar. Trener: 
Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Gorenje 
7/7; Jeruzalem 6/4. IZKLJUČITVE: 
Gorenje 4; Jeruzalem 10 minut. 
IGRALEC TEKME: Matic Verdinek 
(Gorenje).

Ormožani so v Rdeči dvorani 
doživeli pričakovan poraz, saj so 
nastopili v okrnjeni zasedbi, med 
drugim je manjkal prvi strelec Je-
ruzalema Rok Žuran. 

Ose so takoj prevzele vse niti 
igre v svoje roke in višale pred-
nost iz minute v minuto. Najvišja 
prednost Gorenja v 1. polčasu 
je znašala pet zadetkov (17:12). 
„Domačini so takoj izkoristili naše 
težave s sestavo obrambe (manj-
kala Žuran in Vujović) in težko 
smo se branili. Še sreča, da je bil 
v solidni dnevni formi vratar To-
mislav Balent, ki je rokometašem 
Gorenja preprečil, da že do odmo-
ra dosežejo dvajset ali več zadet-
kov. Ko smo v 21. minuti ostali še 
brez pordečelega Jureta Kocbeka 
(iz sedemmetrovke v glavo zadel 
Emirja Taletovića, op. a.) se je 
naša igra popolnoma porušila,“ je 
na kratko igro Jeruzalema v 1. pol-
času opisal trener Saša Prapotnik. 

Gostje enostavno niso imeli re-

šitve v napadu, kjer so skoraj vsak 
napad odigrali „na uro“. Po pre-
dolgih in neuspešno zaključenih 
napadih pa sta iz nasprotnih na-
padov mrežo Jeruzalema rešetala 
Matic Verdinek (devet zadetkov 
v 1. polčasu) in Vlado Matanović 
(šest zadetkov v 1. polčasu). „Me-
nim, da smo tekmo tako v napadu 
kot v obrambi začeli odlično. Do-
segli smo veliko 'lahkih' zadetkov 
iz protinapada. V obrambi smo 
prav vsi dali vse od sebe, od prve 
do zadnje minute. Zares smo di-
hali kot eno, kar se je na koncu 
tudi poznalo pri končnem rezulta-
tu,“ je tekmo komentiral najboljši 
igralec srečanja, član Gorenja in 
slovenski reprezentant Matic Ver-
dinek. 

V drugem delu tekme je pred-
nost Gorenja nihala med štirimi 
in šestimi goli. Za Ormožane je 
bila usodna kriza brez dosežene-
ga gola v obdobju od 47. do 54. 
minute. Velenjčani so zapored 
dosegli štiri zadetke in poved-
li s +9 (28:19). „Naša zmaga je 
zaslužena, tako v napadu kot v 
obrambi smo nadigrali tekmeca. 
V prihodnosti pričakujem, da še 
napredujemo po lestvici. Na zad-
njih šestih tekmah smo dosegli 
štiri zmage in zabeležili dva remi-
ja. Tudi v decembru želimo ostati 
neporaženi,“ je po tekmi zadovo-
ljen pripovedoval trener Gorenja 
Zoran Jovičič. 

Velenjčani so svojo najvišjo 
prednost desetih golov dosegli 
prav na koncu (32:22) in se veselili 
več kot zaslužene zmage. „Čestit-
ke Gorenju za zmago, povsem so 
nas nadigrali. Nam se pozna vsak 
igralec in tako je bilo tudi tokrat. 
Upam, da se do tekme s Trimom 
v 13. krogu vrne poškodovani Žu-
ran, ki je staknil poškodbo na tek-
mi z Ribnico. Zdaj moramo vse sile 
usmeriti v naslednjega nasprotni-
ka in ga pričakati čim bolje prip-
ravljeni,“ je še povedal Prapotnik. 

Trimo, Dol Hrastnik in Sviš so 
v decembru nasprotniki Ormoža-
nov na tekmah državnega prven-
stva. Obenem jih čaka še gosto-
vanje in pokalna tekma v Ljubljani 
pri Slovanu, vodilni ekipi 1. B-lige. 
„Želimo si, da bo december uspe-
šen in da si bomo zagotovili čim 
večje število točk, ki bi nam olajša-
le borbo za obstanek v ligi,“ v en 
glas pravijo Ormožani.

Uroš Krstič

Po zelo uspešni sezoni 2018 je 
Tamara Zidanšek (86.), ki je med 
drugim prejela tudi priznanje 
TZS za napredek na WTA-lestvici, 
novo sezono začela v Indiji. Tam 
so jo v več kot 3,5-milijonskem 
mestu Pune, ki je bil gostitelj 
25.000 dolarjev vrednega turnir-
ja, izjemno lepo sprejeli. Bila je 1. 
nosilka na turnirju na trdi podlagi. 

Razloge za zgodnji začetek je 
podal trener Zoran Krajnc: »Dva 
turnirja v Indiji sta mišljena kot še-
sti in sedmi teden priprav, kjer gre 
v glavnem za nabiranje 'mentalne 
kondicije'. Glavnino smo opravili v 
prvih petih tednih, ko smo najprej 
en teden delali doma, nato je sle-
dil drugi del v Španiji, tretji pa v 
Katarju, v Dohi.«

Tamara ima na Indijo sicer lepe 
spomine, saj je tam leta 2016 že 
zmagala na podobnem turnirju. 
Tokrat je uspeh ponovila in vpisa-
la svojo že 18. zmago med posa-
meznicami na turnirjih serije ITF, k 
temu je treba dodati še pet zmag 
med dvojicami.

Kot 1. nosilka je bila Tamara ve-
lika favoritinja, saj ostale tekmice 
na WTA-lestvici niso presegale 
meje 200. mesta. Na poti do fi nala 
je 20-letna članica TK Terme Ptuj 
sicer oddala tri nize, a se je v odlo-
čilnih trenutkih vedno odlično od-
zvala in unovčila svojo kakovost. 

Najboljšo partijo je pokazala v fi -
nalu, kjer je na nasprotni strani mre-
že stala domača vrstnica Karman 
Kaur Thandi (219.). Četrta nosilka 

Tamara Zidanšek je z atraktivno potezo osvojila zaključno točko v fi nalu.

Tenis � Turnir v Indiji

Če se po jutru dan pozna …

2. SRL (m)
REZULTATI 7. KROGA: Metlika – 

Sevnica 33:33, Cerklje – Grosuplje 
26:20, Kronos – Arcont Radgona 
31:24, Alples Železniki – Moškanj-
ci-Gorišnica 23:36, Škerjanc Jadran 
Hrpelje-Kozina – Ljubljana 22:36.
1. LJUBLJANA 6 6 0 0 12
2. CERKLJE-RADOVLJICA  6 6 0 0 12
3. MOŠKANJCI - GORIŠNICA 7 5 0 2 10
4. GROSUPLJE 7 5 0 2 10
5. ALPLES ŽELEZNIKI 7 3 1 3 7
6. JADRAN HRPELJE  6 2 0 4 4
7. KRONOS  6 2 0 4 4
8. SEVNICA 6 1 1 4 3
9. METLIKA 6 0 2 4 2
10. ARCONT RADGONA 7 0 0 7 0

NLB liga
REZULTATI 12. KROGA: Celje Pi-

vovarna Laško – Koper 2013 33:30 
(18:15), Trimo Trebnje – Sviš Ivanč-
na Gorica 32:27 (12:11), Gorenje 
Velenje – Jeruzalem Ormož 32:22 
(17:13), Urbanscape Loka – Dol 
TKI Hrastnik 34:24 (18:13), Mari-
bor Branik – Dobova 33:28 (18:13), 
Riko Ribnica – Krka 35:34 (19:18).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 12 11 0 1 22
2. RIKO RIBNICA 12 9 3 0 21
3. MARIBOR BRANIK 12 8 1 3 17
4. GORENJE VELENJE 11 7 2 2 16
5. URBANSCAPE LOKA 12 7 0 5 14
6. KOPER 2013 12 6 1 5 13
7. TRIMO TREBNJE 12 5 2 5 13
8. KRKA 12 4 1 7 9
9. JERUZALEM ORMOŽ 12 3 1 8 7
10. DOBOVA 12 3 0 9 6
11. DOL TKI HRASTNIK 12 1 1 10 3
12. SVIŠ IVANČNA GOR. 11 1 0 10 2

ITF-turnir Pune, 25.000 
dolarjev, posameznice:

1. krog: Zidanšek (1.) – Lee 
(Tajpeh) 6:3, 6:3;

2. krog: Zidanšek (1.) – Bolkvad-
ze (Gruzija) 7:4, 4:6, 6:4;

četrtfi nale: Zidanšek (1.) – Mel-
nikova (Rusija) 3:6, 6:0, 6:3;

polfi nale: Zidanšek (1.) – Guer-
rero Alvarez (Španija) 4:6, 6:1, 6:3;

fi nale: Zidanšek (1.) – Thandi 
(Indija, 4.) 6:3, 6:4.

Dvojice:
četrtfi nale: Zidanšek/Naydeno-

va – Veselinović/Yashina (Make-
donija/Rusija, 3.) 6:4, 6:1; 

polfi nale: Zidanšek/Naydenova 
– Fichman/Piter (Kanada/Poljska) 
6:1, 6:4;

fi nale: Zidanšek/Naydenova 
– Raina/Thandi (Indija, 1.) 2:6, 
7:6(5), 9:11.

Rokomet � NLB liga (m), 12. krog

Oslabljeni Ormožani 
nemočni v Velenju

Krško – Drava Ptuj 
23:22 (11:11)

DRAVA PTUJ: Koštomaj, Mlač-
-Černe, Gregorc, Grobelnik 3 (1), 
Hrupič 5 (1), Belec, Zupanc 1, Sto-
par 5, Bedrač, Rožman 1, Žunič, 
Bračič, Krasnič, Žuran S., Sivka 7. 
Trener: Vladimir Vujović.

SEDEMMETROVKE: Krško 5/5, 
Drava Ptuj 2/3. IZKLJUČITVE: Kr-
ško 6 minut, Drava Ptuj 4 minute.

Druga za drugo si sledijo težke 
tekme za ptujske rokometaše, ki 
so v Krškem doživeli tretji zapore-
dni poraz, tudi tokrat z minimalno 
razliko enega zadetka ... Tokrat 
so odigrali dobro tekmo, vendar 
so naredili v odločilnih trenutkih 
kakšno napako preveč, prav tako 
pa sta na razplet tekme imela pre-
več vpliva tudi sodnika.

Na klopi Krškega kot trener 
sedi stari ptujski znanec Uroš 
Šerbec, ki je svoje varovance 
dodatno motiviral za tekmo pro-
ti svojemu nekdanjemu klubu. 
Glede na položaj na lestvici je bil 

to pravi derbi 1. B-lige, ki je tudi 
opravičil njegov naziv. 

Obe ekipi sta skozi celotno tek-
mo odlično igrali obrambni posta-
vitvi 6-0, zelo solidni so bili vratarji 
(Sandi Žuran je pri Dravi dobro 
branil približno 40 minut tekme, 
Boštjan Belec pa je dobil prilož-
nost v končnici tekme), medtem 
ko nobena ekipa zaradi čvrstih 
obramb ni blestela v napadu. V 
napadu je pri Krškem vse niti igre 
vodil Patrik Glaser, ki je zabil tudi 
devet zadetkov. Na drugi strani 
je bil pri Dravi najučinkovitejši le-
vokrilni igralec Jan Sivka s sedmi-
mi zadetki, pet jih je dodal krožni 
napadalec Žiga Stopar: Temu je 
večino priložnosti pripravil De-
nis Hrupič, hkrati pa je tudi sam 
dosegel pet zadetkov. To so bili 
najbolj izpostavljeni posamezniki 
na tekmi. 

V prvem delu sta imeli obe ekipi 
svoje periode prevlade. Domačini 
so povedli v 19. minuti z 10:7, ven-
dar so Ptujčani z zadetki Žige Sto-
parja, Denisa Hrupiča in Gašperja 
Zupanca rezultat poravnali in so 

odšli na odmor z rezultatom 11:11.
V drugem polčasu sta takoj za-

dela Stopar in Hrupič za plus dva 
Ptujčanov, ki so imeli priložnost 
uiti Krškemu, vendar so v tem ob-
dobju nespretno zapravili nekaj 
napadov. Namesto da bi se odce-
pili, so domačinom s tem dovolili, 
da so povedli 18:16. Do konca tek-
me se je igralo moško in po siste-
mu gol za gol. V zadnjih desetih 
minutah je bilo golov zelo malo, je 
pa bilo več spornih odločitev sod-
nikov Bastina Kavalarja in Uroša 
Nahtigala. Krškemu sta dosodila 
številne druge in tretje napade, 
hkrati pa sta v zadnjih sekundah 
direktno vplivala na razplet tek-
me. Pri izidu 22:21 sta domačinom 
dopustila zares dolg napad, ki ga 
je ob dvignjeni roki s strelom s 
približno desetih metrov uspešno 
zaključil Gašper Dular. Na drugi 
strani je ekspresno zadel Jan Sivka 
in igralci Drave so v zadnjih sekun-
dah tekme domačine krili po ce-
lotnem igrišču. Igralci Krškega so 
v tem vrnili žogo svojemu vratar-
ju, kar bi morala biti odvzeta žoga 

in napad za goste. A sodnika nista 
dosodila ničesar in domačini so z 
metom od daleč zdržali še zadnji 
napad za končni rezultat 23:22. 

To je pomenilo minimalno zma-
go za Krško in nov poraz Drave, 
ki bo lovila pozitiven rezultat že 
v petek, ko bo ob 18.30 v športni 
dvorani Ljudski vrt gostila Herz iz 
Šmartnega.

David Breznik

Rokomet � 1. B SRL (m), 10. krog

Še tretjič ostali za gol prekratki

Rokomet � 2. SRL (m), 7. krog

Nad Železnike z železno obrambo

Foto: Črtomir Goznik

Nejc Geč, Matic Geč, trener Siniša Radujkovič in Domen Lorenčič 
(vsi Moškanjci-Gorišnica)

1. B SRL (m)
REZULTATI 10. KROGA: LL Gro-

sist Slovan – Brežice 27:24, Radeče 
Papir nova – Slovenj Gradec 2011 
32:30, Herz Šmartno – Škofl jica Pe-
karna Pečjak 38:29, Ajdovščina – 
Pomurje 25:23, Mokerc-Ig – Butan 
plin Izola 30:36, Rudar – Črnomelj 
35:30, Krško – Drava Ptuj 23:22.
1. LL GROSIST SLOVAN 10 9 0 1 18
2. KRŠKO 10 8 1 1 17
3. SLOVENJ GRADEC  10 8 0 2 16
4. BUTAN PLIN IZOLA 10 7 1 2 15
5. DRAVA PTUJ 10 6 1 3 13
6. HERZ ŠMARTNO 10 4 2 4 10
7. RUDAR  10 4 1 5 9
8. RADEČE PAPIR NOVA 10 4 1 5 9
9. ŠKOFLJICA PEČJAK 10 4 1 5 9
10. MOKERC - KIG 10 4 0 6 8
11. BREŽICE 10 3 1 6 7
12. AJDOVŠČINA 10 2 1 7 5
13. ČRNOMELJ 10 0 3 7 3
14. POMURJE 10 0 1 9 1
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FC Hiša daril Ptuj – Dlan 
Logatec 9:2 (6:0)

STRELCI: 1:0 U. Senekovič (3.), 
2:0 Kotnik (6.), 3:0 Kotnik (10.), 
4:0 Pihler (12.), 5:0 M. Senekovič 
(14., z 10 m), 6:0 Klemenčič (15., z 
10 m), 7:0 U. Senekovič (27.), 7:1 
Krička (30.), 8:1 Klemenčič (33.), 
8:2 Berzelak (40.), 9:2 Tušek (40.).

FC HIŠA DARIL PTUJ: Stepišnik, 
Todorovski; U. Senekovič, Katan, 
Tušek, Pihler, Kotnik, Ramadani, 
M. Senekovič, Klemenčič, Leto-
nja, Vrabel. Trener: Dejan Kraut.

Po kiksu v prejšnjem krogu 
v Ajdovščini se je ptujska vrsta 
Hiša daril Ptuj znova vrnila v sta-
re, zmagovite tirnice. Morda je 
bil opomin v prejšnjem krogu 
pravšnje opozorilo in je zased-
bo trenerja Dejana Krauta toliko 
predramil, da so petkovo tekmo 
odigrali »na polno«. 

Predvsem je bil takšen začetek, 
ko so goste iz Logatca potisnili na 
njihovo polovico in jim že v 3. mi-

nuti zabiti prvi gol, to je uspelo Ur-
banu Senekoviču. Ko je do desete 
minute dva dodal Timotej Kotnik, 
je bila pot do zmage trdno začrta-
na. Ptujčani se niso ustavljali, že 
do polčasa so dosegli pol ducata 
zadetkov, dva od tega s streli z 
10-metrovk. 

Za najvišjo zmago v sezoni in 
izenačitev najboljšega strelskega 
dosežka (3:9 v 2. krogu v z Veli-
kimi Laščami, op. a.) je v zadnji 
minuti s svojim prvim zadetkom v 
sezoni poskrbel Nejc Tušek. 

Z osmo zmago v sezoni in spo-
drsljajem Tomaža so Ptujčani po-
novno skočili na vrh lestvice. 

Vratar Caf junak večera: 
Mlinše – Tomaž ŠIC bar 
4:4 (1:1)

STRELCI: 0:1 Smrkolj (5., ag), 
1:1 Povše (19.), 2:1 Povše (25.), 3:1 
Ceglar (29.), 3:2 Goričan (35.), 4:2 
Močnik Guna (36.), 4:3 Caf (38.), 
4:4 Caf (39.).

TOMAŽ ŠIC BAR: Caf, Klanjšek, 
Školiber, Goričan, Gašparič, Ko-
ren, Krajnc, Belšak. Trener: Bojan 
Cunk.

Zgodovinska tekma v Zagorju 
ob Savi, kjer se je prvič v sloven-
skem futsalu zgodilo, da je bila v 
živo predvajana tekma 2. sloven-
ske futsal lige preko spletne stra-
ni www.futsal.si, bo v najlepšem 
spominu ostala vratarju prleške 
ekipe Kevinu Cafu. Ta 20-letni mla-
denič, ki v tej sezoni premierno 
brani v ligah pod okriljem Nogo-
metne zveze Slovenije, je namreč 
v izdihljajih tekme dosegel dva 
zadetka in svoji ekipi priigral po-
membno točko v boju za vrh lige.

Derbi drugo- (Tomaž ŠIC bar) 
in četrtouvrščene ekipe (Mlinše) 
je v dvorano privabil blizu 100 lju-
biteljev futsala. Prleška ekipa je v 
Zagorje ob Savi odpotovala brez 
dveh najboljših posameznikov – 
Dejana Kosa in prvega strelca lige 
Darija Dragosavca. 

Gostje so povedli v 5. minuti, 
ko je Nik Smrkolj premagal svo-
jega vratarja. Domačini so bili v 
nadaljevanju prvega polčasa bolj 
nevarni, vendar je Caf odlično 
krotil njihove poskuse. Nekoliko 

nespretno je klonil v predzadnji 
minuti prvega dela tekme. 

Domačini so v prvi polovici dru-
gega polčasa svojo premoč kro-
nali z zadetkoma Marka Povšeta 
in Marka Ceglarja, vendar se To-
maž ŠIC bar ni dal. Kapetan Urban 
Goričan je dobrih pet minut pred 
koncem dvoboja zmanjšal na 3:2, 
vendar so že v naslednji minuti 
gostitelji znova povedli za dva za-
detka in bili na pragu zmage.

Takrat je na sceno stopil Ke-
vin Caf. Tomaž ŠIC bar, ki je 

drugi del drugega polčasa ig-
ral s petimi igralci v polju, je 
z zanimivo formacijo, v kateri 
je Caf igral igralca, ki je bil naj-
bližje nasprotnikovim vratom, 
prišel do dveh zadetkov. Caf se 
je dvakrat izmuznil domači ob-
rambi in ob vratnici poslal žogo 
v mrežo domače ekipe. V izdih-
ljajih tekme so imeli Prleki celo 
priložnost za zmago, vendar je 
po strelu Mitje Gašpariča žoga 
zadela vratnico …

JM, NŠ
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Futsal � 2. SFL, 9. krog

Ptuj, Tomaž, pa znova Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Igralci KMN Tomaž Šic bar so v Zagorju osvojili točko, junak večera je bil vratar Kevin Caf.

Zimska liga MNZ Ptuj
S tekmo ŠD Ptujska Gora – ŠD 

Trniče se je v soboto v dvorani 
Center začela letošnja zimska liga 
malega nogometa pod okriljem 
MNZ Ptuj. Branilka naslova je eki-
pa Poetovio Plindom. 

Po uvodnih krogih sta samo 
še dve ekipi obdržali 100 % izku-
piček, to sta RC Trcko in Virtuozi 
Destrnik. Prvi so pri tem ugnali 
enega izmed stalnih favoritov za 
vrh, ŠD Rim. Prav ekipa Rima pa 
je imela za začetek najtežji razpo-
red, saj jih je po sobotnem porazu 
z vrsto RC Trcko v nedeljo čakala 
»klasika« – obračun s Poetovio. 
Drugega zaporednega poraza si 
igralci ŠD Rim niso smeli privošči-
ti, zahtevno nalogo pa so opravili 
z odliko, z zmago 5:2. 

REZULTATI 1. KROGA: ŠD Ptu-
jska Gora – ŠD Trniče 1:5, Team 
BB – KMN Draženci 4:3, ŠD Dra-
ženci – EHM Team 8:5, Poetovio 
Plindom 0807300 – SETO Hajdina 
11:0, FC Virtuozi Destrnik – ŠD Se-
lan 5:3, ŠD Rim – RC Trcko 0:5. 

REZULTATI 2. KROGA: RC Trcko 
– EHM Team 2:0, ŠD Trniče – FC 
Virtuozi  Destrnik 5:7, KMN Dra-
ženci – ŠD Draženci 4:1, SETO Haj-

dina – ŠD Ptujska Gora 1:5, ŠD Rim 
– Poetovio Plindom 0807300 5:2, 
ŠD Selan – Team BB 1:1. 
1. RC TRCKO 2 2 0 0 7:0 6
2. VIRTUOZI DESTRNIK 2 2 0 0 12:8 6
3. TEAM BB 2 1 1 0 5:4 4
4. POETOVIO PLINDOM 2 1 0 1 13:5 3
5. ŠD TRNIČE 2 1 0 1 10:8 3
6. KMN DRAŽENCI 2 1 0 1 7:5 3
7. ŠD DRAŽENCI 2 1 0 1 9:9 3
8. ŠD PTUJSKA GORA 2 1 0 1 6:6 3
9. ŠD RIM 2 1 0 1 5:7 3
10. ŠD SELAN 2 0 1 1 4:6 1
11. EHM TEAM 2 0 0 2 5:10 0
12. SETO HAJDINA 2 0 0 2 1:16 0

ONL Videm
Veterani

REZULTATI 1. KROGA: ŠD Selan 
Gostilna Kozel – KMN Majolka ve-
terani 7:0, Bar Videm – ŠD Pobrež-
je veterani 3:2. Ekipa ŠD Lancova 
vas Bar Osmica je bila prosta.

Člani
REZULTATI 1. KROGA: ŠD Lan-

cova vas člani – KMN Majolka 
člani 1:13, ŠD Selan – NK Tržec Bar 
Osmica 5:4, ŠD AS – ŠD Pobrežje 
člani 12:4. Tekma NK Tržec R21 - ŠD 
Zg. Pristava je bila prestavljena.

JM, Darko Lah

19. turnir v spomin na 
Janka Makoterja

ŠD KMN Meteorplast iz Ljuto-
mera organizira že 19. turnir v ma-
lem nogometu/futsalu v spomin na 
Janka Makoterja. Turnir bo v sobo-
to, 8. decembra, s pričetkom ob 9. 
uri potekal v dvorani ŠIC Ljutomer. 
Igra se 4 + 1 (FIFA pravila), število 
ekip pa je omejeno na 24. Prijavni-
na znaša 70 evrov. Prijavnino ekipe 
poravnajo na transakcijski račun 
kluba št.: SI56 0234 3025 3365 982 
(NLB), dokazilo o plačilu pa je pot-
rebno poslati na fax št.: 02/ 5844-
004 (dodati potrebno podatke 
ekipe). Rok za prijave je četrtek, 6. 
december, do 19. ure, ko bo v lo-
kalu ŠIC bar v dvorani ŠIC Ljutomer 
tudi žreb skupin.

Nagradni sklad znaša 2.500 
evrov (1. mesto 1.400 evrov, 2. 
mesto 700 evrov, 3. mesto 300 
evrov, 4. mesto 100 evrov). Zma-
govalec prejme prehodni pokal, 
pokali pa tudi za štiri najboljše 
ekipe, najboljšega igralca, strelca 
in vratarja turnirja. Informacije 
in prijave: 070 846 965 (Marko), 
041 731 614 (Miha) in 041 354 900 
(Saša).

MŠ

Minuli konec tedna je v Zagre-
bu potekalo tradicionalno 42. 
mednarodno tekmovanje z zrač-
no puško in pištolo, na katerem 
so nastopali strelci iz osmih držav. 
S številčno zasedbo so se tekmo-
vanja udeležili tudi Slovenci, ki so 
dosegli sedem fi nalnih uvrstitev, 
za srebrno in bronasto odličje pa 
sta tokrat poskrbela dvakratna 
olimpijka Živa Dvoršak in Ormo-
žan Kevin Venta.

Kuharičeva najboljša v 
kvalifi kacijah

Za najboljšo uvrstitev sloven-
skih strelcev v kvalifi kacijah je 
poskrbela slovenska državna 
rekorderka z zračno puško, Or-
možanka Urška Kuharič, ki je bila 
najboljša s 625,8 kroga. V fi nalu ji 
tokrat ni uspelo pristreljati odlič-
ja in tekmovanje je končala na 7. 
mestu. Velik uspeh Slovenk sta 
dopolnili Živa Dvoršak (623,9) 
z drugim in Klavdija Jerovšek z 
osmim mestom. Odlično strelja-
nje je znova pokazala tudi druga 
mlada Ormožanka Nuša Žnidarič, 
ki si je s 620,2 kroga pristreljala 14. 
mesto in za fi nalistkami zaostala 
za dva kroga.

Med moškimi z zračno puško je 
dobro streljanje pokazal ormoški 

strelec Jan Šumak, ki je bil v kvali-
fi kacijah najboljši Slovenec s 618,1 
kroga, osvojil je 10. mesto. Fina-
le je zgrešil za dobra dva kroga. 
Ormoški mladinec Žan Tomažič 
(604,7) je osvojil 41. mesto. Naš 
zlati olimpionik, Rajmond Debe-
vec (616,5) je osvojil 14. mesto. 
Zmago v kvalifi kacijah si je pribo-
ril Splitčan Petar Gorša (626,5), 
ki je končno zmago potrdil tudi v 
fi nalu.

Venta do prvega odličja 
pod nemško zastavo

V moških kvalifi kacijah z zračno 
pištolo je bil med spodnjepodra-
vskimi strelci najboljši Ormožan 
Kevin Venta, ki je tokrat nastopal 
pod okriljem nemške zastave. Or-
možan ima namreč slovensko in 
nemško državljanstvo, pred za-
četkom nove strelske sezone pa 
se je slovenski državni rekorder 
odločil, da želi po sedmih letih na-
stopanja slovenski državni grb za-
menjati za nemškega. Dogovor o 
tem je v usklajevanju med strelski-
ma zvezama Slovenije in Nemčije.

Venta je s 576 krogi dosegel 
peti rezultat kvalifi kacij, po dob-
rem streljanju v fi nalu pa si je 
priboril bronasto odličje. Med 
preostalimi Slovenci sta se dobro 

odrezala tudi Jože Čeper (572) in 
Sašo Stojak (570), ki pa sta na 9. 
in 11. mestu ostala brez fi nala, ki 
sta ga zrešila za krog oziroma tri. 
Izjemno streljanje je v kvalifi kaci-
jah pokazal srbski strelec s sloven-
skimi koreninami Damir Mikec in s 
590 krogi izenačil lastni srbski dr-
žavni rekord. Nepremagljiv pa je 
bil tudi v fi nalu. Miklavški strelec 
Simon Simonič (551) je osvojil 38. 
mesto, Ormožan Teodor Pevec pa 
je s 526 krogi osvojil 56. mesto.

Raušlova za krog 
prekratka za fi nale

V ženski konkurenci z zračno 
pištolo sta se v fi nale uvrstili Anja 
Prezelj (569) iz Železnikov ter Po-
stojnčanka Denis Bola Ujčič (557). 
Žal je nekaj športne sreče zmanj-
kalo Ptujčanki Majdi Raušl (556), 
ki je fi nale zgrešila za krog in osvo-
jila končno 9. mesto. Prezljeva je 
v fi nalu osvojila 4., Bola Ujčič pa 
8. mesto. Miklavška strelka Nina 
Bogša je s 526 krogi osvojila 26. 
mesto. Zmagala je izjemna Srbki-
nja in aktualna svetovna podpr-
vakinja Zorana Arunović, ki je bila 
najboljša tudi v kvalifi kacijah s 577 
krogi.

Simeon Gönc

Foto: Črtomir Goznik

Naslov prvakov v novi sezoni 2018/19 brani ekipa Poetovio Plindom 0807300, ki je slavila v februarski 
končnici sezone 2017/18. 

Foto: Strelska zveza Slovenije

Ormožanka Urška Kuharič, druga z desne, je pred dnevi z zagovorom diplomskega dela uspešno kon-
čala študij na Pedagoški fakulteti, na mednarodnem turnirju v Zagrebu pa se je znova uvrstila v fi nale 
in osvojila končno 7. mesto.

Mali nogomet � Zimske lige

Branilci naslova začeli s polovičnim 
uspehom, Rim boljši v derbiju

Strelstvo � 42. MT “Trofej mladosti” Zagreb

Urška do finala, Kevin do brona

2. SFL
1. HIŠA DARIL PTUJ 9 8 0 1 50:18 24
2. TOMAŽ ŠIC BAR 9 7 1 1 61:22 22
3. KIX AJDOVŠČINA 9 5 1 3 27:25 16
4. MLINŠE 9 4 2 3 31:25 14
5. DLAN LOGATEC 9 4 0 5 46:48 12
6. VELIKE LAŠČE 9 3 3 3 30:36 12
7. MIKLAVŽ  8 3 1 4 20:31 10
8. EXTREM SODRAŽICA 9 3 0 6 32:40 9
9. DOBREPOLJE 8 2 2 4 28:26 8
10. KEBELJ 9 0 0 9 10:64 0
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Evidence vseh pri nas prodanih 
božičnih dreves sicer nimamo, vemo 
pa, koliko so jih posekali v Sloveniji, 
so pojasnili na Zavodu za gozdo-
ve Slovenije (ZGS): »Obstaja samo 
evidenca izdanih plomb, ki jih la-
stnikom gozdov izda ZGS za namen 
označitve gozdnih okrasnih drevesc, 
pridelanih v Sloveniji, med prevo-
zom in prodajo.« Na Ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehra-
no (MKGP) so opozorili, da nalepk 
ne potrebujejo okrasna drevesa iz 
uvoza, drevesa v loncih in drevesa 
tistih drevesnih vrst, ki v naših goz-
dovih niso domače: »To so na primer 
omorike, srebrne smreke, kavkaške 
jelke in podobno.« Letošnje plombe 
oz. nalepke so rdeče barve in nosijo 
letnico 2018.

Na ZGS so povedali, da povpraše-
vanje po plombah za okrasna dre-
vesa v zadnjih letih niha, gledano 

na daljše obdobje pa se zmanjšuje: 
»Zadnja leta smo izdali okoli 27.000 
plomb letno, z izjemo v lanskem 
letu, ko je bilo izdanih 21.200 plomb. 

Samo v mariborski območni enoti 
ZGS je bilo v letu 2015 izdanih prib-
ližno 2.130 plomb, predlani 1.650 in 
lani 1.370 plomb.« Slovenci torej ku-

pimo vse manj posekanih slovenskih 
dreves, a bi iz tega težko sklepali, da 
tradicija krašenja božičnih dreves 
zamira. Število posekanih dreves se 
najbrž zmanjšuje tudi na račun (pra-
viloma cenejših) dreves iz uvoza, 
plastičnih oz. alternativnih dreves 
in dreves v loncih – najbrž kar vsega 
trojega po malem.

Večjih plantaž božičnih 
dreves pri nas ni

Od kod je torej naše s plombo 
označeno praznično drevo? Na 
MKGP so pojasnili, da se smrečice za 
okras pridobivajo na zaraščajočih se 
kmetijskih površinah, na površinah 
pod daljnovodi, na cestnih brežinah 
ter v namenskih nasadih na kmetij-
skih površinah: »V zadnjih letih so se 
zaradi naravnih ujm v Sloveniji povr-
šine gozdov, ki so v fazi pomlajeva-
nja, zelo povečale. K temu je veliko 
prispeval tudi nedavni vetrolom, ki je 
ponovno poškodoval gozdove v več-
jem delu Slovenije.« Gozdarji bodo v 
naslednjih letih usmerjali razvoj teh 
mladih gozdov k bolj naravni dreve-
sni sestavi, kar bo zagotovilo razvoj 
stabilnejšega, na poškodbe in ško-

dljivce odpornejšega gozda. »Veliko 
smrečic tako lahko pridobimo tudi 
ob ukrepih redčenja pregostega 
mladega gozda na pomlajenih povr-
šinah,« so povedali.

Večjih plantaž za pridelavo okras-
nih novoletnih drevesc v naši državi 
nimamo, so razkrili na ZGS: »S pride-
lavo manjših količin se ukvarjajo npr. 
drevesnice okrasnih rastlin ter posa-
mezniki v okviru dopolnilne dejavno-
sti na kmetiji. Nekaj takih nasadov je 
v okolici večjih mest, npr. v Horjulski 
dolini, v Pomurju in v Podravju.« Ko-
liko božičnih dreves Slovenci uvo-
zimo, ni znano, gre pa navadno za 
uvoz iz drugih držav članic Evropske 
unije (EU): »Na tržišču se je zadnja 
leta zlasti povečala ponudba reza-
nih okrasnih jelk in smrek negozdnih 
drevesnih vrst, npr. kavkaše jelke 
in bodeče oz. srebrne smreke, ki so 
pridelane v nasadih v drugih državah 
članicah EU.«

Sekana božična drevesca bodo 
zdržala občutno dlje, če jih bomo 
postavili v stojala, napolnjena z vodo. 
Pa po praznikih? Na ZGS vse, ki bodo 
dom okrasili z naravnimi drevesi, po-
zivajo: »Ko bodo drevesca odslužila 
svojemu namenu, jih razrežite in od-
ložite v zabojnike za organske odpad-
ke ali pa poskrbite, da se skurijo v pe-
čeh.« Zadnja leta namreč po gozdnih 
robovih in v bližini naselij opažajo 

vedno več odvrženih novoletnih jelk, 
kar kazi estetiko teh gozdov: »V nara-
vo odložena odslužena okrasna dre-
vesca, zlasti jelke ali bori iz uvoza, pa 
predstavljajo tudi nevarnost za vnos 
nevarnih glivičnih bolezni v gozd.«

Idealna ekološka 
rešitev: domače drevo 
v loncu

Franci Kovačec iz Vrtnarstva Ko-
vačec v Žamencih, kjer vsako leto 
ob božiču prodajo približno 300 
božičnih smrek in jelk, vzgojenih v 
lastnih nasadih, je razkril, da se kupci 
v zadnjih letih raje odločajo za po-
sajena drevesa: »Po uporabi jih na-
mreč lahko posadijo zunaj, da raste-
jo naprej. Druga možnost je, da po 
praznikih drevo presadimo v veliko 
večji lonec.« Razložil je, da ni vseeno, 
kakšno drevo v loncu kupimo: »Naj-
bolje je, da je drevo vzgojeno v nasa-
du, na vsaki dve do tri leta presajeno 
in kak mesec pred božičem dano v lo-
nec. Le takšno drevo bo po praznikih 
rastlo naprej. Če pa je drevo v loncu 
že vzgojeno, lahko nastanejo velike 
težave: v loncu je premalo prostora 
in premalo zemlje, da bi drevo lahko 
lepo zrastlo. Rastlo sicer bo, ampak 
bo grdo in brez barve.«

Nekateri želijo isto drevo (v istem 
loncu) uporabiti več let zapored, a 
se takšen načrt navadno izjalovi, so 
opozorili na ZGS: »Drevo, čeprav po-
sajeno v loncu, ne preživi stresov, ki 
nastajajo zaradi selitve iz narave v 
zaprt prostor in obratno.« Na MKGP 
so kljub temu prepričani, da idealne 
ekološke rešitve ne predstavljajo pla-
stična božična drevesa, temveč pri 
nas pridelana in v lonec posajena dre-
vesa z neokrnjeno koreninsko grudo, 
ki jih po uporabi posadimo v primer-
no okolje: »Domača okrasna drevesa 
so pridelana na način, ki, upoštevajoč 
način pridelave ter prevoz na tržišče, 
našemu življenjskemu okolju škoduje 
najmanj.«

Foto: Črtomir Goznik

Božična drevesa so nekoč postavili in okrasili na božični večer (24. decembra) ter pospravili na svečnico (2. febru-
arja), danes jih večinoma tako postavimo kot pospravimo prej.

Spodnje Podravje, Slovenija � Bliža se čas krasitve božičnih dreves

Sekanih slovenskih dreves prodajo vsako leto manj
Že pred več tisoč leti so stari Egipčani v zimzelenih rastlinah videli simbol večnega življenja, danes je postavljanje prazničnega drevesa ob zimskem solsticiju (božiču, če 
vam je ljubše) ovito v trdovratne plasti krščanske tradicije. Bodo k večnemu življenju bolj prispevala plastična božična drevesca ali tista, ki našega doma ne bodo okrasila 
le z zelenjem, temveč tudi z vonjem po smrekovih iglicah?

Foto: Črtomir Goznik

Slovenci prednost pred sekanimi vse bolj dajemo v lonce posajenim božičnim drevesom.

Nekoč so smrečico obesili z vrhom 
navzdol

Božične smrečice, novoletne jelke, betlehemi, hojkice ali ka-
korkoli ob božiču postavljenim drevescem še pravite, kot večina 
na videz krščanskih šeg svoje korenine širijo precej globoko v 
zgodovino. Etnolog Niko Kuret je v Prazničnem letu Slovencev 
razložil, da so pri nas božična drevesa dolgo veljala za nemško 
šego, zato jih je iz narodnih ozirov marsikdo tudi odklanjal: 
»Dolgo se nismo zavedali, da je bila 'nemškemu' božičnemu dre-
vesu, ovešenemu z okraski in okrašenemu z gorečimi svečkami, 
na poti dosti starejša smrečica, ki je – največkrat neokrašena 
– po večjem delu Slovenije o božiču morala viseti v bogkovem 
kotu!«

Zimzelena drevesa so včasih obešali z vrhom navzgor, drugič 
z vrhom navzdol; ponekod so jih okrasili, spet drugod so jih pus-
tili brez slehernega okrasja in luči. Kuretovi zapisi pričajo, da je 
bilo tako tudi v Spodnjem Podravju: »Smrečica ima vrh zgoraj 
ali spodaj v Slovenskih goricah. Okrašena je s trakovi iz pisa-
nega papirja, z jabolki in orehi. Imenujejo jo 'božje drevce', a 
tudi 'betlehem'. (…) V Halozah se ohranja v kotu viseča 'hojkica' 
ali 'hojčica' le še po bolj odročnih domačijah; vrh ima navadno 
zgoraj, okrašena pa je s papirnatimi 'panteljni', pa z jabolki in 
orehi. (…) Viseči 'betlehem' z vrhom zgoraj ali spodaj pozna vse 
Ptujsko polje. Nanj navešajo papirnat okras, sadje in slaščice.« 
Ponekod so bili običaji ob božiču še nenavadnejši: »V Zavrču pri 
Ptuju postavljajo o božiču smrečico na plot, zasadijo jo pa tudi k 
studencu v 'zahvalo za vodo'.«

Pripravite od 10 do 300 evrov
Cene umetnih smrečic se večinoma gibljejo od okoli 20 do 

okoli 300 evrov, res pa jih lahko uporabljate več let. Naravna 
božična drevesa veliki trgovci, kot je Obi, ponujajo od okoli 10 
evrov naprej (rezana kavkaška jelka višine 100 do 150 centime-
trov), višja rezana drevesa (200 do 250 centimetrov) dosegajo 
ceno okoli 30 evrov. Če si želite smrečice, vzgojene ali posekane 
v Sloveniji, boste morali odšteti nekoliko več. Franci Kovačec iz 
Vrtnarstva Kovačec v Žamencih je povedal: »V našem vrtnar-
stvu ponujamo smreke in jelke v loncih, visoke od pol do največ 
dveh metrov in pol, rezana drevesa pa so visoka tudi do šest 
metrov. Cene znašajo od 15 do 200 evrov.«

Sečnja božičnega drevesa vas tudi v 
lastnem gozdu lahko drago stane

Po Zakonu o gozdovih je okrasna drevesa mogoče pridobivati 
le na podlagi odločbe, ki jo lastniku gozda na podlagi gozdno-
gojitvenega načrta izda Zavod za gozdove Slovenije. Z odločbo 
strokovnjaki določijo usmeritve in pogoje za pridobivanje smole 
in okrasnih dreves, pa količino in strukturo dreves za največji 
možni posek itd. Odločbo potrebujejo tudi tisti, ki želijo smreči-
co podreti v lastnem gozdu. Posamezniku, ki v manjšem obsegu 
seka gozdno drevje ali okrasna drevesa oz. dovoli njihovo seč-
njo brez odločbe ali v nasprotju z njo, grozi globa od 150 do 400 
evrov, globe za pravne osebe (podjetja, samostojne podjetnike 
itd.) znašajo od 800 do neverjetnih 15.000 evrov.
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Ansambe l Unikat je na odru 
že 18 let. Na začetku so bili nje-
govi člani: harmonikar Davor 
Pušnik, kitarist Luka Polenšek, 
basist Uroš Tašner in pevka Špela 
Žafran. Danes pa v njem igrajo 
in pojejo: harmonikar Davor Pu-
šnik, kitarist Andrej Sluga, basist 
Bojan Kene, pevec Matic Supo-
vec in pevka Andreja Črešnar. 
Ime ansambla je izbral njihov 
duhovnik Marko Šramel. Kot 
osnovnošolce jih je slišal igrati 
na eni zabavi ter jih poimenoval 
Unikat. 

Igrajo narodno-zabavno in za-
bavno glasbo. Priredbe v pretežni 
meri preigravajo v akustični izved-
bi. Glede na sestav so jim najbolj 
všeč pesmi Franca Miheliča in Petra 
Finka. Za ansambel največ ustvar-
ja pevec Matic Supovec, ki je tudi 
avtor večine skladb. Nekaj pesmi 
je napisal tudi harmonikar Davor. 
Besedila pa jim pišejo Vera Šolinc, 
Darinka Kovač in njihova pevka 
Andreja Črešnar. Repertoar sestav-
ljajo čisto po občutku, in tudi od-
visno od prireditve, na kateri igrajo. 
Glede na to, da igrajo na večini ma-
turantskih plesov v Celju, je njihov 
repertoar dokaj obsežen. Vsebuje 
latino, disco, rock'n roll, charts, 
evergreen, narodno-zabavno, slo-
vensko in hrvaško glasbo.

Njihove najprepoznavnejše pe-
smi so: Ne cukaj me za kitki, Kar 

je moje je tvoje, Srce ne razume, 
Dovolj mi je. „Predvsem pa se nam 
zdi, da je tisto, kar nas loči od osta-
lih ansamblov – zven, ki je na meji 
med zabavnim in narodno-zabav-
nim,“ izpostavi Davor Pušnik, član 
ansambla Unikat že od njegovega 
začetka in edini, ki v njem igra že 
polnih 18 let. Do danes so izda-
li dve kaseti in dve zgoščenki. V 
pripravi pa imajo že nov projekt. 

Največ nastopajo na veselicah, 
porokah in maturantskih plesih. 
Z velikim veseljem pa zaigrajo oz. 
poskrbijo za kakšno presenečenje. 
V zadnjem času jih je kar veliko, 
ljudem prinašajo veliko veselja. 
»Resnično pa je odličen občutek, 
ko vidiš, da ljudje poznajo našo 
glasbo,« pravi Davor Pušnik, četu-
di se je število narodno-zabavnih 
ansamblov, vsi so odlični, v zad-

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —  Ansambel Unikat

Unikatni po zvenu – med zabavnim in narodno-zabavnim
njem času močno povečalo. Kot 
zanimivo pa izpostavlja, da kljub 
velikemu številu oz. močnemu po-
rastu narodno-zabavnih ansamblov 
v Sloveniji že kar nekaj časa ni neke 
uspešnice, ki bi izstopala. Viže pa 
so si tudi vse preveč podobne.

Festivali so zelo pomembni in 
dobrodošli za ansambel, ki je na 
samem začetku in si šele išče svoj 
prostor na narodno-zabavni sceni, 
odgovarjajo o vlogi in pomenu fe-
stivala danes. Tudi sami so v pre-
teklosti sodelovali na več festivalih 
narodno-zabavne glasbe. V njihovi 

festivalski zgodbi pa ima posebno 
mesto prvi festival, na katerem so 
sodelovali še kot osnovnošolci. To 
je bil festival Graška Gora poje in 
igra, na katerem so prejeli nagrado 
občinstva in zlatega pastirčka. Tre-
nutno razmišljamo o tem, da bi se 
udeležili festivala Slovenska polka 
in valček.

„Še naprej pa želimo igrati s 
srcem in za ljudi, igrati tisto, kar 
čutimo, in predvsem ostati – uni-
katni,“ še pove v imenu ansambla 
Unikat Davor Pušnik.

Foto: Nataša Muller

Ansambel Unikat

Pod naslovom Smeh ni greh, je 
pa greh zasmeh, jo je izdal Kulturni 
center Maribor, zavod za umetniško 
produkcijo in založništvo. Ilustraci-
je je prispevala Fredijeva življenjska 
sopotnica Aljana Fridauer Primo-
žič, spremno besedo pa dr. David 
Bedrač, ki zapiše, da smo tudi v novi 
zbirki Fredijevih aforizmov priča 

zrelemu aforističnemu pristopu oz. 
mojstru svoje obrti. Njegovi aforizmi 
so namreč, kakor se za kakovostna 
besedila spodobi, zgoščene misli, 
mikro družbene polemike, drobni kri-
tični pamfl eti, cele zgodbe, skrčene 
v miniaturno literarno telo. V pogo-
voru se nista spuščala v ocenjevanje 
slovenske literature oz. tudi njegove 

knjige, to sta prepustila znalcem, bolj 
ali manj sta se poglobila v Fredijevo 
dosedanje življenje in delo, kaj je 
počel, odkar je na svetu. Pravi, da 
marsikaj, mogoče tudi premalo. Prvo 
knjigo aforizmov je izdal pred 24 leti 
pri založbi Stigma, piše jih že 29 let. 
Če primerjava prvo in zadnjo knjigo, 
v bistvu sta si podobni, v prvi (Aforiz-

mi za vse dni) je bilo 366 aforizmov, 
za vsak dan eden, v zadnji jih je 333. 
„Če človek ne more reči, da je moja 
knjiga od hudiča, za moje aforizme 
pa lahko reče, da so lahko hudiča. V 
prvi knjigi so morda stvari, na katere 
danes drugače gledam. Kakšne stvari 
sem morda objavil, ker sem bil malo 
nestrpen. Stvari se spreminjajo. Vse-

eno pa sem ponosen, da sem vzdržal 
29 let pri pisanju aforizmov, ob tem, 
da moram še marsikaj drugega de-
lati, odkar sem poročen. Prva knjiga 
aforizmov je v mojem življenju marsi-
kaj spremenila. Ponosen sem tudi, da 
je bila izdana na Ptuju,“ izlušči. 

Brez humorja ne gre
Za Fredija je značilno, da zgošče-

no duhovito globoko misel, kot se 
predstavlja aforizem, obarva tudi s 
humorjem. „Humor mora biti, da se 
nasmejiš, včasih pa moraš kakšnega 
prebrati večkrat, da ga pogruntaš, 
da te nasmeji, četudi grenko.“ Nje-
gove bodice so včasih usmerjene 
v politiko, stanje v državi, drugič v 
gospodarstvo, pa v zdravstvo, javni 
sektor. V enem od njih, ki glasi: „Re-
alni sektor se ne vidi iz dela, javni 
sektor se ne vidi v delu,“ se je „naš-
la“ tudi voditeljica pogovora Mira 
Petrovič, ki je tudi skušala izvedeti, 
ali bo kdaj izšel tudi kakšen njegov 
roman. A se je hitro izvlekel s sre-
dnješolskim obdobjem, ko si ni bil 
najbolj na ti z vejicami, pri tako krat-
kem tekstu, kot ga ima aforizem, 
pa že pravilno postavi vejico. Nekaj 

aforizmov je na večeru predstavitve 
svoje nove knjige tudi sam prebral, 
prav vsak je nasmejal občinstvo, 
kot ta: Se bo našel junak, ki bo dal 
slovenskim hobotnicam tinto za 
pit? Kar pa zadeva občutljivosti slo-
venskih politikov na aforizme, jih ni, 
tudi na policijske ovadbe in podob-
no niso občutljivi, morda pa jih bolj 
zadene katera od karikatur, pove. 
Seveda pa se nas dotaknejo tudi afo-
rizmi, ki zadevajo slehernika, njego-
ve navade, razvade, kot je Fredijevo 
področje tudi odnos moški–ženska, 
lotil pa se je tudi erotike (erotični 
aforizmi). Se je pa v zadnjem času 
močno skrčil prostor za resno satiro 
oz. ga skorajda več ni kot tudi ne tis-
tih, ki bi za objavljeni aforizem tudi 
kaj plačali. Danes jih objavlja v glav-
nem v Štajerskem tedniku. Satira iz-
ginja, zdaj prevladujejo resničnostni 
šovi. Tudi za karikaturo je prostor 
vedno manjši. V prihodnjem letu bo 
Milan Fridauer zabeležil pomembno 
obletnico – 30-letnico pisanja aforiz-
mov. Kot se za jubilej spodobi, ga bo 
začinil z novo knjigo aforizmov, knji-
go vseh knjig, že 10. po vrsti, v kateri 
bodo njegovi najboljši aforizmi.

Ptuj � Izšla 9. knjiga aforizmov Milana Fridauerja – Fredija

Smeh ni greh, je pa greh zasmeh
V razstavišču Knjižnice Ivana Potrča Ptuj je bil v tednu splošnih knjižnic, 22. novembra, še prav pose-
ben dogodek, na katerem je Milan Fridauer – Fredi v pogovoru z Miro Petrovič in ob podpori vokalne 
skupine Mladi veseljaki KD Cirkulane predstavil svojo 9. knjigo aforizmov.

Foto: Črtomir Goznik

Izšla je nova knjiga aforizmov Milana Fridauerja – Fredija z naslovom Smeh ni greh, je pa gre zasmeh. Fotografi ja je s predstavitve v Razstavišču knji-
žnice Ivana Potrča Ptuj v tednu slovenskih knjižnic.

Po 29 letih pisanja že zrel aforist
Fredijeva aforistična ustvarjalnost krepko presega 15.000 

aforizmov, verjetno bo z natančnejšim podatkom o številu svojih 
aforizmov postregel pri izdaji 10. knjige, ker vsaj za zdaj statistike še 
ni aktualiziral. Bolj kot štetje število aforizmov, je zaposlen z ženino 
statistiko in pomivanjem posode ipd., pove. Za pisanje aforizmov 
moraš imeti nekaj talenta. Če ga malo nadgradiš, če dovolj dolgo 
vztrajaš, nekaj nastane, četudi jih je pri tej impresivni številki cel kup 
takih za vsak dan, in so besedne igre šara, ki jih lahko sčasoma zavržeš. 
Zagotovo pa je med njimi kakšnih 10 odstotkov takšnih, ki bodo večni 
in na katere si lahko ponosen, je kritičen do svojega ustvarjanja. Po 29 
letih pisanja je že zrel aforist, kot je zrel tudi po letih.



Štajerski TEDNIK torek, 4. 12. 2018     COLOR CMYK stran 19

torek � 4. decembra 2018 Nasveti   19

Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 4–5 mandarin, 200 g gladke moke, pol pecilnega praška, 100 g sladkorja, 60 g masla, 2 jajci, 1 
vanilijin sladkor, 1 dl mleka, pest mle�h lešnikov ali orehov, limonina lupinica.
Mandarine olupimo in jim čim bolj odstranimo belo kožico. Zmešamo zmehčano maslo, sladkor in vanilijin 
sladkor. Dodamo jajca, moko s pecilnim praškom (mi smo uporabili pirino moko) in mleko. Premešamo. 
Nazadnje dodamo še mlete orehe in limonino lupinico za okus. Na koncu vmešamo na manjše koščke nare-
zane mandarine. Pečemo v pečici, ogre� na 200 stopinj Celzija, slabe pol ure.

Sestavine (količine so odvisne od števila jedcev): postrvi, čebula, česen, peteršilj, rožmarin, limona, olje 
sol in poper.
Očiščene ribe nasolimo. V posodo nasekljamo čebulo, česen, rožmarin, peteršilj, sok pol limone, olje, sol in po-
per in s tem nadevom napolnimo ribam trebušno odpr�no, s preostalim nadevom pa jih premažemo po obeh 
straneh. Damo v pekač, pokrit s papirjem za peko, k vsaki ribi dodamo še rezino limone in spečemo pri približno 
200 stopinjah Celzija. Pečene ribe posipamo s česnom in peteršiljem, ki smo ju poparili z vročim oljem.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

piščančji paprikaš, 
testenine, 
kompot

ričet, 
skutni zavitek

fižolova kremna juha, 
rižota s piščančjo 
drobovino, radič v 
solati, jogurtove 
miške

prežganka, postrv 
v pečici, dušen 
krompir in korenček, 
motovilec, puding

bučkina kremna 
juha, lazanja, zelena 
solata, kakavove 
rezine

kokošja juha, pečen 
piščanec, široki 
rezanci, endivija 
v solati, kolač z 
mandarinami

juha, cvetačni 
narastek, radič 
v solati, jabolčni 
zavitek

Postrv v pečici Sočen kolač z mandarinami

Sajenje drevnine in grmičevja
Še vedno je možno na vrtovih saditi drevje in grmičevje, tako 

sadno kakor okrasno. Pri tem upoštevajte nekaj nasvetov. Jamo 
skopljemo nekaj dni prej, tako se prezrači. Robovi in stene jame 
začnejo razpadati in s tem bo koreninam lažje prodreti v zemljo 
v okolici jame. To pa si želimo čim prej. Včasih ni možno sadi-
ti rastlin na isti dan, kot jih kupimo. V tem primeru rastline v 
loncih postavite kar na mesto, kjer bodo rasle. Rastline z golimi 
koreninami, pri nakupu sadnih sadik jih pogosto dobimo, pa 
takoj kar v vodoravni legi zakopljite kjer koli na vrtu, večer pred 
presajanjem pa jih namočite v vodo, pa naj bo to pripravek iz 
izvlečkov morskih alg. Rastline v loncih z njim pred presajanjem 
zalijte. Jama naj bo vsaj dvakrat večja, tudi globlja, kakor je kore-
ninska gruda. Na dno jame lahko nasujemo nekaj čistega kom-
posta, ta bo služil kot rezervna hrana v naslednjih letih. Nato 
izkopano zemljo pomešamo s kompostom, v primeru težke zem-
lje predlagam, da substrat raje kar kupimo. Če imamo opravka 
s kisloljubnimi grmovnicami, kot so ameriške borovnice, hor-
tenzije, rododendroni, pa tudi iglavci, predlagam, da zemljo v 
jami v celoti nadomestite s kupljenim zelo kislim substratom. 
To mešanico nasujemo na kompost, na vse to pa postavimo ra-
stlino. Če je kupljena rastlina v loncu, jo previdno izlončimo. 
Tistim brez zemlje pa preglejte korenine. Polomljene, črne in 
take, ki nimajo zdravega videza, obrežite. Če so korenine v lon-
cu že močno navite v krog, jih poskusite nežno razviti. Če ne 
bo šlo brez uporabe večje sile in močnih poškodb korenine, jih 
z nožem nekoliko zarežite v križ. Korenine lepo razporedimo v 
krog v jami. Če potrebujemo oporo, jo že zdaj postavimo zraven 
v jamo. Tako ne bomo kasneje poškodovali korenin. Nato počasi 
začnite dodajati mešanico komposta (substrata) ali čisti substrat 
na korenine, če so bile gole. Rastlino ves čas rahlo stresajte, da 
zagotovite razporeditev zemlje med korenine. Zemljo lahko tudi 
rahlo tlačite v jamo in med korenine, a to počnite z občutkom. 

Zeleni nasveti

2. adventa nedelja – nedelja miru
Pred nami je že druga adventna nedelja, ki naj bi po simboliki sveč med drugim prinašala tudi mir. Bog ve, da 
si ga letos ta naša stara, utrujena Evropa tudi želi. Delo na vrtu je končano, videli smo tudi prvi sneg, zato naj 
zemlja zdaj počiva. Še vedno pa lahko sadimo drevnino in grmičevje.

Zemljo nalagajte tako dolgo, da je jama polna oz. jo naložite okoli 
drevesa ali grma rahlo na kup. Po potrebi vse skupaj zalijte. Na nasuto 
zemljo naložite še listje ali pokošeno travo (slamo) in rastlino privežite 
ob oporo. Še enkrat vas opozarjam, da se pred nakupom dreves ali 
grmov prepričajte o končni velikosti in širini rastline. Nekaj let stare 
grmovnice in drevje se le stežka presadi. 

Nakup božične zvezde
Božični prazniki s seboj prinašajo tudi božično okrasje. Že nekaj let 

je tudi pri nas simbol božiča božična zvezda, ki pa je k nam prišla 
seveda iz ZDA. Nekaj nasvetov, kako ohraniti njeno listje in barve vse 
do božiča, da se ne usuje prehitro. Da bo res lepa prav za praznike, 
moramo paziti že pri nakupu. Božična zvezda prihaja k nam iz toplih 
in vlažnih krajev Južne Amerike. Tam ne pozna mraza in prepiha, saj 
živi na robovih tropskega gozda. Prav tako je treba vedeti, da je božična 
zvezda rastlina kratkega dneva. Ko je dan najkrajši, zacveti, potem pa 
tako kot ostale grmovnice odvrže listje in nekaj časa počiva. Ko začne 
listje odpadati, tega poteka ne ustavimo več. 

Zato je najbolje božične zvezde kupiti kar pri samih vrtnarjih, ki 
so jih vzgojili. Tam je najmanj možnosti, da se je prehladila na poti 
od rastlinjaka do trgovine in predvsem v trgovini. Pri nakupu je treba 
pogledati, ali listje že ne odpada. Prav tako preverite, da rastline ne sto-
jijo kje na prepihu. Da je ne boste prehladili na poti domov, jo dobro 
zavijte v papir. Nakup božične zvezde naj bo vaš zadnji nakup pred 
odhodom domov, da se ne bo prehladila, ko bo čakala na vas v avto-
mobilu. Tudi če jo dajete za darilo, jo odvijte šele v notranjem prostoru, 
ne zunaj na vratih, na mrzlem. Zelo pomembno je tudi, da božična 
zvezda ob nakupu še ne cveti. Najprej zanimivost, ki je nekateri morda 
še ne poznate. Večina pa verjetno že. Rdeče (in drugače) obarvani listi 
niso cvetovi. Gre le za lepo obarvane ovršne liste, ki ponovno kažejo 
genialnost narave. Božična zvezda živi v tropskih krajih, ki so znani po 
prekrasnem, bujnem, pisanem cvetju. Njen cvet pa je majhen, nežen, 
neopazen, tudi vonja nima posebnega. Opraševalci (ptiči in žuželke) ga 
med pisanim, dišečim tropskim cvetjem sploh ne bi opazili in rastlina 
se ne bi razmnoževala naprej. zato se je razvila prekrasna prilagoditev, 
neopazne cvetove obdajo lepo razkošno obarvani listi. Seveda v naravi 
kljub temu niso tako veliki, s svojim izbiranjem in žlahtnjenjem jih je 
razvil človek.

Kot sem že napisala, po cvetenju večina listov odpade. To je del ži-
vljenjskega kroga rastline. Zato poglejte med te lepo obarvane ovršne 
liste. Tam so cvetovi, majhne kroglice. Če so še zaprte, potem bo rastli-
na v primernih pogojih dolgo ostala lepa. Če pa so že odprti, majhni 
cvetovi, bo listje hitro začelo odpadati. Upam, da vam bodo lepotice 
polepšale decembrske praznike in vas popeljale v srečnejše novo leto.

Foto: Miša Pušenjak

V nedeljo bomo na adventnem venčku prižgali dve svečki.

Foto: Miša Pušenjak

Božična zvezda je občutjiva rastlina.
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kakšnem kilometru – počila guma. 
Kaj si nor, spet je šlo pol ure časa. Za-
nimivo je bilo to, da sta imela šofer 
in njegov pomagač rezervo takoj 
pri roki, kar kaže, da sta to situacijo 
pričakovala. Vse lepo in prav, am-
pak na tihem sva se morala smejati 
pobu, ki je menjaval gumo. Seveda 
je bil temnopolt, kar seveda ni nič 
narobe, ampak nosil je kričeče bele 
dokolenke in natikače, kot iz kake 
balkanske komedije. Da pa bi bila 
zgodba še bolj pestra, mu je zraven 
ves čas gnjavil starejši možak, eden 
izmed potnikov. Midva sva tačas iz 
dolgčasa spet malo štopala in kmalu 
bi se odpeljala z nekim parom v mer-
cedesu, ko je voznik oznanil, da pa 
zdaj res lahko gremo.

V Maun smo prispeli po kakšnih 
štirih urah vožnje, tokrat po odlični 
cesti. Maun je peto največje mesto 
v Bocvani, čeprav izgleda kot večja 
vas. Te raztegnjenosti krajev sva bila 
že vajena, tu pa je to prišlo še pose-
bej do izraza, saj je bila avtobusna 
postaja nekje daleč izven centra, da 
sva imela kar malo težav z orienta-
cijo. Že v prejšnjih dneh sva si malce 
nagledala, kje bi bil dober prostor za 
nastanitev in odločila sva se, da po-
skusiva ‚Pri starem mostu‘. Še prej 
pa sva hotela urediti nekaj malen-
kosti ‚v mestu‘.

Ker nama je nepridiprav na Vik-
torijinih slapovih odnesel kremo za 
sončenje, sva jo hotela kupiti v naku-
povalnem centru, a je v celem mestu 
ni bilo dobiti, ker so pošle. Znova sva 
bila na zelo vročem predelu in krema 
je bila nuja, zato sva kot nadomestek 

nabavila neko vrsto olivnega olja, 
da je vsaj malo navlažilo in zaščitilo 
kožo. Sicer sva smrdela kot oljarna, 
vendar je bilo v veliko pomoč. Druga 
velika investicija pa je bil ščipalec za 
nohte, ki sva ga komaj dobila v neki 
zakotni trgovinici pri Kitajcih. Tako 
oborožena sva začela iskati prevoz 
do najine želene nastanitve. Siste-
ma javnega prevoza nisva poznala, 
zato sva tako dolgo kolovratila okoli 
taksijev, da naju je eden potegnil na 
stran in močno spustil ceno.

Peljali smo se kar kakšnih pet ki-
lometrov, vendar je bilo vredno, saj 
so imeli prostore dobro urejene za 
dobro ceno. Za prenočitev si nisva 
vzela sobe, ampak kar velik šotor, 
ki je imel na tleh žimnico. To je bilo 
super, saj je bilo poceni in prese-
netljivo udobno. Tudi tukaj so imeli 
lasten bife, kjer si lahko naročil tudi 
hrano. Uf, kako sva pogledala, ko 
sva na meniju zagledala tudi stejk … 
Cene so bile sicer višje kot v mestu, 
a za nas zelo zmerne. Takoj zraven 
je tekla reka in tam so se zbirali tudi 
ostali vaščani za piknike in druženje, 
zelo domače vzdušje torej. Tu so 
ponujali tudi ture na reko Okavango 
in preostale zadeve, kljub vsemu pa 
sva za hec še enkrat štopala v mes-
to, da sva malo primerjala cene tam. 
Ja, popotniku se to velikokrat splača 
narediti, drugače bi te vsak prinesel 
okoli … Turo za naslednji dan sva 
rezervirala potem kar doma, da sva 
lahko še malo zbila ceno za nočitev. 
Vseeno je včasih profi tabilno upora-
biti kak balkanski prijem …

ANANKE - Jupitrov naravni satelit, odkrit leta 1951, ANIHILACIJA - združitev osnovnega delca in antidelca v fiziki, ANTIGEN - snov, ki 
povzroča v organizmu nastajanje protiteles, OATES, Warren - ameriški igralec (Blue Thunder)
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Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Eva Milošič, Monika Horvat, 

Mojca Vtič, Vida Božičko

Fotoreporter: Črtomir Goznik 
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Vodja tehnične redakcije: Slavko Ribarič  
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Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10
Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Karmen Grnjak (02) 749-34-30, 
Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek in petek 1,20 EUR. Celoletna naročnina: 120,45 EUR, 
za tujino v torek 107,85 EUR, v petek 112,25 EUR. Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu s 60. a-členom (ZIPRS 1314-A) Zakona o DDV (Uradni 
list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

Dani Zorko � Zgodbe iz Afrike - 15. del

Proti Maunu
Še vedno sva bila v Nati, v izjemno urejenem kampu, kjer sva si končno do konca oprala cunje, posušila šotor in si naredila načrt 
za nekaj dni naprej. Kakih velikih planov si nisva delala, saj je bilo na najini začrtani poti veliko stvari videti in doživeti, tako 
da je bilo praktično nemogoče načrtovati vsak dan posebej. 

Že prejšnji dan sva se pri pobu, ki 
je zbiral potnike za kombije, pozani-
mala, kdaj približno je na voljo pre-
voz do Mauna. Maun je bilo nekaj ur 
oddaljeno mestece, ki samo po sebi 
ni kaj dosti zanimivo, predstavlja 
pa izhodišče za čolnarjenje po reki 
Okavango, ki ima prav v tem predelu 
največjo delto na svetu. Zjutraj sva 
šla najprej popit eno kavo v menzo, 
zraven pa sva še malo povprašala, 
ali gre kak delavec v mesto, da bi se 
midva z nahrbtniki priključila. Neka-
ko sva načrtovala, da bova okoli sed-
mih že pripravljena, a sva morala še 
spakirati šotor, izkoristila sva tuše in 
internetno povezavo, tako da je bila 
ura že kakšnih pol devetih, ko sva se 
odpravila proti glavni cesti, da greva 
na štop. Ko sva tako strumno ko-
rakala, je pri izhodu s posestva stal 
en kombi in pogumno sva vprašala, 
ali gre v mesto. V kombiju so sede-
li trije možakarji in tisti najbližji mi 
poreče – ja seveda gremo v mesto, 
samo vaju še čakamo! Neverjetno, 
uro in pol so pač sedeli v kombiju 

in čakali na naju, ki sva mislila priti že 
ob sedmih. Ja, ti Afričani nimajo prav 
neke sile … 

Na bencinski črpalki, ki je veljala 
za center dogajanja v kraju, sva se 
kmalu vkrcala v kombi, a smo čakali 

še debelo uro, da se je kombi napol-
nil. Pisana druščina, kot vedno. Ko 
smo se končno odpravili, nam je po 

Foto: Dani Zorko

Menjava kolesa z belimi dokolenkami ...
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Foto: Dani Zorko

Epicenter dogajanja, Nata

Foto: Dani Zorko

Objekt, kjer v Nati dobiš vse.
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 4. do 10. decembra 2018
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺ €€€ ���

Bik �� ☺☺☺ € ��

Dvojcka ��� ☺☺ €€€ �

Rak �� ☺☺ € ���

Lev � ☺☺☺ €€ ��

Devica ��� ☺ €€€ ��

Tehtnica �� ☺ € ���

Škorpijon ��� ☺☺ €€ �

Strelec � ☺☺☺ €€ ���

Kozorog �� ☺ €€€ �

Vodnar ��� ☺☺ € ���

Ribi �� ☺☺☺ €€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 26. novembra. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je: 
Tian Zajšek, Podlehnik.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Torek, 4. december

09:00 Majšperk, KPC, dan odprtih vrat društvenih prostorov Društva 
invalidov Majšperk in Kidričevo, do 12.00, ob mednarodnem 
dnevu invalidov

17:00 Majšperk, Zimske urice za predšolske otroke, zgodba in delavnica

Sreda, 5. december

10:30 Ptuj, Qcenter, Šviga švaga, ringa raja, v Qcenter Ptuj Miklavž 
prihaja, predstava Žalostni klovn, prihod Miklavža v spremstvu 
angelcev in parkeljnov, obdaritev otrok

17:00 Majšperk, KPC, Miklavž za otroke, za otroke od 2. do 5. leta
17:00 Skorba, Dom krajanov, Miklavžev večer za otroke, predstava 

Pismo skritih želja, obisk Miklavža s spremstvom in obdaritev
19:30 Ptuj, Stara steklarska delavnica, predstava Mravlje so še na 

zvezdah

Četrtek, 6. december

17:00 Kidričevo, Park pod tisočerimi zvezdami, tradicionalno miklavž-
evanje za otroke

18:00 Salon umetnosti, Prešernova 1, Ptuj, Dejan Miletič: Črna voda, 
odprtje razstave, Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož

19:00 Slovenska Bistrica, Športna dvorana SŠSB, Miklavžev koncert 
Big Banda Slovenska Bistrica

19:30 Ptuj, Mestno gledališče, predstava Totalno katastrofalna večerja

Petek, 7. december

10:00 Središče ob Dravi, Sokolana, Delavnica oblikovanja božične 
dekoracije iz naravnih in odpadnih materialov

10:00 Slovenska Bistrica, razstavišče Graslov stolp, odprtje razstave 
Bienale industrijske umetnosti

17:00 Kulturna dvorana Gimnazije Ptuj, Vsakokratna kaotičnost sveta: 
Tomo Križnar

17:00 Cirkovce, adventni koncert FS Vinka Koržeta Cirkovce
17:00 Kidričevo, Park pod tisočerimi zvezdami, Božičkova pošta in 

štafeta na ledu
17:00 Lenart, Trg osvoboditve, božično-novoletni sejem, predstava za 

otroke, prihod Božička, kulturni program, predstava Tisoč želja 
in en sam zvezdni utrinek, gledališča Pravljičarna ob 17.00, 
kulturni program ob 18.00

19:00 Juršinci, športna dvorana, dobrodelna stand-up komedija Taksi, 
Tadej Toš in Klemen Slakonja, za novo vozilo PGD Grabšinski 
breg

19:30 Ptuj, Mestno gledališče, predstava Totalno katastrofalna večerja, 
za izven

20:00 Ptuj, grand hotel Primus, klub Gemina XIII., Primusove vinske 
zgodbe, Mehurčki v kozarcu penine

Mestni kino Ptuj

Sreda, 5. december: 10:00 Filmska čajanka: Žaba; 20:00 Liffe po liffu: 
Zimske muhe.

Četrtek, 6. december: 20:00 Kursk: prekletstvo globine.
Petek, 7. december: 16:00 Hrestač in štiri kraljestva; 18:00 Liffe po 

liffu: Zimske muhe; 20:00 Kursk: prekletstvo globine.

Prireditvenik 

Foto: ČG
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CVidi se ...

... da nekaterim kuram oči-

tno ni jasno, kaj pomeni prosta 

reja. Namesto da bi se sprehaja-

le po svežem zraku, samo pole-

žavajo in se dolgočasijo – naj-

brž ob mislih na peteline. Mo-

goče pa bi v skrbi za dobrobit 

nesnic veljalo naravovarstveno 

določiti (poleg gibanja na zra-

ku) še, da imajo kure pravico 

do spolnega življenja in da mo-

rajo trgovci njihova oplojena 

jajca prodajati posebej označe-

na. In po posebni ceni, seveda. 

Da bodo (nategnjene) kure za-

dovoljne – čeprav (nategnjeni) 

kupci najbrž ne. bodo.

Govori se ...
... da če bi direktorica ptu-

jskega zdravstvenega doma ži-

vela v srednjem veku, bi se nje-

na življenjska pot že zdavnaj 

končala – na grmadi. Ker to, 

kako uspeva prostorsko in vse-

binsko širiti »svoj« zdravstveni 

dom, ne more nastati brez ča-

rovnije. Za razliko od njenih 

sosedov prek ceste, ki si skoraj 

še injekcijske igle ne zmorejo 

kupiti brez fehtanja pri obči-

nah, podjetjih in občanih, se 

Metka širi kar mimogrede. Še 

malo, pa bo zdravstveni dom 

višji od ptujskega gradu.

... da je v zvezi s prej ome-

njeno ptujsko »zdravstveno 

problematiko« zanimivo še 

eno dejstvo. Ko statistiki vsako 

leto objavijo seznam najbolje 

plačanih javnih uslužbencev v 

državi, ni na njem nikogar iz 

ptujskega zdravstvenega doma 

(niti direktorica ne, pa čeprav 

že ob šestih zjutraj sprejema 

svoje paciente), sosede prek ces-

te pa redno srečujemo na tem 

spisku. Ne samo enega ...

... da je slovenščina zelo na-

tančen jezik – če jo seveda ob-

vladaš. Pa je mnogi ne. Tako 

smo oni dan slišali (lahko bi 

tudi brali) poročilo, da je avto-

mobilist na neki »cesti povozil 

pešca, ki je umrl«. Zanimivo bi 

bilo vedeti, kdo je tega mrtvega 

pešca nastavil na cesto, da ga 

je avtomobilist potem povozil. 

Ker natančen poznavalec slo-

venskega jezika bi – v skladu s 

pravili – dejal (in zapisal): 'Av-

tomobilist je povozil pešca in ta 

je umrl.' 

... da smo se nedavno ob-

regnili ob predvolilne žu-

panske kandidate, ki bi se z 

veseljem slikali na odprtju 

gruškovske avtoceste. Sedaj pa 

se je ministrica AB. Je to kaj 

drugače? Ima kake ekstra zas-

luge za to gradnjo? Več jih ima 

podlehniška civilna iniciativa, 

ki je bila med zelo glasnimi po-

budniki za avtocesto! Pa je ni 

nihče povabil na odprtje!
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Kartico zvestobe lahko naročite v tajništvu družbe Radio-Tednik Ptuj.
 Cena kartice je zgolj 20 evrov, za naročnike 

Štajerskega tednika pa 15 evrov. Veljavnost kartice je 1 leto. 

Postanite imetnik kartice zvestobe Radia-Tednika Ptuj. 

Izkoristite ugodnosti pri 
50 ponudnikih najrazličnejših 
storitev in izdelkov ter
prihranite vse do 50 %!

Biti član Kluba Radia-Tednika Ptuj se splača! ača!itii član Kluba RRaadia Tednikka Pttuj se splaitii član Kluba RRaadia Tednikka Pttuj se splaBitii član Kl ba RRaadia Tednikka Ptt j se splaBitii čl Kl b RR di T d ikk Ptt j lBi ii čl Kl b RR di T d ikk P j lBi ii čl l b RR ddi d ikk P j lBBBBBBBBBBBBBBB

Več informacij na www.tednik.si in www.radio-ptuj.si

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO

Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. 
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Vsi, ki se boste v času trajanja akcije naročili na Štajerski tednik, boste prejeli tri čudovite nagrade:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov v Štajerskem tedniku

• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejših cenah)

• praktična darila za nove in obstoječe naročnike

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA PRIDOBITE TUDI DRUGE UGODNOSTI:

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!

Otroška flis odeja z medvedkom 
(120 x 80 cm)
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Športna vetrovka 
s kapuco 
(velikosti: S, M, L, XL, XXL, 
barva: modra)

Flis odeja 
(150 x 120 cm)

Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 

Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na 
Štajerski tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
w
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V tvojem 91. letu
je tragično naključje hotelo, 
da srce je omagalo in tvoj dih je zastal.
A nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, babice, 
prababice in sestre

Frančiške Cartl
Z ZG. HAJDINE 74

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, znancem, prija-
teljem, duhovniku, pogrebcem, gasilcem, predstavnikom zveze 
borcev in društva upokojencev ter nosilcem praporov, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.
Zahvaljujemo se vsem in vsakemu posebej za darovano cvetje, 
sveče, svete maše, dar za cerkev, opravljen obred, zapete žalo-
stinke, odigrano Tišino, govor, pokop, izrečeno sožalje in vse 
vaše molitve.

Žalujoči: sinovi Ivan, Rajko, Stanko, Slavko z ženami, vnuki 
Maik, Sven, Yvonne, Jan, Daniela, Diana, Melanie, Sandra, 
Marco ter pravnuki Meliha, Emily, Larisa, Luna, Sara, Eva, 

Mia, Luca, Celina

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ 

NOVE 

ŠTEVILKE
www.reporter.si

POLITIKA
Kako je Janši uspelo spraviti Šarca in Bratuškovo

MEDIJI
Matevž Tomšič: Šarčeva vlada krči svobodo izražanja

KULTURA
Igor Grdina: Moja knjiga o Cankarju ni mitizacija

KOLUMNI
Gregor Preac in Milena Miklavčič

Angela Potočnik, roj. Erbus, Ptuj, Slovenskogoriška c. 10, roj. 
1921 – umrla 25. novembra 2018; Milena Korošec, roj. Maj-
cenovič, Brezovec 58a, roj. 1937 – umrla 18. novembra 2018; 
Terezija Brec, roj. Žuran, Gruškovec 27, roj. 1936 – umrla 25. 
novembra 2018; Hendrih Jelen, Lancova vas 26, roj. 1944 – umrl 
25. novembra 2018; Frančiška Cartl, roj. Vaupotič, Zg. Hajdina 
74, roj. 1928 – umrla 27. novembra 2018; Štefan Berlak, Dor-
nava 105c, roj. 1942 – umrl 28. novembra 2018; Marija Kumer, 
roj. Pihler, Destrnik 33, roj. 1930 – umrla 26. novembra 2018.

Umrli so 

Mali oglasi PRODAM trisobno stanovanje v 
bloku, v centru Ptuja, CMD 5, 3. 
nadstropje. Stanovanje je bilo 
adaptirano l. 2000, je vzdrževano, 
svetlo, vgrajena so novejša PVC-
-okna z roletami in vhodna vrata. 
Stanovanje zajema tri sobe, kuhi-
njo, kopalnico, wc, dva balkona 
oz. loži in en francoski balkon, k 
stanovanju spadata ozimnica in 
drvarnica. Blok, zgrajen l. 1961, 
je dobro vzdrževan, nova fasada, 
urejena streha. Tel. 070 770 234.

MESARSTVO Sirc iz Podgorcev 24 
zaposli sodelavca mesarja. Zažele-
ne so delovne izkušnje iz priprave 
in prodaje mesa ter mesnih izdel-
kov. Zainteresirani kandidati pokli-
čete na tel. 041 380 189.

PICERIJA Slonček iz Prešernove 19 
zaposli v redno delovno razmerje 
osebo (M/Ž) za delo v strežbi. Tele-
fon 031 301 116.

Picerija Slonček iz Prešernove 19 
zaposli osebo za razvoz pic (lahko 
tudi upokojenec). Informacije 031 
301 116.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Hor-
vat – drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 
170.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM prašiče od 30 do 130 kg, po 
ugodni ceni. Tel.041 986 390.

PRODAM tri telice simentalke, stare 4, 8 
in 20 mesecev, pašne, in 10 dni staro te-
ličko. Tel. 070 250 441.

NEPREMIČNINE

V NAJEM oddam dva poslovna prostora 
na Ptuju: enega v Miklošičevi ulici 3–25 
m2 in drugega na Vodnikovi ulici 2–20 
m2. V garažni hiši na Vodnikovi 2 oddam 
tudi več parkirišč. Milan Hebar, s. p., 
Miklošičeva 3, Ptuj, tel. 041 325 925.

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

KMETIJSTVO

PRODAM odojke po 2,60 € za kg in pra-
šiče od 100 do 140 kg po 1,80 € za kg, 
mesni tip. Možnost dostave. Tel. 041 670 
766. 

DELO
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Načinov nedevoljenega prehanja 
državne meje je več. Pogosto se 
potniki, ki ne izpolnjujejo zahtev za 
prestop meje, skrijejo med tovor, 
naložen na tovornih vozilih. Pri tem 
ni nujno, da voznik sploh ve, da ima 
med tovorom slepe potnike. Ti se 
mu lahko v vozilo skrijejo v času, ko 
stoji bodisi na počivaliču bodisi na 
bencinski črpalki. Nemogoče je, da 
bi voznik vozilo 100-odstotno nadzo-
roval ves čas, ko je na poti. Medtem 
ko spi ali ko vozilo zaradi upraviče-
nih razlogov zapusti (malica, oseb-
na higiena, nakupi …), se mu lahko 
med tovor prikradejo skriti oziroma 
slepi potniki. „Osebe se največkrat 
skrijejo v prikolico tovornega vozila 
na način, da preščipnejo carinsko 
jeklenico in pod ponjavo vstopijo 
v prikolico. Organizator nato z raz-
ličnimi pripomočki ponovno pritrdi 
jeklenico. Osebe občasno tudi pre-
režejo ponjavo prikolice in jo nato z 
notranje strani s pomočjo lepilnega 
traku, ponovno zalepijo,“ je pojasnil 
Drago Menegalija iz Generalne po-
licijske uprave (GPU). Seveda pa ni 
nujno, da je voznik pri prevozu slepih 
potnikov čisto nedolžen. Lahko je 

sprovajalec. Če ima v vozilu posebej 
prirejen prostor, v katerem se skrije-
jo ilegalni potniki, potem roki pravi-

ce težko uide. Če policisti ugotovijo, 
da so se mu potniki v vozilo prikradli 
brez njegove vednosti, pa postopka 
zoper njega ne vodijo. Zanimalo nas 
je, na kakšen način policisti ugotovi-
jo, ali voznik ve ali ne ve, da v tovor-
nem delu vozila prevaža ljudi. Prejeli 
smo bolj kot ne skromen odgovor: 
„Dokazovanje vpletenosti voznika 
v nezakonit prevoz oseb je sestav-
ni del predkazenskega postopka in 
je različen pri vsakem posamičnem 
primeru.“

Včasih pritisk 
Balkancev, 
danes predvsem 
Afganistancev in 
Pakistancev

Podatki Policije o nedovoljenih 
migracijah kažejo, da je pred dese-
tletjem poskusilo državno mejo na 
nezakonit način prečkati več drža-
vljanov iz območja Balkana (Srbov, 

Hrvatov, Bosancev, Makedoncev, 
Albancev, Kosovcev in Turkov). Leta 
2010 je bilo med skupinami, ki iz-
stopajo, zaznati več Afganistancev. 
Leto kasneje jih je že bilo med vsemi 
največ (221 od 887). Prednjačijo tudi 
vsa nadaljnja leta. Letos policisti be-
ležijo porast Pakistancev. Do konca 
oktobra jih je državno mejo posku-
šalo nezakonito prestopiti skoraj 
2.500, Afganistancev 931, Alžircev 
819, Irančanov, 661, Sircev 612, Ira-
čanov 462, Maročanov 335, Hrvatov 
261, Turkov 209 in 181 Indijcev.

Kot omenjamo v članku, se po-
gosto kazenski postopek za vse 
vpletene (voznika in ilegalne slepe 
potnike), ki jih na državni meji odkri-
jejo možje v modrem, niti ne začne. 
Odnesejo jo celo brez globe. Policija 
tujce, ki so poskusili v državo priti 
nezakonito, vrne državi, iz katere so 
želeli vstopiti v Slovenijo. Če policisti 
presodijo, da je voznik nedolžen, ga 
brez sankcij izpustijo, da nadaljuje 
pot.

Foto: PU MB

Metode za odkrivanje slepih 
potnikov

„Pri mejni kontroli policija odkriva prisotnost skritih oseb v 
vozilih s pomočjo vizualnega pregleda vozil, s pomočjo tehničnih 
sredstev (naprave za merjenje prisotnosti CO2, detektorja srčnega 
utripa) in razgovora z voznikom (o njegovi poti, tovoru, počitkih, 
krajih počitka),“ pravi Drago Menegalija iz GPU.

Podravje, Slovenija � Neverjeten porast ilegalnih prehodov meje

Lani v tem času 1.500, letos čez 8.000 
nedovoljenih prehodov državne meje
Pritisk poskusa ilegalnih prehodov meje je na območje Republike Slovenije zaradi njenega geografskega položaja vseskozi prisoten in tudi inten-
ziven. Slovenska državna meja, ki je na meji s Hrvaško hkrati tudi evropska schengenska, predstavlja kopenska vrata na Staro celino. Je meja 
med Balkanom in manj razvitim južnim delom Evrope ter razvitejšo centralno Evropo. V minulih letih se v glavnem krepi pritisk tujcev iz držav 
Bližnjega vzhoda, Azije in Afrike.

Foto: PU MB

Policisti pojasnjujejo, da ni nujno, da voznik tovornega vozila ve za skriti živi tovor, ki ga izsledijo pri mejni kon-
troli. Zaradi domneve nedolžnosti zoper voznike tovornih vozil pogosto ne vodijo postopka. Tujce, ki so poskušali 
nedovoljeno prestopiti državno mejo, pa vrnejo varnostnim organom države, iz katere so prišli na mejni prehod. 
Običajno je to Hrvaška.

Danes bo delno jasno z občas-
no zmerno oblačnostjo. Zjutraj 
in dopoldne bo ponekod po ni-
žinah megla. Jutranje tempera-
ture bodo od -1 do 4, ob morju 
okoli 8, najvišje dnevne od 7 do 
13 °C. V sredo in v četrtek bo 
zmerno do pretežno oblačno in 
ponekod po nižinah megleno.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Število ilegalnih prehodov in primerov 
nedovoljenega bivanja v Sloveniji
Leto Odkriti ilegalni prehodi Nedovoljeno bivanje
2008 1.186 1.925
2009 824 2.297
2010 785 2.953
2011 887 4.134
2012 1.385 3.646
2013 914 3.313
2014 768 3.064
2015 360.213* 2.818
2016 1.148 2.636
2017 1.930 4.343
2018** 8.017 3.773

Vir: Policija

** Začasni podatki za desetmesečno obdobje (1. 1.–30. 10. 2018)
*Leto množičnih migracij. Izmed 360.000 ljudi, ki so jeseni 2015 nezako-
nito prestopili slovensko državno in evropsko mejo, je bilo po podatkih 
Policije 166.000 Sircev, 110.000 Afganistancev, 60.000 Iračanov, 4.000 
Pakistancev, 3.000 Maročanov, tisoč Somalcev in 800 Palestincev.

Rojstva: Tina Zadravec, Grajenščak 
29b, Ptuj – deklica Lia; Ingrid Emeršič, 

Trnovski Vrh 29, Trnovska vas – deček Žan; Andreja Aj-
lec, Grajenščak 41, Ptuj – deček David; Maja Korošec, Zabovci 
40, Markovci – deček Matic; Klementina Resman, Ulica Borisa 
Kraigherja 25, Kidričevo – deklica Nea; Katja Cmrečnjak, Koritno 
19, Majšperk – deček Marcel; Tanja Kociper, Nova vas pri Ptuju 
90, Ptuj – deklica Zoja; Nataša Rotar, Zlatoličje 11m, Starše – 
deklica Ema; Tina Mislovič, Drenovec 18, Zavrč – deček Vito; Lara 
Perdec, Kacova ulica 5, Pragersko – deklica Mija; Alenka Baklan, 
Mihovce 29, Cirkovce – deklica Zala; Dunja Štiher, Bezina 70b, 
Slovenske Konjice – deklica Mila; Katja Lešnik, Rošnja 63, Starše 
– deček Vito; Klavdija Šuen – deklica Alja; Mateja Plavčak – de-

ček Andraž; Špela Petrovič – deček Jakob; Anita Jagarinec 
– deklica Analeja.

Na Ptuju zaradi 
nedovoljenega 
prehajanja meje v petih 
letih 33 sodb

O številu končanih sodnih po-
stopkov zaradi nedovoljenega pre-
hajanja državne meje ali ilegalnega 
sprovajanja tujcev čez mejo smo se 
pozanimali na Okrožnem sodišču 
na Ptuju. Predsednik sodišča Andrej 
Žmauc je pojasnil, da so v minulih 
petih letih največ sodb za tovrstna 
kazniva dejanja spisali v letu 2013, in 
sicer kar 13. „Obsojenih je bilo 54 ob-
dolžencev, od tega 49 državljanov 
Slovenije, dva Hrvaške ter po en dr-

žavljan Srbije, Bosne in Kosova. Leto 
kasneje smo končali sedem tovrstnih 
kazenskih zadev, obsojeni so bili trije 
državljani Slovenije, po dva Somalije 
in Kosova ter državljan Bosne. V letih 
2015 in 2016 smo v vsakem letu kon-
čali štiri kazenske postopke zaradi 
prepovedanega prehajanja meje ali 
ozemlja države. V osmih primerih je 
bilo skupaj obsojenih deset obdolže-
nih: pet Slovencev, dva Bolgara, dva 
Albanca in en državljan Turčije. Lani 
smo končali pet kazenskih zadev ter 
spisali obsodilne sodbe za po dva dr-
žavljana Srbije, Hrvaške in Irana ter 
enega državljana Hrvaške,“ je nave-
del predsednik Okrožnega sodišča 
na Ptuju Andrej Žmauc.
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